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استاندار هرمزگان : 
صنايع از فولاد هرمزگان

 الگو برداري كنند  

خانواده های بی خانه ،كولر و يخچال
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ضرب الاجل شیلات برای بهره برداری 
از اسکله بندر صیادی چیروئیه

امکانات لازم برای برگزاری انتخاباتی 
قانونمند فراهم است  گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری و رئیس ستاد انتخابات استان هرمزگان 

از تایید صلاحیت ۶۹۲ داوطلب انتخابات شوراهای اسلامی شهر در استان هرمزگان خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی عنوان کرد: در مجموع ۹۱۷ نفر برای انتخابات شــورای اسلامی 
شــهرها در هرمزگان اقدام به ثبت نام کردند که ۹۳ نفر از ادامه حضور در این انتخابات انصراف دادند. وی در 
همین خصوص افزود: در مجموع ۷۶۶ نفر در هیات های اجرایی شهرســتان ها تایید صلاحیت شدند و ۵۸ 

نفر نیز توســط هیات های اجرایی رد صلاحیت شدند. رئیس ستاد انتخابات استان هرمزگان، تصریح کرد: در 
هیات های نظارت شهرستان ها ۶۶۵ نفر تایید صلاحیت و ۹۸ نفر رد صلاحیت شدند. معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: تا این مرحله از بررسی صلاحیت ها ۶۹۲ نفر از داوطلبان 
انتخابات شورای اسلامی شهرها در هرمزگان تایید صلاحیت شده اند و رد صلاحیت شدگان چهار روز فرصت 

اعتراض برای بررسی مجدد دارند.

دبیركل اتحاديه بنکداران موادغذايی :
شکر همچنان ۵ نرخی است
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روزنامه دریا بررسی کرد

وضعیت بیماران میاستنی 
) ام جی( بعد از گذشت 

یک سال کرونایی

جزئیات ثبت نام 
 الکترونیکی دانش آموزان
 در سال تحصیلی جدید

دفاتر تسهیلگری 
مشکلات محلات حاشیه نشین 

را رفع کنند 
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مدیرکل بنیاد شهیدهرمزگان:

ایثارگران برجسته ترین و شریف ترین انسان ها هستند

پیام تبریک مدیرعامل فولاد هرمزگان به مناسبت روز ارتباطات و روابط عمومی

 رئیس ستاد انتخابات هرمزگان  خبر داد 

تایید صلاحیت ۶۹۲ نفر در انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر هرمزگان

اخذ و شمارش  آرای انتخابات شورای اسلامی شهر در بندرعباس تمام الکترونیک است

گروه خبر // دکتر همتي اســتاندار هرمزگان گفت : 
صنایع استان از فولاد هرمزگان الگو برداري کنند  .  

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر همتي در جلسه کارگروه 

رفع موانع تولیداستان هرمزگان  با اشاره به استقرار صنایع 
 در استان هرمزگان گفت : مردم استان باید از استقرار صنایع 

بهره مند شوند . 

  وي با تقدیر و تشكر از اقدامات فولاد هرمزگان در حوزه 
مسئولیت هاي اجتماعي گفت : سایر صنایع فولادي  مانند 
فولاد هرمزگان باید در بحث مسئولیت اجتماعی پای کار 
باشند. دکتر همتي در این جلسه با اشاره به شعار سال مبني 
بر مانع زدایي ها بر رفع موانع تولید در اســتان هرمزگان 
 تاکید کرد و گفت : استان هرمزگان محور تولید برق است 
و نباید مشــكل کمبود برق در واحدهاي تولیدي داشته 

باشیم .

گروه خبر // مدیرکل بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران استان هرمزگان گفت: خانواده های 
معظم شــهیدان، جانبــازان و آزادگان به 

خاطر فــداکاری، صبر و پایداری خود، جزو 
برجســته ترین و شــریف ترین انسان ها 

محسوب می شوند.

 به گزارش خبرنگار دریــا ، عطا ناوکی ضمن 
دیــدار با جانباز ۵۰ درصد »حســن گلی« در 
بخش ایســین از توابع شهرســتان بندرعباس، 
از این اســوه بردباری و استقامت تجلیل کرد و 
گفت: جانبازان در میدان هــای نبرد حق علیه 
باطل ســلامت خویش که باارزش ترین سرمایه 
هر انسانی است را به خطر انداختند تا از حریم 
اسلام و میهن اســلامی دفاع کنند.مدیرکل بنیاد 
شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان با اشاره 
به خدمات رسانی بنیاد در دوران شیوع ویروس 
کرونا به جامعه شــاهد و ایثارگر، افزود: یكی از 
مهمترین وظایف این نهاد حفظ سلامت ایثارگران 
است، لیكن مسئولان در هر شرایطی باید به این 
موضوع مهم توجه  ویژه ای داشــته باشند.وی با 
بیان اینكه خانواده های معظم شهیدان، جانبازان 

و آزادگان بــه دلیل فــداکاری، صبر و پایداری 
خود جزو برجسته ترین و شریف ترین انسان ها 
هستند، افزود: باید با ایثارگران همان گونه  معامله 
شود که شایسته این عزیزان است.ناوکی رسیدگی 
به مشكلات جامعه شاهد و ایثارگر را ضروری 
دانست و افزود: یكی از وظایف اساسی پرسنل 
بنیاد این است به صورت مستمر پیگیر مشكلات 
و درخواست های ایثارگرانی باشند که نمی توانند 
به راحتی با این نهاد ارتباط برقرار کرده و کارهای 
خود را انجام دهند.جانباز ۵۰ درصد »حســن 
گلی« ۱۵ اردیبهشــت ۱۳۲۷ در کرج چشم به 
دنیا گشود و دهم شهریور ۱۳۶۰ در منطقه کرخه 
نور مجروح شد؛ وی سال هاست که در شهرستان 
حاجی آباد اســتان هرمزگان و همچنین بخش 

ایسین از توابع شهرستان بندرعباس ساکن است. گــروه خبر // عطا الــه معروفخوانی 
مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان با 
صدور پیامی ضمن آرزوی ســلامتی 
و موفقیت برای دست اندرکاران حوزه 
روابط عمومی و همکاران خود در روابط 
عمومی فولاد هرمزگان، ۲۷ اردیبهشت 
روز ارتباطات و  روابط عمومی را تبریک 

گفت.
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛متن پیام 
 تبریک به شــرح ذیل است ؛ همانطور که 
می دانیــم از روابط عمومــی به عنوان 
 هنر هشتم و دســت آورد قرن بیستم یاد 
می کنند، که به ســرعت جایگاه خود را 
در سازمانها پیدا کرده و امروزه به جرأت 
می توان گفت که هیچ مؤسسه یا سازمان 
بزرگ جهانی را نمی توان یافت که بدون 

روابط عمومی پله هــای موفقیت را طی 
کند.اطلاع یابی و اطلاع رسانی در دنیای 
مدرن امروزی یكی از فعالیت های مهم هر 

سازمان به شمار می رود.
  روابط عمومی ها در سازمانهای صنعتی 
وظایف بســیار مهمی را بــر عهده دارند. 
دســتیابی و ارائه دستاوردهای مجموعه، 
 از مهم ترین مقاصد و اهداف ســازمانها 
 به شــمار می رود که در دنیای کنونی این 
امر به عهده روابط عمومی گذاشــته شده 

است .
   می توان گفــت روابط عمومی فعالیتی 
است ممتد و مداوم و طرح ریزی شده  که 
از طریق آن، افراد و سازمانها می کوشند 
تا با ارتباط بین مخاطبین و ذینفعان یک 
سازمان تفاهم و پشتیبانی ذینفعان خود را 

بدست آورند.
  روابط عمومی مــی تواند در ایجاد یک 
تصویر مثبت سازمانی در اذهان مخاطبان 
و افكار عمومی نقشی سازنده ایفا نماید. 
انعكاس موثر و به موقع اخبار و اقدامات، 
شــفافیت در انتقال پیامها و اخبار ، ایجاد 
یک ارتباط دو ســویه بیــن مخاطبان و 
ســازمان، اســتفاده از ابزارهای مناسب 
ارتباطی در سازمان، رصد اخبار و مطالب 
و فضای عمومی جامعه و پاسخگویی به 
مطالب و موارد مرتبط بخشــی از وظایف 
روابط عمومی ها می باشد. اینجانب ضمن 
تبریک ۲۷ اردیبهشــت روز ارتباطات و 
روابط عمومی به همه دســت اندرکاران 
 حــوزه روابــط عمومی ســازمان ها و 
شرکت های صنعتی ، مخصوصا همكاران 

خود در روابط عمومــی فولاد هرمزگان 
خدا قوت عرض نموده و برای این عزیزان 
که همواره در مســیر اهــداف عالیه نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران و منافع 
ســازمان خود نقش آفرینی می کنند ، از 
خداوند منان سلامتی و موفقیت روزافزون 

خواستارم.

ادامه در همین صفحه

یعقوب دبیری نژاد -  صاحب امتیاز و مدیرمسئول روزنامه دریا 

برادر گرامی جناب آقای مجتبی قهرمانی
با نهایت تاثر و تالم درگذشت والده مکرمه تان را به حضرتعالی و خانواده محترم تسلیت عرض نموده ، از 
درگاه خداوند متعال برای آن مرحومه ؛ غفران الهی و برای حضرتعالی و سایربازماندگان ؛ صبر جمیل و اجر 

جزیل مسألت دارم

دادستان محترم عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان

2

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خطاب به دانش آموزان :

از ماسک فیلتر دار استفاده نکنید
صفحه 2 را بخوانید

استاندار هرمزگان : 

صنایع از فولاد هرمزگان الگو برداري کنند  

ادامه از تیتر یک//
  رئوفــی در خصوص آخرین وضعیت بررســی صلاحیت شــورای 
اسلامی روســتاها، افزود: در انتخابات شورای اســلامی روستاها در 
 مجمــوع ۸۳۰۶ نفر اقــدام به ثبت نام نموده اند که ۸۱۳۲ نفر توســط 
هیات های اجرایی تایید صلاحیت شده اند و ۱۳۸ نفر هم رد صلاحیت 
شــده اند و از ایــن میان ۳۶ نفر از ادامه حضور در انتخابات شــورای 
 اسلامی روستاها انصراف داده اند.وی اظهار داشت: هیات های نظارت 
بخش ها و شهرســتان ها تا ۳۱ اردیبهشــت فرصت دارند صلاحیت 

داوطلبان انتخابات شورای اسلامی روستاها را بررسی و اعلام نظر کنند. 
رئیس ستاد انتخابات اســتان هرمزگان، تصریح کرد: فرآیند انتخابات 
شورای اســلامی شهر بندرعباس تمام الكترونیک است و برای این امر 
۶۲۷ صندوق الكترونیک اخذ آرا پیش بینی شــده است و فرآیند اخذ 
و شــمارش آرا الكترونیكی صورت می گیرد. معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: زیرساخت های برگزاری 
انتخابات الكترونیک در شهر بندرعباس با همكاری کمیته های ذیربط 

ستاد انتخابات مهیا شده است و دغدغه ای در این زمینه وجود ندارد.

 رئیس ستاد انتخابات هرمزگان  خبر داد 

تایید صلاحیت ۶۹۲ نفر در انتخابات شوراهای اسلامی شهر هرمزگان

علیرضا پرمر بازیکن جوان وخوش آتیه هرمزگاني فوتبال کشور 
و بازیکن فعلی باشگاه قشقایی شیراز حاضر در لیگ ۱ کشور

 بازیکنی که در نیم فصل اول در باشگاه میلاد مهر 
توپ می زد و سابقه بازی در تیم های آلومینیوم 
هرمزگان، توانیر هرمزگان در لیگ برتر کشور، 
 نونهالان و نوجوانان آلومینیوم ، برق بندرعباس 

و آبي پوشان تهران در کارنامه خود دارد .
  پست این بازیکن جوان  هافبک چپ ودفاع چپ می باشد

با آرزوی موفقیت برای این فوتبالیست جوان 
وخوش آتیه فوتبال کشور

خانواده و دوستان



دفاتر تسهیلگری
 مشکلات محلات حاشیه نشین را رفع کنند 

  گروه خبر // جلسه ستاد باز آفرینی پایدار شهر بندرعباس 
به ریاســت عزیزاله کناری فرماندار در محل ســالن کنفرانس 
فرمانداری برگزارشــد.به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ فرماندار 
بندرعباس در این جلسه گفت: در سال ۹۹ در مجموع ۲۵ درصد 
از پروانه های ســاختمانی صادره توسط شهرداری بندرعباس 
در بافت فرســوده بوده اســت که با توجه بــه حجم حدود ۴۳ 
درصدی بافت فرسوده شهر بندرعباس و تخفیفات و حمایت های 
 در نظر گرفته شــده جهت این بافت، انتظار اســت با کاهش و 
ســاده ســازی فرآینده صدور پروانه ها این میزان بیش از این 
مقدار باشد لذا ضرورت دارد شهرداری در سال جاری فرایند و 
 روند صدور پروانه ساختمانی را تسهیل سازد و در ضمن دفاتر 
تســهیل گری محلات نیز فعالتر کار کنند تا این میزان در سال 
جاری به حدود حداقل ۵۰ درصد برسد.وی افزود: جهت تحقق 
این مهم هر یک از دفاتر تســهیلگری باید هدفگذاری دریافت 
حداقل ۱۵۰ پروانه ساختمانی در بافت فرسوده حوزه ماموریت 
خود پیگیری و  دریافت کنند. و ساکنان و صاحبان منازل را ترغیب 
نمایند تا نسبت به اخذ پروانه ساختمانی اقدام کنند.کناری گفت: 
دفاتر تســهیلگری به عنوان بازوان توانمند هستند که می توانند 
مشكلات و موانع محلات حاشیه نشین را شناسایی و نسبت به 
پیگیری و رفع آنها از طریق دستگاههای ذیربط تلاش کنند.وی در 
 پایان گفت: هر دفتر تسهیلگری به صورت ماهیانه  برنامه ریزی
 کند حداقل یــک نفر که در معضل اعتیاد قــرار گرفته و یک 
 خانــواده را از طلاق نجات دهد و آرامش را به خانواده آنها باز 

گرداند.

مدیر کل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد
 جزئیات ثبت نام الکترونیکی دانش آموزان

 در سال تحصیلی جدید
   گروه خبر //  مدیر کل آموزش و پرورش هرمزگان جزییات 
ثبت نام الكترونیكی دانش آموزان در ســال تحصیلی جدید را 
تشــریح کرد.ایرج بیت اللهی در جمع خبرنگاران گفت: با توجه 
به دســتورالعمل وزارت آموزش و پرورش ثبت نام الكترونیكی 
دانش آموزان از اول خردادماه آغاز و تا پایان مرداد سال جاری 
 انجام خواهد شــد.وی افزود: اولیای دانــش آموزان به منظور 
ثبت نام می توانند با ورود به ســامانه »ســیدا« و درگاه »پادا« 
به نشــانی www.pada.medu.ir ثبت نام فرزندان خود را 
انجــام دهند.بیت اللهی با تاکید بر اینكه اولیاء می توانند مدارک 
مورد نیــاز ثبت نام دانش آموزان را در این ســامانه بارگذاری 
 کننــد تصریح کــرد: با توجه به ایــن فرآیند نیــاز به حضور 
 خانواده ها در مدارس نیســت.این مســئول گفــت: ثبت نام 
دانش آموزان در مدرسه محل تحصیل به صورت خودکار انجام 
می شــود و ثبت نام دانش آموزانی که مدرسه و مقطع تحصیلی 
آنان تغییر می کند نیز از طریق سامانه »پادا« انجام خواهد شد.به 
گفته مدیر کل آموزش و پرورش اســتان؛ ســامانه درخواست 
خانواده ها را برای ثبت نام در مدرسه بررسی می کند و نتیجه را 
به آنها اعلام خواهد کرد.بیت اللهی خاطر نشان کرد: دانش آموزان 
پایه های مختلف تحصیلی بعد از اعلام نتایج امتحانات می توانند 
ثبــت نام خود را انجام دهند.به گزارش مهر، مدیر کل آموزش و 
پرورش استان در پایان گفت: به منظور نظارت بر فرایند ثبت نام، 
سوالات و سایر موارد، ستاد ثبت نام مستقر در معاونت آموزش 

ابتدایی استان آماده پاسخگویی است.

خبر

خبری
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سال بیستم شماره 3603

    
سرمقاله

  وقتیكه وارد محلات حاشــیه ای و بافت های فرســوده 
بندرعباس به عنوان قطب اقتصاد کشــور می شویم که انتظار 
 داریم وضعیت شان از روستاهای دور ونزدیک استان بهتر باشد، 
می بینیم خانواده های زیادی هستند که از داشتن کولر، یخچال، 
چراغ گاز، فرش و... محروم هســتند. برخی هم اجاره نشین 
هســتند و اجاره هم در محلات به همراه ودیعه مسكن افزایش 
چند برابری یافته اســت و مردم درمانده اند وبرخی در آستانه 
 آوارگــی قرار دارند. حال بماند در برخــی از این محلات که 
می رویم  می بینیم بسیاری از خانواده های هزینه های سنگین 
درمان را هم ندارند وبا بیماری درد می کشــند  و بیشترشــان 
برای تامین نیاز اولیه شــان که غذاســت، درمانده شده اند و 
در انتظار بسته های معیشــتی و کمكی از خیرین و... هستند. 
خانمی در یكی از این محلات می گفت بسیاری از خانواده ها 
توانایی خرید دمپایی هم ندارند که با دوستان مان هر ماه برای 
چند نفر از اهالی دمپایی می خریم. بچه های شــان مسواک و 
 خمیردندان نمی زنند وبه همین دلیل دندان های شــان خراب 
می شــود ونیاز به دندانپزشــک پیدا می کنند.در هوای بالای 
۴۰تا ۵۰ درجه استان، اینكه خانواده هایی بدون کولر و یخچال 
 باشند، شــرایط بسیار سختی اســت. اتفاقا چند روز پیش به 
 خانه ای در کوچه غفار۲۹ جنب مسجد صاحب الزمان )عج( محله 
آیت ا... غفاری بندرعباس رفتم که چند اتاق داشت و هر اتاقی 
 را به یک خانــواده محروم اجاره داده بودند که در این اتاق ها 
خانواده ها که بیشترشان پیر هستند، بدون کولر، یخچال، فرش، 
پنكه و امكانــات اولیه زندگی می کننــد و گهگاهی خیرین 
و اهالی برای شــان بسته معیشــتی می برند. البته دیدن چنین 
 افرادی در اینگونه محلات عادی شــده است و اما مسئولان و 
سازمان های حمایتی گویا از شرایط این خانواده ها اطلاع ندارند 
ویا اینكه چندان برای شان مهم نیست که محرومان که روزبه روز 
بر تعدادشان هم افزوده می شود، در محلات و روستاهای قطب 
اقتصاد ایران چگونه زندگی می کنند وشاید افتخار می کنند که 
در فقر خوراکی، هرمزگان ثروتمند مقام نخست را دارد که اینها 
نشانه بی تدبیری منجر به ناامیدی مردم از سوی مسئولان استان 
و کشور اســت.به گفته احمد مرادی، رئیس مجمع نمایندگان 
اســتان، هرمزگان چهارهزار میلیارد تومان از ســهمیه قانونی 
۵۰درصد مازاد درآمدش از دولت طلب دارد و دولت این طلب 
قانونی استان را نمی دهد تا برای رفع فقر و محرومیت در استان 
 هزینه شود و محرومان در نداری ، فقر و زجر زندگی می کنند و 
پایتخت نشــینان تصور می کنند هرمزگان نشینان در بهترین 
 شــرایط ممكن زندگی می کنند و مســئولان استان هم کمتر 
 از فقــر و محرومیت و مشــكلات مردم اســتان می گویند تا 

مدیریت شان زیرسئوال نرود.
  علی زارعی

خانواده های 
بی خانه ،کولر و یخچال

اســتاندار هرمزگان گفت: ۹۶۸۰   // گروه خبر 
خودروی متخلف در ایام عید فطر در هرمزگان به 
دلیل تخطی از ممنوعیت های رفت و آمد جریمه 

شدند.
 فریدون همتی در نشســت ستاد اســتانی مدیریت 
بیمــاری کرونا با بیان اینكه روند ابتــلا به کرونا در  
دو اســتان هرمزگان و سیستان و بلوچستان افزایشی 
اســت، ضمن ابراز نگرانی از روند فعلی شیوع کرونا، 

خواســتار افزایش میزان رعایت پروتكل ها از سوی 
شهروندان و اصناف شد و گفت: کاهش ترددهای غیر 
ضررور و پرهیز از حضــور در تجمع ها می تواند از 
ابتلای شهروندان به کرونا پیشگیری کند.وی افزود: با 
توجه به شیوع ویروس کرونای هندی و آفریقایی و دو 
فوتی ناشی از این بیماری در برخی مناطق استان، باید 
استفاده از ماسک و رعایت پروتكل های بهداشتی به 
شكل قابل توجهی افزایش پیدا کند.استاندار هرمزگان 

با اشاره به عدم رعایت ممنوعیت تردد درون شهری 
و برون شــهری از سوی برخی شهروندان، گفت:  در 
ایام عید فطر، دوهزار و ۶۸۰خودرو مشمول جریمه 
۲۰۰هزارتومانی و بیش از هفت هزار خودرو مشمول 
جریمه ۵۰۰هزارتومانی شدند و در ستاد کرونا تأکید 
شــد، پلیس با کســانی که محدودیت ها را رعایت 
نمی کنند برخورد شدید قانونی داشته باشد.همتی به 
وضعیت رنگ بندی شــیوع کرونا در شهرستان های 

مختلف اســتان نیز اشــاره کرد و افزود: شهرستان 
پارسیان قرمز، شهرســتان های بندرعباس، میناب، 
بندرلنگه، رودان، بســتک، خمیر، جاســک و قشم 
نارنجی و حاجی آباد، ســیریک، بشاگرد و ابوموسی 
در وضعیت زرد هستند.به گزارش  هرمز؛ وی با بیان 
اینكه تمامی ماموریت های اداری غیرضروری باید لغو 
شد، اضافه کرد: در شهرستان پارسیان که وضعیت قرمز 
کرونایی دارد، ۵۰درصد کارکنان دستگاه های خدمات 
رسان ضروری و دو سوم کارمندان سایر ادارات باید 
به صورت دورکاری فعالیت کنند و در شهرستان های 
با وضعیت نارنجی، یک سوم کارمندان دستگاه های 
خدمات رسان ضروری و در سایر ادارات، ۵۰ درصد 

کارمندان به صورت دورکاری فعالیت کنند.

استاندار هرمزگان خبر داد

اعمال جریمه برای ۹۶۸۰ خودروی متخلف در ایام عید فطر 

گروه خبر // شیبانی گفت: کمیته پشتیبانی ستاد انتخابات استان 
هرمــزگان تمامی تمهیدات لازم را با رعایت اصل صرفه جویی برای 

برگزاری انتخاباتی باشکوه و قانونمند اندیشیده است.
  نازنین شــیبانی تذرجی در هشتمین جلسه کمیته پشتیبانی و مالی ستاد 
انتخابات استان هرمزگان، عنوان کرد: ایجاد مقدمات و پیگیری های لازم 
برای جانمایی فضای مناسب اقلام ضروری مورد نیاز از مهمترین اقدامات 
این کمیته بوده است.وی تاکید کرد: کمیته پشتیبانی ستاد انتخابات استان با 

تمام توان، امكانات لازم را برای برگزاری انتخابات سالم و قانونمند فراهم 
کرده است.رئیس کمیته پشتیبانی و مالی ستاد انتخابات استان هرمزگان با 
بیان اینكه همه تجهیزات دســتگاه های دولتی و شرکت های صنعتی برای 
برگزاری پرشور و هرچه بهتر سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
و ششــمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در استان بسیج 
می شود، افزود: لازم است تمهیدات لازم برای برگزاری انتخابات اندیشیده 
شود.وی ادامه داد: در این راستا، لازم است که مسئولان کمیته های اجرایی، 

امكانات حیطه تخصصی خود را بررسی نموده و پس از احصای کمبودها، 
موارد مورد نیاز را به کمیته مالی و پشتیانی اعلام کنند.شیبانی بر ضرورت 
برگزاری منظم جلســات ستاد انتخابات استان تاکید کرد و گفت: جلسات 
این ستاد هر هفته برگزار می شود تا برنامه ریزی های لازم برای برگزاری 
انتخاباتی سالم انجام شود.به گزارش هرمز؛ هشتمین جلسه کمیته پشتیبانی 
ستاد انتخابات استان هرمزگان در راستای هماهنگی و برنامه ریزی منسجم 
جهت برگزاری با شــكوه انتخابات ۲۸ خرداد ماه سال جاری به ریاست 
نازنین شیبانی تذرجی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری هرمزگان 
و با حضور مدیرکل امور اداری و مالی اســتانداری و جمعی از نمایندگان 

شرکت های صنعتی برگزار شد.

امکانات لازم برای برگزاری انتخاباتی قانونمند فراهم است 

پشت پرده سیاست 

سورنا ستاری دربارۀ دلایل نامزد نشدن خود گفت  
سورنا ستاری، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور با انتشار پستی در صفحه شخصی 
اینســتاگرام خود از علت عدم حضورش در ثبت نام ریاست جمهوری گفت. سورنا 
ســتاری، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در صفحه شخصی اینستاگرام خود 
نوشت: »ز بس که خلق پشت نقاب ایستاده اند باور نمی کنند من بی نقاب را« در طول 
ماه های گذشته در ارتباط با حضور من در انتخابات ریاست جمهوری رایزنی های 
بسیاری انجام می شد. هر کسی در این مدت مراجعه کرد و هر مقامی که این موضوع 
را مطرح کرد قاطعانه به ایشان عرض کردم که کاندیدا نخواهم بود چون چنین کاری 
را مطابق روح و روان خود نمی بینم.از کودکی در جنگ و پایگاه های هوایی بزرگ 
شدم و در بهترین دانشگاه های کشــور و مراکز تخصصی دوره دیده ام و پروژه های 
متعدد اجرایی داشته ام و نگاه دیگری به زندگی دارم و در فضای دیگری فكر می کنم.
خاطرم هست مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی با توجه به سابقه همكاری سال های 
جنگ به پدرم اصرار می کرد هم در کابینه اول و هم در کابینه دوم ســازندگی پست 
وزارت داشته باشد و جواب او این جمله بود: »لباس آبی نیروی هوایی کفن من است 
و آن را با لباس دیگری عوض نمی کنم.«بخش علم و فناوری کشور یک بخش کاملًا 
غیرسیاسی است این چیزیه که در این ۸ سال به آن پایبند بوده ام چون پیشران آینده 
کشــور است. افتخار هر کشوری شرکت های دانش بنیان و خلاق آن هستند، اگر از 
قدرت های جهانی شرکت های تكنولوژی آن ها را بگیرید هیچ چیزی از آن ها باقی 
نمی ماند.اینجا جای سیاست نیست، اینجا آینده کشور است و به نظر من هر کسی در 
این حوزه مسئولیتی دارد اگر هدف سیاسی و جناحی پیگیری می کند و یا به دنبال 
گرفتن پستی بالاتر به واســطه سوءاستفاده از تلاش جوانان کشور است خیانت به 
جوانان نخبه و پرانگیزه کشور نموده است.ما در این سال ها از این مدیران در بخش 
علم و فناوری کشور کم نداشته ایم و ما حق نداریم که جز این حوزه فكر، ابتكارات و 

توان خود را در جای دیگری مصرف کنیم و لباس دیگری به تن نمی کنیم.«
پیام تسلیت روحانی به مناسبت درگذشت مرحوم اکبر ترکان

رئیس جمهور در پیامی درگذشــت اکبر ترکان مشاور سابق خود را تسلیت گفت. 
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور در پیامی با تسلیت درگذشت مرحوم اکبر 
ترکان یار صدیق دولت تدبیر و امید، اظهار داشت: این مدیر توانمند و دلسوز، با حضور 
فعال و موثر در مناصب مختلف و مهم خدمتگزاری، منشــا خدمات فراوانی شد و 
کارنامه درخشــانی از خود بر جای گذاشت که در یادها باقی خواهد ماند.متن پیام 
حجت الاسلام حسن روحانی به این شرح است:انا لله و انا الیه راجعون ضایعه درگذشت 
خدمتگزار متعهد و پرتلاش و یار صدیق دولت تدبیر و امید، مرحوم مهندس اکبر ترکان، 
باعث تاثر و تالم فراوان شد.این مدیر توانمند و دلسوز، پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
با حضور فعال و موثر در مناصب مختلف و مهم خدمتگزاری، منشا خدمات فراوانی 
شد و کارنامه درخشانی از خود بر جای گذاشت که در یادها باقی خواهد ماند.اینجانب 
با تجلیل از همدلی ها و همراهی های صادقانه ایشان با نظام و دولت به ویژه در جایگاه 
دبیر شورای هماهنگی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی و مشاور عالی 
رئیس جمهور، مصیبت فقدان این انسان خدوم را به خانواده مكرم و عموم دوستداران 
ایشــان تسلیت می گویم و از درگاه خداوند بزرگ برای ایشان رحمت واسعه الهی و 

همجواری با صالحان و برای عموم بازماندگان صبر و تسلی مسالت دارم.

این روزها در وین چه خبر است؟ 
در کنــار هیاهوی انتخاباتی در تهران، مذاکرات هســته ای هم در وین در حال 
انجام اســت. هرچند سرعت زیادی ندارد و به نظر می رسد مرحله نگارش متن 
توافق دچار ســختی هایی بوده که ممكن اســت زمان بندی های قبلی را بر هم 
بریزد. در همین باره یک منبــع آگاه به روزنامه اعتماد گفت: روند نگارش متن 
در وین هرچند به کندی اما در مسیر رو به جلو در جریان است. همچنین امكان 
نهایی شدن متن و بسته شدن پرانتزها تا ضرب الاجل ۲۱ ماه مه )۳۱ اردیبهشت( 
بــه احتمال زیاد وجود ندارد. این منبع نزدیــک به هیئت ایرانی در وین در ادامه 
این گزارش، منابع غربی را تایید کرده که طرف های مذاکره ممكن اســت تا آخر 
هفته به یک توافق مقدماتی یا بینابینی برســند- یک نوع نقشــه راه برای ادامه 
مذاکرات - و بر این اســاس امیدوارند این توافق راه را برای تداوم بازرســی و 
نظارت های ویژه آژانس تا پایان مذاکرات باز کند.این منبع آگاه حفظ فضا برای 
ادامه رایزنی ها و تمدید تفاهم ســه ماهه ایران با آژانس را جزو راه حل ها اعلام 
می کند و می گوید: در این جا سخن از توافق موقت یا چارچوب جدید نخواهد 
بود بلكه  دو طرف می توانند با توجه به دستاوردهای رایزنی، صرفا با تمدید دوره 
تفاهم، فضای گفت وگو  را حفظ کننــد.دور جدید رایزنی ها در وین که به منظور 
احیای برجام از ۱۷ اردیبهشت از سر گرفته شده، کماکان در پایتخت اتریش و در 
ســطوح مختلف در جریان است و براساس اظهارنظر مقام ارشد وزارت خارجه 
ایران، به مرحله مذاکره درباره متن رسیده  است.در این روزها دیدارهایی بین سید 
عباس عراقچی رئیس هیئت ایرانی و دیگر روســای هیئت ها از جمله روسیه و 
چین و همچنین چند دیدار با »انریكه مورا« معاون دبیرکل ســرویس خارجی 
اتحادیه اروپا انجام شد. نشست چهارجانبه با حضور عراقچی و روسای سه کشور 
اروپایی )آلمان،  فرانسه و انگلیس(، مذاکرات در سطح کارشناسی در چارچوب 
کارگروه های سه گانه تحریمی، هسته ای و ترتیبات اجرایی و همچنین به صورت 
دو و چندجانبه در حال جریان است و آن گونه که اعلام شده طرف ها در تلاش 
هستند که اختلافات بر سر متون را تا حد امكان کاهش دهند. میخائیل اولیانوف 
نماینده روســیه در سازمان های بین المللی در وین اتریش هم شنبه   در توئیتی 
خبر داد که روند تهیه پیش نویس احیــای برجام در وین اتریش در حال انجام 
اســت. وی در این پیام توئیتری نوشت: »گفت وگوهای وین درباره برنامه جامع 
اقدام مشــترک در زمینه های غیررسمی مختلفی پیش برده شد که این گروه های 
کاری شامل برداشته شدن تحریم ها، موضوعات هسته ای و اقدامات عملی برای 
احیای توافق بوده اســت«.  اولیانوف اضافه کــرد: »روند تهیه پیش نویس در 
حال انجام اســت. در صورت نیاز می توان کمیسیون مشترک دیگری را تشكیل 
داد«. اماهمزمــان با مذاکرات و پایان یافتن تعطیلات مناســبتی اتریش و توقف 
بارندگی های چندروزه در وین، تعداد انگشت شماری ضدانقلاب   بار دیگر در برابر 
محل برگــزاری گفت وگوهای ایران و ۱+۴ تجمع کردند. حاضران در این تجمع 
که پرچم های گروهک تروریستی منافقین، گروهک های سلطنت طلب و گروهک 
انجمن پادشاهی را به دست داشتند، ضمن توهین به مذاکره کنندگان ایرانی، علیه 
رفع تحریم ها ضد مردم ایران، گفت وگوهای دیپلماتیک با ایران و همچنین نیروهای 

مقاومت فلسطین و لبنان شعار دادند.

تازه های مطبوعات

کیهان-  این روزنامه نوشت: دست اندرکاران و مسئولان کلیدی دولت باید برای 
بازخواســت به مراجع قضایی و مراکز بازرسی معرفی شوند یا برای ثبت نام به 
عنوان کاندیدای ریاست جمهوری به وزارت کشور مراجعه کنند؟! آقایان با کدام 

رو! خود را نامزد ریاست جمهوری کرده اند؟!
جمهوری اســامی – این روزنامه با انتقــاد از رفتارهای احمدی نژاد در روز 
ثبت نام انتخابات نوشــت: »فردی که مقررات ثبت نام در وزارت کشور برای 
رئیس جمهور شدن را زیر پا گذاشت، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام است. 
کســی که به قانون بی اعتنایی می کند و حتی بعد از ثبت نام از تریبون آزاد در 
محل وزارت کشور اعلام می کند اگر صلاحیتش تأیید نشود، انتخابات را قبول 
ندارد، چگونه می تواند مصلحت کشور را تشخیص بدهد و چگونه همچنان حق 

دارد عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام باشد؟«
شــرق – محمد هاشــمی رفســنجانی با بیان این که از بین محسن هاشمی و 
جهانگیری یكی باید بماند گفت: »اگر هر دو تأیید شــوند و در صحنه باشند، 
هر کدام درصدی از آرا را دارند و در  واقع آرای شان را تقسیم می کنند. بنابراین 
عقل سیاسی می گوید در  نهایت یكی از آن ها باید بماند تا آرای  خود را تقسیم 

نكنند.«
آفتاب یزد - این روزنامه در ســرمقاله خود با عنوان »کاندیداها و زنان ایران« 
آورده اســت: »دهقان، پزشــكیان، تاج زاده و  قاضی زاده از جمله چهره های 
مشهوری بودند که به همراه یک خانم وارد ستاد انتخابات وزارت کشور شدند 
و ثبت نام کردند.آنان یا به همراه همسر یا دختر خود مقابل خبرنگاران رفتند و 
عكس یادگاری گرفتند. قطعا نخستین پیام چنین اقدامی از منظر سیاسی اعتقاد 
کاندیدای مدنظر به ۵۰ درصد جامعه اســت که مورد تبعیض هســتند. هرچند 
چنین روش هایی دیگر جدید و ابتكاری نیستند، اکنون هم روا نیست به رغم این 
که این رفتار، رفتاری تكراری اســت آن را نفی کنیم. چه پزشكیان که با دختر 

خود آمد و چه دهقان که با همسرش اقدام نیک و قابل دفاعی انجام دادند.«
وطن امروز - این روزنامه انتقاد خود از کاندیداتوری اسحاق جهانگیری را در 
تیتر یک نشــان داده و با عنوان »مردمان یادشان هست« نوشت: »جهانگیری 
از مسببان وضعیت معیشتی موجود است؛ ثبت نام مجدد او در انتخابات ریاست 

جمهوری وهن مردم سالاری و توهین به افكار عمومی است«.
لغو اباغیه ای درباره خسارت دادن از بیت المال

در حالی که بر اساس ابلاغیه اواخر سال ۱۳۹۵ حجت الاسلام روحانی رئیس 
جمهور، شــرایطی را برای جبران خسارات واردشــده به اشخاص حقوقی و 
حقیقی تعیین شــده و نقش دستگاه های اجرایی را در این جبران، اصلی ترین 
عامل در نظر گرفته بود، یک نهاد نظارتی با ارســال نامه ای به دستگاه قضایی 
چنین تفسیری را مغایر با قانون مسئولیت مدنی و سیاست های کلی نظام اداری 
ابلاغی از سوی رهبر انقلاب دانسته بود که پس از بررسی های صورت گرفته، 
این مغایرت تایید شد و لغو این بخش از دستورالعمل مذکور طی روزهای اخیر 

به مدیران نهاد ریاست جمهوری ابلاغ شده است.

انعکاس

 جهان نیوز نوشت: حسام الدین آشــنا، مشاور رسانه ای روحانی با انتشار توئیتی 
پیش بینی خود از تایید صلاحیت نامزدهای ریاست جمهوری را منتشر کرد. آشنا با 
یک تقسیم بندی دوگانه، رئیسی، جلیلی، رضایی و زاکانی یا قاضی زاده را در یک 
سوی تایید صلاحیت ها و لاریجانی، جهانگیری، پزشكیان و دهقان را در سوی دیگر 

تایید صلاحیت ها جا داده است.
تابناک نوشت: در پی اعتراض اعضای ردصلاحیت شده شورای فعلی شهر تهران به 
هیئت نظارت، نیمی از ایشان تایید صلاحیت شدند و مجوز حضور در انتخابات آینده 
در قامت کاندیدا را دریافت کردند. علی اعطا، محمد سالاری، آرش میلانی، افشین 
حبیب زاده و الهام فخاری، پنج تن از اعضای فعلی شــورای شهر تهران که پیشتر 
صلاحیتشان برای حضور در میان کاندیدا های شورای ششم شهر تهران رد شده بود 
و فرایند ثبت اعتراض را طی کرده بودند، با دریافت پیامک، تایید لازم برای حضور 

در رقابت های انتخاباتی را دریافت کردند.
نامه نیوز نوشــت: جعفرزاده از نزدیكان علی لاریجانی درباره ریاســت ستاد علی 
لاریجانی تأکید کرد: اطلاعی ندارم اما آقای باهنر یا بهروز نعمتی شایسته ترین افراد 
هستند. در مناظرات قطعا کمتر کسی حریف آقای لاریجانی خواهد بود و احتمال آن 

که فضا را بسیار بسیار به نفع خودش بچرخاند خیلی زیاد است.
فرارو نوشــت: محمد عطریانفر، فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: »به نظر می رسد 
که در بخــش اول رقابت ها گفتمان آقای لاریجانی و گفتمــان آقای جهانگیری 
شباهت های نسبتا گسترده ای در نوع نگاه به شیوه اداره کشور خواهند داشت، بنابراین 
در این رقابت ســه گانه که قطعا از انتخابات تک مرحله ای به دو مرحله ای هدایت 
خواهد شد. به نظر می آید با توجه به گفتمان برتری که این دو دارند، در این رقابت ها 

آن کسی که صحنه را واگذار می کند، به احتمال زیاد آقای رئیسی خواهد بود.«
از حادثه پاسکو هم درس عبرت نگرفتیم

 گزارش یک نهاد مســئول دولتی به تعدادی از مدیران ارشــد اجرایی حاکی از آن 
اســت که به رغم تدوین و ابلاغ مباحث و مقررات مربوط به مراقبت و نگهداری از 
ساختمان ها، به دلایلی چون اهتمام نداشتن و نبود اقدام لازم از سوی مراجع قانونی 
صدور پروانه ساختمان و همچنین نبود زیرساخت های اجرایی و ضمانت اجرایی 
مناسب، این دستورات تا به حال عملیاتی نشده و نتیجه آن، وقوع حوادث ناگوار و 
دردناکی همچون حادثه ساختمان پلاسكو و کلینیک سینا اطهر است که خسارات 

جانی و مالی زیادی را به بار آورده است.
خطر انبار موادشیمیایی در برخی استان ها

یک مقام مســئول در نهاد ریاست جمهوری با ارســال نامه ای خطاب به تعدادی از 
اعضای کابینه، از آن ها خواسته است در اسرع وقت برای امحای برخی سموم شیمیایی 
خطرناک که در برخی استان های کشور انبار شده و ممكن است موجب آلودگی آب و 
خاک و منابع زیرزمینی یا بروز خطرات احتمالی دیگر شود، اقدام کنند. مسئولان مربوط 
موظف شده اند تا سه ماه دیگر، اولین گزارش در خصوص فعالیت های صورت گرفته 

در این زمینه را به دولت و سازمان مدیریت بحران ارائه کنند.

دانشگاه علوم  // ســخنگوی  گروه خبر 
پزشکی استان هرمزگان با تأکید بر اینکه 
با بیان اینکه استفاده از ماسک پارچه ای 
به تنهایی از ابتلای بــه کرونا جلوگیری 
نمی کند، گفت: شهروندان به هیچ عنوان 
از ماسک سوپاپ دار )فیلتر دار( استفاده 

نکنند. 
  دکتر فاطمه نوروزیان ؛ با بیان اینكه ۱۱۴ بیمار 
مبتلا به کرونا در بیمارستان های استان بستری 
شدند، اظهار کرد: اکنون در مجموع ۳۹۰ نفر در 
بیمارستان های استان تحت مراقبتند، از مجموع 

بستری ها، ۶۸ نفر در بخش مراقبت های ویژه 
)آی. سی. یو( بستری هستند و حال ۱۱ نفر از 
آن ها تا لحظه تنظیم خبر وخیم است . سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشــكی هرمزگان به برگزاری 
امتحانات حضوری دانــش آموزان پایه نهم و 
دوازدهم در استان هم اشاره و به دانش آموزان 
توصیه کرد به هیچ عنوان از ماسک سوپاپ دار 
)فیلتر دار( استفاده نكنند.نوروزیان با بیان اینكه 
استفاده از ماسک پارچه ای به تنهایی از ابتلای 
به کرونا جلوگیری نمی کند، خاطرنشان کرد: 
بهترین شیوه ماســک زدن، استفاده از ماسک 
سه لایه جراحی زیر ماسک پارچه ای است.وی 
همچنین توصیه کرد چنانچه دانش آموزی دارای 
هرگونه علامتی باشد، علاوه بر مراجعه سریع به 
پزشک، موضوع را به مدیر مدرسه اطلاع دهد.به 
گزارش ایسنا ؛ سخنگوی دانشگاه علوم پزشكی 
هرمزگان در پایان گفت: چنانچه در منزل دانش 
آموز فردی با علامت مثبت کرونا یا مشكوک 
بــه این بیماری وجود دارد این موضوع باید به 
مدیر مدرسه اطلاع داده شود تا در سالن عمومی 

امتحانات از دانش آموز آزمون گرفته نشود.

 سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خطاب 
به دانش آموزان :

از ماسک فیلتر دار استفاده نکنید
گروه خبــر // فرماندار شهرســتان بندرعباس در 
 نشســت ســتاد مدیریت بیماری کرونا شهرستان 
بر زدن ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی مناسب 

و گند زدایی سطوح  تاکید کرد.
  به گزارش خبرنگار دریــا  ، عزیزاله کناری  با اعلام این 
مطلب افزود: استمرار تمامی فعالیت های اقتصادی و صنفی 
شهرســتان با زدن ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
مناسب، گند زدایی سطوح قابل لمس، عملی خواهد بود.وی 
در ادامه با توجه به موقعیت فعلی جامعه به لحاظ شیوع کرونا 
بر اجرای امر به معروف و نهی از منكر در این زمینه تاکید کرد 
و گفت: همه ما باید در خود تعهد ایجاد نموده و بر خود واجب 
بدانیم تا به منظور قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا پروتكل 
های بهداشــتی را در حوزه خودمان یا حتی فراتر از آن با 
جدیت و دقیق اجرا نموده و به عنوان یک وظیفه شرعی در 
قالب امر به معروف و نهی از منكر به دیگران نیز توصیه و یاد 
آوری نمائیم و در صورت عدم رعایت تذکر دهیم و با متخلف 
 برخورد کنیم. فرماندار بندرعباس به کاهش میزان رعایت 
پروتكل ها در برخی اصناف و ادارات اشاره کرد و افزود: با 
توجه به استمرار وضعیت نامناسب کرونایی در سطح شهرستان 
و کاهش میزان رعایت پروتكل های بهداشتی در برخی از 

صنوف از جمله میوه فروشــی ها، قنادی ها، بوتیک های 
 پوشاک، بنكداران، میدان میوه و تره بار، پمپ بنزین ها، دفاتر 
بیمه ای، پیشخوان دولت و تعدادی از بانک ها از جمله بانک 
ملی، سپه، کشاورزی، مسكن، رسالت، تعاون، ملت، تجارت و 
رفاه، به مدیران این مجموعه ها تذکر داده می شود در صورتی 
که نسبت به نظارت زیر مجموعه های خود و اصلاح وضعیت 
مزبور ظرف هفته جــاری اقدام ننمایند برخوردهای جدی 
خواهد شــد.وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به 
آغاز امتحانات حضوری پایه های نهم و دوازدهم به مدیران 
آموزش و پرورش تاکید کرد: مدیران مدارس و عوامل اجرایی 
حوزه های امتحانی در چینش صندلی ها در سالن هایی که 
دارای تهویه مناسب هستند با فاصله مناسب انجام و محیط به 
صورت مستمر گند زدایی و ضد عفونی شود و حداقل در هر 
حوزه یک نفر به عنوان ناظر بهداشت بر رعایت پروتكل های 
بهداشتی از جمله زدن ماسک، فاصله گذاری اجتماعی و ضد 
عفونی محیط تذکرات لازم را بدهد.نماینده عالی دولت در 
شهرستان در پایان از نامزدهای انتخاباتی شوراهای اسلامی 
خواســت تا از برگزاری هرگونه مراسم، جلسه و دورهمی 
 خــودداری نموده و تبلیغات خــود را در فضای مجازی و 

شبكه های اجتماعی مجاز و سایت های مجاز انجام دهند.

فرماندار بندرعباس عنوان کرد 

استمرار فعالیت ها با زدن ماسک 
فاصله گذاری اجتماعی و گند زدایی سطوح 
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رسم خربوزه ها

شد چه خوشبو فضا از غذای بعضیها

چله و چاق و زيبا همای بعضیها

می كشد جانب آسمان تو را از خاک

آشنايیِّ با آشنای بعضیها

كاش می شد كه با يک بهانه می رفتیم

مثل يک سايه ای پا بپای بعضیها

حیف اما كه فرقست بینمان بسیار

اين خدا نیست حتی خدای بعضیها

گر نگويم غلط ما همیشه می باشیم

پلکّان ترقّی برای بعضیها

لرز آن مال ما است و خوردن از آنها

افُ به اين رسم خربوزه های بعضیها

سهم ما خانه ای چون قفس و آنهم وام

چون بهشت است اما سرای بعضیها

كر كند گوش عالم بیا برو هاشان

نیست چون ناله ی ما صدای بعضیها

بوُد چون برف و شد آب و شد فرو در خاک

احتمالا قبایِ حیایِ بعضیها

بهر ما هر مُقَدم شدست در تاخیر

هر مؤخّر ولی مبتدای بعضیها

مثلِ يک تکه گِل شد حنای ما بی رنگ

مثلِ رنگین كمانی حنای بعضیها

گريه ها می كنم بر خودم ز سختیها

خنده ها می كنم از ادَای بعضیها

لاكپشتی عمل می شود ومی بینیم

سرعتِ نور در ادِّعای بعضیها

در عمل بلکه باشد ضعیف چون باقی

بمبِ تصمیمِ بس نا بجای بعضیها

ما چو خاكیم و لنگ است پای تدبیرات

می خورد بر تن ما عصای بعضیها

چونکه غیبت شود »صارما« مگو ديگر

اينقَدَر حرف حق در قفای بعضیها

  حسن سمیعی جندقی صارم
***

می ترسم هنوز

  فکر بادام ام ولی از دام می ترسم هنوز

میخورم نانی ولی از شام می ترسم هنوز

پله پله می روم بالاتر از اينجا كه هست

نردبانی دارم و از بام می ترسم هنوز

با بد و خوب فلک يک عمر همراهم ولی

از مرامِ بی خودِ اياّم می ترسم هنوز

گرگ هم گاهی شبیه گوسفندان میشود !

گاهگاهی من ز خاص و عام می ترسم هنوز

آنقدر طوفان و سیل و زلزله آمد كه من

از همین پس لرزه ی آرام می ترسم هنوز

كارُ بارت را خدا بركت دهد با لطف خود

از گرانی های نا هنگام می ترسم هنوز

با سیاست، كارها با لطف حق آسان شود

لیک از هر كارِ نا فرجام می ترسم هنوز

نصِّ شفافسیت قانون در مقام هر عمل

من ز آقازاده  ها  می ترسم هنوز

  علی معصومی 

طنز

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها //   
پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
 کرمان درباره نگرانــی والدین از حضور 
 دانش آموزان در مدارس در شرایط کنونی 
با رعایت  بدون شــک  بیان کرد:  کرونا 
پروتکل های بهداشتی، مسئله ای اتفاق 
نمی افتد و سال گذشته نیز دانش آموزان 
پایه دوازدهــم در آزمون های حضوری 

شرکت کردند و اتفاق خاصی نیفتاد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر"حســین 

صافی زاده" با اشــاره به برگزاری حضوری 
امتحانات دانش آموزان پایه نهم و دوازدهم 
اظهــار کرد: همــكاران ما اســتانداردهای 
فضــای فیزیكی برای برگــزاری را در نظر 
دارند و بررسی می کنند.وی افزود: مدارس 
به ما معرفــی و تیم های نظارتی تقســیم 
 شــده و اگر جایی مشــكلی داشــته باشد 
 اطلاع رسانی خواهد شد تا نسبت به جایگزین

  آن مــكان اقدام شــود و ما بــه هیچ وچه 
راضی نیستیم جایی تائید شود که استاندارد 

نباشد.
  صافــی زاده تصریح کرد: بحثی که موجب 
نگرانی اســت، حضور دانش آموزان قبل و 
بعد از آزمون در محل اســت و درخواست 
داریم فاصلــه فیزیكی رعایت شــود. در 
فضای امتحان موردی نیســت و لازم است 
دانش آموزان از تجمع پرهیز کنند و والدینی 
که دانش آمــوزان را همراهی می کنند باید 
به این مسئله توجه داشــته باشند.وی بیان 
 کرد: تهویه مناســب، وســعت فضا، تعداد 
دانش آمــوزان و ... فاکتورهای مدنظر برای 
تائید مكان آزمون است و اینكه مدرسه مورد 
تائید باشد و ممكن است جایی برای ۲۰ نفر 
یا جایی برای ۱۰۰ نفر تائید شــود.معاون 
دانشگاه علوم پزشــكی کرمان گفت: تعداد 
مكان های برگزاری آزمون افزایش یافته و 
در تعداد دانش آموزان محدودیت وجود دارد 
و اینطور نیست که هر تعداد دانش آموز در 

یک مكان باشند.

وی افزود: انتظار داریم برای هر دانش آموز 
فضای چهار مترمربع در نظر گرفته شــود و 
همكاران ما به این مسئله توجه دارند و باید 
تهویه مطلوب در محیط وجود داشــته باشد 
و در غیــر این صورت بایــد مكان آزمون 

جایگزین شود.
  صافــی زاده دربــاره نگرانــی والدین از 
حضور دانش آموزان در مدارس در شرایط 
کنونی کرونا بیان کرد: بدون شک با رعایت 
پروتكل های بهداشــتی، مســئله ای اتفاق 
نمی افتد و سال گذشــته نیز دانش آموزان 
پایــه دوازدهم در آزمون هــای حضوری 
شرکت کردند و اتفاق خاصی نیفتاد. امسال 
نیز منوط به همكاری همه اعضایی اســت 
کــه در این آزمون حضور دارند که شــامل 
آموزش و پرورش، دانشگاه علوم پزشكی، 
دانش آموزان و الدین است و در صورتی که 
همكاری و همدلی باشد مسئله خاصی اتفاق 

نمی افتد و نگرانی ندارد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشكی کرمان 
گفت: اگر در جایی مدرسه ای بود که والدین 
احساس کردند پروتكل ها رعایت نمی شود 
با مرکز بهداشت شهرســتان تماس بگیرند 
و که همكاران بررســی می کنند و یا مكان 
جایگزین می شــود و یا تمهیدات اندیشیده 
می شود تا تهدیدی وجود نداشته باشد. وی 
درباره برگزاری کنكور نیز اظهار کرد: طبق 
ســال قبل باید فضاهای برگزاری کنكور به 
ما معرفی شــود و بررسی شود که در زمان 
خودش اقدام می کنیم و تمهیدات اندیشیده 
می شــود.صافی زاده در بخش دیگری از 
ســخنانش درباره واکسیناســیون کرونا در 
کرمان گفت: فاز اول واکسیناسیون به اتمام 
رسیده و دو هفته فاز دوم که تزریق واکسن 
در افراد بالای ۸۰ سال در حال انجام است 
و نزدیک ۷۰ درصد این افراد مراجعه کرده 
 اند و دعوت می کنیم از کســانی که واکسن 
نزده اند برای تزریق واکســن مراجعه کنند. 

وی تصریح کرد: اکسیناســیون افراد بالای 
 ۷۵ سال نیزآغاز شده و این عزیزان از طریق 
پایگاه های بهداشــتی فراخوان می شــوند 
و باید با در دســت داشــتن کارت ملی یا 

شناسنامه مراجعه کنند. 
  معــاون دانشــگاه علوم پزشــكی کرمان 
گفت: درخواســت داریم گروه های ســنی 
پایین تر مراجعه نداشــته باشند تا در محل 
واکسیناســیون تجمع نشــود و در دو هفته 
آینده گروه های ســنی بعدی وارد پروســه 
واکسیناسیون می شوند.وی تصریح کرد: ۹۰ 
درصد کادر بهداشت و درمان واکسن زده اند 
و بقیه، عده ای تمایل نداشــتند و برخی به 
دلیل بارداری و ابتلا به کرونا واکسن دریافت 
نكردند که در ماه های آتی انجام می شــود.
صافی زاده در پایان افزود: تا پایان تابستان 
بخش عمده ای از ســالمندان که بالای ۶۰ 
سال هستند تحت پوشش واکسیناسیون قرار 

بگیرند.

علوم پزشکی کرمان به دغدغه های والدین دانش آموزان پاسخ داد

حسن سیلاوی سرویس استان ها // 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز 
گفت: با تایید ابتلای ۲ خدمه کشتی 
برزیلی بــه کرونا، تمام ۲۵ خدمه و 
سرنشینان این کشتی در بندر امام 
خمینی قرنطینه شده و اجازه خروج 
از کشتی به آنها داده نشد همچنین 
بار این کشتی که غلات بود توسط 
دستگاه های مکنده پیشرفته تخلیه 

شد. 
  به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر 
فرهاد ابول نژادیان بام در یک برنامه 
ابتلای خدمه  تلویزیونی در خصوص 
یک کشــتی برزیلی بــه کرونا اظهار 
داشــت: از تمام خدمه کشــتی هایی 
که وارد بنادر اســتان خوزســتان می 
شوند تســت کرونا گرفته می شود به 
عنوان مثــال در بندر امام خمینی )ره( 
که بزرگترین بندر خوزســتان اســت 
کادر بهداشــتی این دانشــگاه در ۴۰ 
 مایلی ســاحل )در خور موسی( وارد 
کشتی ها شده و از همه سرنشینان تست 
کرونا می گیرند.وی بیان کرد: در حد 
 فاصل رسیدن کشتی به لنگرگاه، جواب 
تســت ها آماده می شود و اگر فردی 
 به کرونا مبتلا بود در کشــتی قرنطینه 
می شود.ابول نژادیان در خصوص طرح 
واکسیناسیون نیز گفت: بعد از گذراندن 
فاز اول واکسیناسیون که کادر بهداشت 
جانبازان  بیماران خــاص،  درمان،  و 
بالای ۵۰ درصد و ســرای سالمندان 
بودند وارد فاز دوم واکسیناسیون کرونا 

در خوزستان شدیم.وی افزود: در فاز 
تاکنون ۷۴ درصد  واکسیناسیون،  دوم 
گروه سنی بالای ۸۰ سال، ۶۷ درصد 
افــراد ۷۵ تا ۷۹ ســال و ۳۶ درصد 
افراد ۷۰ تا ۷۴ ســال  در خوزستان 
واکسینه شــدند.رئیس دانشگاه علوم 
اینكه موجودی  بیان  با  پزشكی اهواز 
واکسن کرونا استان در ۲ روز اخیر به 
صفر رســیده است گفت: شب گذشته 
یک محموله واکســن وارد کشور شد 
و امشــب نیز یک محمولــه دیگر در 
اختیار وزارت بهداشت قرار می گیرد 
و بزودی تعداد واکســن به خوزستان 
ارســال می شــود. وی ادامه داد: به 
محض اینكه واکسن مورد نیاز به تامین 
شــد، همكارانمان حتی در روزهای 
تعطیــل به فعالیتشــان ادامــه داده و 
بالای ۷۰ سال را  افراد  واکسیناسیون 
در استان خوزســتان انجام می دهند.
امیدواریم تعداد  نژادیان گفــت:  ابول 
دوزی کــه در اختیار ما قرار می گیرد 
طوری باشــد که بتوانیم واکسیناسیون 
افراد ۶۵ تا ۶۹ و ۶۰ تا ۶۴ ســال را 
شروع کنیم. وی ادامه داد: در فاز سوم 
واکسیناسیون افراد بین ۱۸ تا ۵۹ سال، 
بیماران دیابتی نوع یک که وابســته به 
انسولین هستند و بیماران فشار خون 
و قلب و عروق نیز در اولویت هستند.  
رئیس دانشــگاه علوم پزشكی اهواز 
همچنین در پاســخ به این پرسش که 
پیش از این گفته بودید تا پایان فصل 
بهار کل مردم خوزســتان واکسینه می 

شــوند گفت: من هیچ موقــع نگفتم 
که کل مردم اســتان را تــا پایان بهار 
واکسینه می کنیم و تنها یک برداشت 
اشــتباه خبری بود. وی افزود: اینكه 
دولت بتواند تا آخــر فصل بهار همه 
مردم را واکسن بزند ممكن نیست زیرا 
این تعداد واکســن را در اختیار ندارد. 
قطعا اگر واکســن در اختیارمان باشد 
کار تزریق آن برایمان بســیار راحت 
پزشكی  علوم  دانشــگاه  است.رئیس 
جندی شامور اهواز گفت: طبق مصوبه 
ســتاد ملی، عوامل اجرایی انتخابات 
تحت پوشــش طرح واکسیناســیون 
کرونا قرار نمی گیرنــد. ابول نژادیان 
در خصوص رعایت نكات بهداشــتی 
در محــل برگزاری امتحانات پایه نهم 
و دوازدهم گفت: نیروهای بهداشــت 
همــكاری نزدیكی در ایــن زمینه با 
آموزش و پرورش دارند و بر رعایت 
پروتكل های بهداشــتی، نظارت می 
کنند.وی افزود: قرار شد طبق مصوبه 
 ســتاد کرونا اســتان، ورزشگاه ها و 
مكان های بزرگی که سقف بلند دارند 
برای برگزاری امتحانات در نظر گرفته 
شود و ما هم در این راستا به آموزش 
و پروش کمــک می کنیم. این تصمیم 
ســتاد ملی کرونا  بوده و ما موظف به 
برگزاری امتحانات پایه نهم و دوازدهم 
به صورت حضوری هســتیم.در حال 
در  حاضر ۱۶ شهرســتان خوزستان 
وضعیت نارنجی و ۱۱ شهرستان زرد 

هستند.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // مدیرکل بنادر 
و دریانوردی استان بوشــهر گفت: این اداره کل تلاش 
کرده با همکاری بخش خصوصی، یک فروند کشــتی 
مســافر و بار )رورو پسنجر( که قابلیت جابجایی ۱۵۰۰ 
مسافر و همچنین هشتاد کانتینر در برای راه اندازی خط 

کشتیرانی بوشهر - قطر وارد کند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، ســیاوش ارجمندزاده تصریح 
کرد: تمامی اقدامات لازم در جهت فعالیت این کشتی در بندر 
بوشهر صورت گرفته اما متاســفانه این مهم تاکنون به دلیل 
موافقت نشــدن با اعطای سوخت یارانه ای به شناور، محقق 
نشده اســت. در این خصوص رایزنی های بسیاری صورت 
گرفته ولی تاکنون نتیجه ای حاصل نشــده است.وی افزود: 
یكی از اقدامات برای توسعه گردشگری و مسافری در استان، 
بازســازی پایانه مسافری بندر بوشهر است که با طراحی ها 
و اقداماتــی که در حال انجام اســت هم از جهت ترمینال و 
هم از جهت اســكله به زودی به یک پایانه مدرن و بزرگ 

تبدیل خواهد شــد که بتواند پذیرای کشتی های مسافری و 
کروز باشــد.وی در خصوص توسعه گردشگری دریایی در 
دیگر بنادر استان بوشــهر اظهار کرد: در بنادر کنگان، دیلم 
و گناوه نیز در حال ایجاد اســكله های مسافری گردشگری 
هستیم که نهایتا تا سه ماه آینده آماده بهره برداری هستند و 
مطالعات احداث اسكله شناور گردشگری برای بندر دیر نیز 

در حال اتمام است.
  مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر از عزم جدی این 
اداره کل در تحقق توسعه گردشگری دریایی در استان بوشهر 
خبر داد و یادآور شد: توسعه صنعت گردشگری دریایی یكی 
از اولویت های این اداره کل است زیرا استان بوشهر با توجه 
به بیشترین طول مرز دریایی و همجواری با دریایی نیلگون 
خلیج فارس از مزیت ها و فرصتهای قابل توجهی برای رونق 
صنعت گردشــگری دریایی برخوردار است که امید می رود 
با مساعدت هر چه بیشتر مسئولان استانی این مهم  به نحو 

احسن تحقق یابد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز:

۲۵ خدمه کشتی برزیلی در بندر امام قرنطینه شدند

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // شهردار 
بافق از پیگیری برای تبدیل این شــهر به شهر 
و گفت:  داد  ایران خبر  دست بافته های خرمایی 
علاوه بر مشاغل سخت و معدنی در بافق، درآمد 
بخشی از افراد این شهر خصوصا در حوزه مشاغل 
خانگی و زنان خانه دار به هنر دســت بافته های 

خرمایی گره خورده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســیدعلی نوروززاده 
در نشســت مشــترکی که در این شهرســتان با 
حضور مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی 
و گردشگری اســتان یزد برگزار شد، با بیان این 
که خرما نه تنها درخت بلكه بخشــی از اقتصاد و 
فرهنگ مردم بافق اســت، تصریح کرد: در حال 
حاضر نیز با وجود رکــود اقتصادی خصوصاً در 
بخش صنایع دستی، بخشی از اقتصاد بافق درگیر 
بافته های خرمایی اســت به طوری که از ساختار 
زندگی اجتماعی این مردم تا درآمد بخشی از آن ها 

وابسته به این هنر بومی است.
  وی با بیان این که علاوه بر مشــاغل ســخت و 
کارگری و معدنی، درآمد بخشی از افراد این شهر 
خصوصاً در حوزه مشاغل خانگی و زنان خانه دار 
به هنر دســتبافته های خرمایی گره  خورده است، 
گفت:  هیچ خانه ای از بافق وجود ندارد که اثری از 
دست بافته های خرمایی در آن وجود نداشته باشد 
از زیرانداز تا وسایل آشپرخانه و حتی اسباب بازی 
کودکان مانند شــترهای حصیری بافقی و آویز و 
تزئینات اتاق و از همه مهمتر بادبزن های خرمایی 
بافق از جمله آثاری است که در هر خانه ای از این 

شهر وجود دارد.

شهردار بافق با اشاره به این که تنوع کالا و بازار از 
مهمترین موارد قابل تامل و در دست برنامه ریزی 
است، گفت: دســت بافته های خرمایی بافق در هر 
گوشه و کناری از این سرزمین یافت می شوند اما 
باید برای توســعه اقتصادی ایــن مردم و هدفمند 
کردن بازار فروش این صنایع دستی در خصوص 
 تولید انبوه، بسته بندی و فراهم کردن بستر صادرات 
اقــدام کــرد و از همه مهمتر برای برندســازی و 
اختصاصــی کردن ایــن برند با توجــه به وجود 
محصولاتی بعضا مشابه در سایر نقاط کشور تلاش 
کنیم. نوروززاده با بیان ایــن که خرما در آیین ها 
و ســنت های بافقی ها نیز آمیخته است، گفت: در 
اکثر ســنت های بومی بافق ردپایی از خرما وجود 
دارد و این درخت کهن به فرهنگ مردم کویرنشین 
بافق آمیخته و سایه خود را بر تمام داشته های این 

شهرستان انداخته است.
 وی با بیان این که رویدادهای گردشگری وابسته 
به خرما نیز در این شهر برگزار می شود، گفت: بافق 
هر ساله در فصل برداشت خرما میزبان جشنواره ای 

با استقبال قابل توجه گردشگران بوده است.
  شهردار از تفاوت خرمای این شهرستان با سایر 
شــهرهای ایران و همچنین تفــاوت موجود میان 
نخیلات یاد کرد و گفت: به دنبال احیای سنت های 
از دست رفته و فراموش شده گره خورده به خرما 

هستیم.
  به گفته ی نوروززاده، پیگیــری برای ثبت بافق 
به عنوان شــهر ملی دســت بافته هــای خرما در 
دست اقدام اســت و می تواند این برند در توسعه 

گردشگری این منطقه نقش قابلی داشته باشد.

بافق شهر دست بافته های خرمایی ایران می  شود

مدیرکل بنادر و دریانوردی بوشهر تشریح کرد

چالش های راه اندازی خط کشتیرانی بوشهر - قطر 

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
استاندار بوشهر گفت: رقابت های سیاسی 
نباید مــا را از اخلاق دینــی دور کند؛ 
انتخابات ها در ایران اسلامی براساس قانون 
اساسی و بر محور خداباوری، مردم باوری و 

خودباوری پایدار است. 
  به گــزارش خبرنگار دریــا  ، عبدالكریم 
گراوند در آیین رونمایی از عملیات رسانه ای 
انتخاباتی با ۷۲ هزار دقیقه برنامه رادیویی و 
تلویزیونی ویژه انتخابات صدا و سیمای مرکز 
بوشهر افزود: در این نظام اسلامی باید براساس 
اعتقاد به خدا، روز قیامت و توجه به رعایت 
حق الناس حرکت کرد چون در فردای قیامت 
باید پاسخگوی این رفتار و گفتارمان باشیم.
وی تاکید کرد: نباید به خاطر برخی مســائل 
سیاســی در مســیری حرکت کرد که درآن 
تخریب، بداخلاقی و نادیده گرفتن حق مردم 
مطرح شود بلكه همه دســت اندرکاران امر 
انتخابات در بخش هــای مختلف باید زمینه 
حضور و مشارکت پرشور مردم را فراهم کنند.
وی اضافه کرد: بایــد بپذیریم که مردم تعیین 
کننده سرنوشــت کشور هستند به همین دلیل 
امروز مهمترین رسالت همه دست اندرکاران 

امــر انتخابات و گروهها و ســلایق مختلف 
سیاسی فراهم کردن زمینه حضور مردم برای 
برگزاری انتخاباتی سالم که منجر به پیشرفت 
و توسعه کشور می شود، است.استاندار بوشهر 
گفــت: انتخابات تجلی حضور و مشــارکت 
سیاسی مردم و عرصه تحقق اراده ملت برای 
تعیین سرنوشت خویش اســت.وی با اشاره 
به برگزاری ۲ انتخابات مهم شــوراهای شهر 
و روســتا و ریاســت جمهوری بیان کرد: در 
یک برهه زمانی وزیر کشــور و استانداران به 
نمایندگی از مردم اعمال قانون می کردند اما 
همین نظام و قانون اساسی در فصول مختلف بر 
تحقق اراده مردم، تصمیم گیری و نظارت آنها 
تاکید کرده و امروز جمهوری اسلامی افتخار 
می کند ششــمین دوره انتخابات شــوراهای 
شهر و روستا را برگزار می کند.وی تاکید کرد: 
شوراهای اسلامی شــهر و روستا درحقیقت 
واگذاری امور هر منطقه، شهر و روستا به خود 
مردم است و این بعنوان افتخاری مهم برای نظام 
جمهوری اسلامی تلقی می شود.وی ادامه داد: 
هرچند شوراهای اسلامی شهر و روستا بدون 
مشكل نیستند اما باید به این مساله توجه کرد 
که امام راحل بعنوان بنیانگذار انقلاب اسلامی 
همواره بر نقش و تاثیر گذاری مردم در اداره 
امور جامعه پافشاری کرده و در همین راستا  
اصول متعددی در قانون اساسی مبنی بر اهمیت 
اراده ملت در اداره جامعه به تصویب رســیده 
اســت.وی با تاکید براینكــه اعتقاد به مبانی 

انقــلاب، امام، رهبر معظم انقلاب و ایثارگری 
شــهدا گفت: حضورپرشور و مشارکت بالای 
مردم آینده کشــور را تضمیــن می کند پس 
امروز همه باید نسبت به سرنوشت کشورخود 
با حساسیت درعرصه انتخابات حاضر شویم.
استاندار بوشهر گفت: براساس نظر امام راحل 
و رهبر معظم انقلاب حفظ نظام اوجب واجبات 
اســت پس همه گروه ها و جناح های سیاسی 
باید بدانند در کنار اختلاف های ســلیقه ای 
بایــد به این اصل معتقد و پایبند باشــند.وی 
تاکید کرد: اگر در یک ملتی اختلاف ســلیقه 
نباشــد آن جامعه فعال و پویا نیست و قرار 
گرفتن نگاه ها و تفكرهــای مختلف در کنار 
هم باعث توســعه و پیشرفت جامعه می شود.
گراونــد با بیان اینكه رای به هر نامزدی، رای 
اعتماد به نظام جمهوری اســلامی است ادامه 
داد: براساس قانون در جمهوری اسلامی یک 
نفربعنوان رئیس جمهوری انتخاب می شود و 
بقیه باید به آن شخص کمک کنند چرا که این 
فرد به تنهایی نمی تواند این وظیفه سنگین را 
به سرمنزل برساند.وی ادامه داد: همانطور که ما 
برای برگزاری انتخابات پرشور اتاق های فكر 
تشكیل می دهیم یقین داشته باشیم دیگران نیز 
برای اخلال در امر انتخابات اتاق های فكری 
در قالب هیات های اندیشه ورز طراحی کرده 
و در تلاش هستند میزان مشارکت و حضور 
مردم در پای صندوق هــای رای را کم رنگ 
جلــوه دهند.وی یادآور شــد: امروز حضور 

نیافتن مردم در پای صندوق های رای بعنوان 
مهمترین مساله دشمن و در گام بعدی شخص 
منتخب مهم است.گراوند با تاکید براینكه آرای 
مردم پشــتوانه دولت آینده است اضافه کرد: 
دولت آینده با پایگاه رای ضعیف در دنیای پر 
از فتنه برعلیه نظام دینی اسلامی به طور قطع با 
مشكلات زیادی روبرو می شود به همین دلیل 
امروز حضور پرشور وآگاهانه مردم مورد تاکید 
همه گروههای و شخصیتهاست.وی تاکید کرد: 
آنچه امنیت کشور را تضمین و تامین می کند 
حضور گسترده مردم در پای صندوقهای رای 
اســت و این حضور پرشور دشمن را ناامید و 
برنامه هــای آنان را برهم می زند.اســتاندار 
بوشــهر گفت: یكی از مهمترین برنامه های 
دشمن این است که با تلقین اینكه نظام ناکارآمد 
است و نتوانسته مشكلات مردم را حل کند در 
تلاش اســت که آنان را ناامید کند و خروجی 
آن مشارکت نكردن و پاسخ منفی به این نظام 
است.وی تاکید کرد: کاستی و مشكلات وجود 
دارد که بیشتر آنها ناشی از فتنه گری و اعمال 
تحریمهای خصمانه دشــمن است که به لطف 
خدا، پایداری مردم امروز این استكبار جهانی 
است که در مقابل عزت و عظمت مردم ایران 
سرفرود آورده اســت.گراوند ادامه داد: ملت 
ایران برای استقرار این نظام و رسیدن به آزادی 
و سربلندی دین اسلام ایثارگریهای زیادی کرده 
و دشــمن بداند که به این راحتی فریب توطئه 

گریهای آنها را نمی خورند.

استاندار بوشهر:

 رقابت های سیاسی نباید ما را از اخلاق دینی دور کند

طرح : بیتا هوشنگی
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اقتصادی

 ریختن زباله به داخل دریا ، زندگی جانوران دریایی را با خطر روبرو می کند
واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 پرداخت وام ساخت مسکن فقط به پروژه های ارزان قیمت 
  ســرویس اقتصادی // معــاون وزیر راه و شهرســازی با بیان 
»وام تولید مسكن به پروژه های ارزان قیمت پرداخت می شود«،گفت: 
شواری پول و اعتبار در حال بررسی افزایش سقف وام ساخت مسكن 
است. محمود محمودزاده اظهار کرد: بر اساس قانون بودجه ۱۴۰۰ باید 
۱.۲ میلیون واحد مســكن شهری و روستایی تا از تسهیلات ساخت 
مسكن اســتفاده کنند. از این تعداد ۴۰۰ هزار واحد برای واحدهای 
مسكونی روستایی و ۸۰۰ هزار واحد برای واحدهای مسكونی شهری 
در نظر گرفته شده است.وی با بیان این که وام ساخت برای رونق تولید 
مسكن افزایش یافت، افزود: مالكان خصوصی ، خودمالكان و سازندگان 
بخش خصوصی بر اساس ضوابطی که وزارت راه و شهرسازی تعیین 
کرده به بانک ها مراجعه کرده و تقاضای استفاده از تسهیلات ساخت 
را داشــته باشند. بر اساس شاخص بندی که انجام شده این تسهیلات 
در اختیار واجدان شــرایط که عموما سازندگان واحدهای متوسط و 
ارزان قیمت هستند، قرار می گیرد.وی با تاکید بر این که تسهیلات ساخت 
مسكن افزایش یافته به واحدهای گران قیمت پرداخت نمی شود که این 
بخشــی از ضوابط وزارت راه و شهرسازی است، تصریح کرد:با این 
کار بخش عمده ای از واحدهای نیمه تمام سطح کشور تكمیل و رونق 
ساخت وساز در سال جاری بیشتر شود.معاون وزیر راه و شهرسازی 
از بررسی تعیین سقف وام ساخت در شورای پول و اعتبار خبر داد و 
گفت:بانک مرکزی جدول سهیمه بانک ها را اعلام کرده و مبلغ وام طی 
یک تا دو هفته آینده اعلام خواهد شد.محمودزاده با بیان این که بانک ها 
و موسسات مالی و اعتباری مكلف به اجرای این طرح هستند، اظهار 
کرد:  سهمیه بانک مسكن با توجه به تخصصی بودن آن بانک در حوزه 

مسكن از سایر بانک ها بیشتر خواهد بود.

الحاق 10 دستگاه کشنده
 به ناوگان خدماتی بندرشهید رجایی

   ســرویس اقتصادی //  معاون امور بنــدری و اقتصادی اداره کل 
بنادر و دریانوردی هرمزگان از انجام تعمیرات اساسی۱۰ دستگاه کشنده 
فرســوده  به دســت توانمند متخصصان داخلی و الحاق آن به ناوگان 
خدمات بندری مجتمع بندري شهید رجایی خبر داد . به گزارش خبرنگار 
دریا، »منصورخرمشكوه« در حاشیه مراسم الحاق ۱۰ دستگاه کشنده که 
در یكی از پایانه های کانتینری بندر شهید رجایی برگزار شد اظهار داشت: 
عملیات تعمیر و آماده به کار این ۱۰ دســتگاه کشنده و کفی )ترمینال 
تراکتور( با همت متخصصان و تعمیرکاران داخلی توسط بخش خصوصی 
به انجام رسیده است. وی خاطر نشان کرد: الحاق این تجهیزات در افزایش 
نرم عملیات جابجایی کانتینر و بهبود خدمات استریپ و استافینگ کانتینر 
نقش به سزایی ایفا می کند. معاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان الحاق ۳ دســتگاه لیفتراک جدید طی ماه آینده 
)خرداد ماه ( و همچنین بازســازی و تعمیر ۱۰ دستگاه کشنده و کفی 
 دیگر نیز در همین پایانه کانتینری تا پایان آبان ماه  سالجاری را از دیگر 
برنامه های در دســت اجرای این معاونت اعلام کرد . خرمشكوه ارتقاء 
تــوان تجهیزاتی و عملیاتی به منظور رضایتمنــدی ارباب رجوع را از 

مهمترین اهداف و برنامه های سازمان بنادر و دریانوردی برشمرد.

خبر

ســرویس اقتصادی // دبیرکل اتحادیه بنکداران 
مواد غذایی با اعلام اینکه قیمت حبوبات طی چند 
روز اخیر در سطح عمده فروشی با کاهش ۱۰ تا ۱۵ 
درصدی مواجه بوده است، گفت: دلیل کاهش قیمت 
حبوبات گرم شــدن هوا، شرایط سخت نگهداری، 
 کاهــش مصرف و فصل برداشــت محصول جدید

 است. 
  قاسمعلی حسنی دبیرکل اتحادیه بنكداران موادغذایی 
تهران در رابطه با اخرین تغییرات قیمتی برخی کالاهای 
اساســی گفت: در رابطه با شــكر، قیمت این محصول 
همچنان ۵ نرخی اســت؛ ۶۶۵۰ تومان ســهمیه برای 

واحدهای صنعتی-تولیدی، ۸۷۰۰ تومان مصرف کننده، 
۱۱۵۰۰ قیمــت آزاد بنكــداری ، ۱۳۵۰۰ قیمت آزاد 
بنكداری، ۱۵۰۰۰ تومان قیمت آزاد خرده فروشــی در 

حال عرضه است.
قیمــت  بــالای  انــواع روغــن ۵0 درصــد   * 

مصرف کننده خرید و فروش می شود
  وی در رابطه با آخرین وضعیت روغن نیز اظهار داشت: 
روغن اعــم از جامد، نیمه جامد و مایــع در واحدهای 
بنكداری ۵۰ درصد بالای قیمت مصرف کننده در حال 
خرید و فروش است. حسنی دلیل افزایش ۵۰ درصدی 
قیمت روغن را محدودیت های عرضه ناشــی از قیمت 

گذاری دســتوری ، سهمیه بندی ارز و .. از سوی دولت 
دانست.وی تأکید کرد: تا زمانی که ارز به میزان کافی به 
روغن و شكر اختصاص نیابد، واردات و توزیع در اختیار 

بنكدار قرار نگیرد وضعیت به همین منوال خواهد بود.
*  کاهش 10 تا 1۵ درصدی قیمت حبوبات

  حســنی با اعلام اینكه قیمت حبوبات  در سطح عمده 
فروشی طی چند روز اخیر با کاهش ۱۰ تا ۱۵ درصدی 
مواجه بوده اســت، گفت: دلیــل کاهش قیمت حبوبات 
گرم شدن هوا، شرایط سخت نگهداری، کاهش مصرف 
و فصل برداشــت محصول جدید است.دبیرکل اتحادیه 
بنكداران در ادامه افزود: در حال حاضر قیمت لوبیا قرمز 

۲۵ هزارتومان، لوبیا چیتی بین ۳۰ تا ۳۲ هزارتومان، لوبیا 
چیتی خارجی بین ۲۷ تا ۳۰هزارتومان، لپه ۳۹هزارتومان، 
نخود ۲۵هزارتومان و نخود روس ۲۲هزارتومان و عدس 

کانادایی ۲۳ هزارتومان، شده است.
*  کاهش۲0 درصدی مصرف برنج نسبت به مدت 

مشابه سال قبل به دلیل کاهش قدرت خرید مردم
  دبیــر اتحادیه بنكداران مواد غذایی در رابطه با آخرین 
وضعیت برنج  هم گفت: مصرف برنج نیز نسبت به مدت 
مشابه سال قبل با کاهش۲۰ درصدی همراه شده است. 
علت آن نیز افزایش قیمت این کالا و کاهش قدرت خرید 

مردم است.

دبیرکل اتحادیه بنکداران موادغذایی :

شکر همچنان ۵ نرخی است

سرویس اقتصادی // چند روزیست که فضای مجازی 
از واردات و تزریق واکسن کرونا برای گردشگران یک 

منطقه خبر می دهد. 
   دســت به دســت شــدنی خبری مبنی بر واکسیناسیون 
گردشــگری، مدت هاســت که معضل بزرگــی برای نظام 
پزشكی بســیاری از کشورهاســت. تورهای سلامتی که 
با نام هــای ترکیه یا دبی در بســیاری از صفحات فضای 
مجازی رویت می شــد.حالا این هم این نوع خبر از زبان 
یكی از مســئولان منطقه آزاد کشور و با اعلام رقم آن برای 
واکسیناسیون گردشــگران این منطقه مطرح شده است که 
جای بسی تامل دارد.این در حالی است که وزارت بهداشت، 

اولویت های تزریق واکسن را رسما اعلام کرده است.
* درخواست ورود یک میلیون دز واکسن به کیش!

   ناصر آخوندی معاون توسعه مدیریت سازمان منطقه آزاد 
کیش گفت: واردات واکســن کرونا بــه جزیره کیش اتفاق 
خوبی اســت که علاوه برآرامــش خاطر هموطنان و حفظ 
ســلامت آنها موجب تقویت گردشگری سلامت هم خواهد 
بود.وی افزود: این محمولــه در دو مرحله و به تعداد ۵۰۰ 
هزار دوز در هر مرتبه وارد کیش می شود که برآورد مالی در 
حدود ۲۶۰ میلیارد تومان داشته و هفته آینده در خصوص 
تامین مالی برای تهیه این مبلغ با یكی از بانک ها رایزنی هایی 
خواهد شــد.آخوندی همچنین عنوان کرد: می توان از محل 
پیش فروش و پیش ثبت نام بخشــی از هزینه اجرای طرح 
را پیــش دریافت کرد.البته این ادعای ادامه دار منجر شــد 
 به مكاتبات با وزارت بهداشــت هم رســید و منجر شد تا 
ســعید پورعلی معاونت فرهنگی و اجتماعی با بیان اینكه 
نور امید بسیار روشنی در خصوص اجرای موفق این طرح 
وجود دارد، بگوید: دو جلسه  در این خصوص برگزار شدکه 
مصوبه دومین جلســه در ۱۵ اردیبهشــت مكاتبه با وزیر 
بهداشــت بود که در حال پیگیری است.پورعلی با اشاره به 
این مورد که چند بحث برای توزیع واکسن در جزیره کیش 

وجود دارد، گفت: مجوزها در این خصوص دریافت شــده 
است و باید منابع مالی تامین و سپس ضمانت نامه های لازم 
برای ارســال این محموله به جزیره کیش و اعمال مدیریت 

توزیع آن در منطقه صادر شود.
  در ایــن خبر مطرح شــده بود که چگونگی نام نویســی 
گردشــگران علاقمند به دریافت واکســن از طریق سفر به 
کیش مقوله بعدی است که باید مباحثی چون قیمت گذاری، 
هماهنگی با بخش های گردشــگری متقاضی و مشارکت با 
برخی از مجموعه هایی که در این امر همراهی خواهند کرد 

را مشخص کرد.
 در این خبر ادعا شده بود که بسیاری ازهموطنان ما تصمیم 
گرفتند که برای انجام واکسیناســیون به خارج از کشــور 
ســفر کنند که همینً امر انگیزه ای را ایجاد کرد تا در کیش 
به فكر واکسیناســیون گردشگری باشند و با مجوزی که از 
سوی دولت صادر شــد به سرعت پیگیری های لازم انجام 
شد.مسئولان این طرح معتقدند هدف از این طرح معطوف به 
ایرانیانی بود که فقط برای تزریق واکسن به خارج از کشور 
سفر می کردند که با این کار از خروج ارز از کشور جلوگیری 
به عمل خواهد آمد و با این کار موجب رونق گردشگری و 

تورهای سلامت در کیش خواهند شد!
  گفته می شود منطقه آزاد کیش مجوز واردات یک میلیون 
دز واکسن کرونا را برای تزریق به گردشگران این منطقه را 
در راســتای اهداف مذکور، دریافت کرده است.این جنجال 
منجر شــد تا بر خلاف تكذیب مسئولان منطقه آزاد کیش 
مبنی بر واردات واکسن های مخصوص گردشگری آن هم 
برای جلوگیری از سفرهای خارجی برای تزریق واکسن، به 
مدیران دیگر مناطق هم سری زده و این موضوع را قبل همه 

گیری طرح در سایر مناطق آزاد جویا شویم.
* مدیرعامــل منطقه آزاد چابهــار: مناطق آزاد برای 

خودشان واکسن وارد نخواهند کرد!
  عبدالرحیم کردی مدیرعامل منطقه آزاد چابهار؛ در خصوص 

در خواست منطقه آزاد کیش برای دریافت واکسن کرونا به 
صورت ویژه و خارج از نوبت، گفت: ماموریت اصلی منطقه 
آزاد کیش گردشگری است، اما موضوع درخواست واکسن 
کرونا یک اقدام صرفا برای تامین نیاز خودمان نیست و یک 

اقدام برای عمل و مسئولیت اجتماعی است.
  او ادامه داد: آنچه ما در چابهار هدف گذاری کرده ایم برای 
خرید واکسن و در تلاش هستیم که همه مناطق به صورت 
یكپارچه این خرید انجام شــود و در حال حاضر اولویت 
اصلی ما تامین واکســن کرونا برای اقشــار آسیپ پذیر در 
مقابل با کرونا است.مدیرعامل منطقه آزاد چابهار بیان کرد: 
همچنین کانون هایی که با توجه به شیوع این بیماری آسیب 
دیــده اند و با توجه به تعهداتی کــه به بازار دارند و در این 
چندسال آسیب دیده اند در اولویت قرار دارند .کردی ادامه 
داد: لازم اســت برای بازگشت این کسب و کار ها به چرخه 
تولید و برای اقشــار پر خطر، واحد های تولیدی و کسب و 
کار های که در منطقه قرار دارندخرید واکسن برای مدیران و 
افراد توانمند نیســت و صرفا برای گرو ها و مشاغل پرخطر 
اســت صورت می گیرد که در تلاش هستیم این واکسن را 

تامین کنیم.
   بعــد از ایــن صحبــت ها، گفته می شــود مســئولان 
 واکنــش های متعددی بــه این موضوع نشــان داده اند و 
عده ای از سخنوران واردات واکسن برای گردشگران کیش 
آن را سو برداشت خوانده و واردات را صرفا جهت کمک به 

تامین واکسن برای وزارت بهداشت خواندند!
* فکــری بــه حــال طــرح های ســودآور بــا نام 

واکسیناسیون کرونا شود!
  حال اگر این اتفاق با بررســی های دقیق و نظارت های 
مستمر وزارت بهداشت و دستگاه های نظارتی نظیر گمرک 
و ثبت ســفارش ها در وزارت صمت انجام نشود، جرقه ای 
برای راه اندازی تورهای گردشــگری برای ســود در کنار 

تزریق بی نوبت واکسن خواهد بود.

مناطق آزاد به دنبال واردات واکسن کرونای گردشگری؟! 

ایرانی  اقتصادی //۱۲ میلیون  ســرویس 
وارد بازار رمز ارزها شــده اند؛ ۷۷ درصد 
آنها با هدف حفظ ارزش پول پا به بازاری 
گذاشته اند که معاملات روزانه آن ۵ تا ۱۰ 

هزار میلیارد تومان است. 
  دو کمیسیون »بازار پول و سرمایه« و »اقتصاد 
نوآوری و تحول دیجیتــال« اتاق تهران طی 
نشستی مشترک به بررسی و تحلیل وضعیت 
ارزهای دیجیتال در کشــور پرداختند.فعالان 
بخش خصوصی حاضر در این جلسه، اغلب 
بر این عقیده بودند کــه دولت باید از رفتارها 
و سیاست های سلبی دست بكشد و با وجود 
گرایش گسترده مردم به ســرمایه گذاری در 
این بازار واقعیــت ارزهای دیجیتال را بپذیرد 
و نقش رگولاتور را ایفا کند.اما نمایندگانی از 
بانک مرکزی نیز در این جلسه حضور داشتند 
کــه اعلام کردند که نگرش مثبت و یكنواختی 
در مورد رمزارزها در کشــور وجود نداشته و 
دولت نگرانی هایی در ایــن زمینه دارد.فریال 
مستوفی، رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه 
اتاق تهران در ابتدای این جلسه به اقبال مردم 
به موضوع رمز ارزها اشاره کرد و گفت: عدم 
ثبات اقتصادی و وجود انتظارات تورمی سبب 
شــده که مردم اغلب بدون دانش کافی و در 
نظر گرفتن مبانی ســرمایه گذاری، رفت و آمد 
عجولانه ای به بازارهای مختلف داشته باشند و 
لازم اســت که مسئولان تدبیری اساسی برای 
مدیریت این رفتارهای هیجانی بیندیشند. وی 
با اشاره به اینكه پیش از این، مردم برای حفظ 
ارزش پول خود به ســراغ شرکت های هرمی، 
مؤسسات مالی غیر مجاز، بازار سكه و ارز و 
بورس رفته اند، ادامه داد: در حال حاضر بازار 
ارزهای دیجیتال از شفافیت بازار سرمایه نیز 
برخوردار نبوده و تا حدودی از کنترل خارج 

است.مستوفی همچنین به این نكته اشاره کرد 
که به دلیل وجود تحریم های داخلی و خارجی، 
مردم می ترسند در سرمایه گذاری های بلندمدت 

مشارکت کنند.
  رئیس کمیســیون بازار پول و سرمایه اتاق 
تهران با اشــاره به ریسک سرمایه گذاری در 
بــازار ارزهای دیجیتال بــدون دانش کافی و 
مشــكلاتی که برای برخــی صرافان ارزهای 
دیجیتــال طی ماه های اخیر رخ داده اســت، 
سه پیشــنهاد را برای مدیریت بهینه این بازار 
مطرح کرد.پیشنهاد نخســت وی این بود که 
 بانک مرکزی، صرافی های مجاز را برای معامله 
 این ارزهــا معرفی کند. همچنیــن با معرفی

 eTF ها از ســوی دولت، مردم به سرمایه 
گذاری از طریــق این صندوق هــا در بازار 
ارزهای دیجیتال ترغیب شوند.پیشــنهاد سوم 
مستوفی نیز توسعه آموزش در این حوزه بود و 
او گفت که اتاق تهران می تواند اقدام به برگزاری 

دوره های آموزشی در این زمینه کند.
*  کوچ ۵0 میلیون دلار سرمایه

در ادامه این جلســه فرزیــن فردیس، نایب 
رئیس کمیســیون اقتصاد نــوآوری و تحول 
دیجیتال اتاق تهران گزارشی درباره رمزارزها 
ارائه کرد و در جریان ارائه این گزارش گفت: 
ارزش کل بــازار رمزارزها در جهان تا ۸ می 
۲۰۲۱ به ۲۴۶۰ بیلیون دلار رســیده و ارزش 
کل بازار بیت کوین طــی همین مدت ۱۱۱۰ 
بیلیــون دلار برآورد شــده اســت. همچنین 
تعداد رمزارزهای پذیرش و لیســت شده در 
صرافی های معروف دنیا تا ۱۵ آوریل ۲۰۲۱ 

عدد ۴۷۰۱ را نشان می دهد. در حالی که تعداد 
رمز ارزها در سال ۲۰۱۳ تنها ۶۶ عدد بود.او 
با بیان اینكه »بازیگران و ذینفعان یک سیستم 
مالی پولی، مردم، دولت و کسب وکارها هستند« 
ادامه داد: در بــازار رمزارزها نیز مردم مانند 
همیشه جلوتر از بقیه حرکت کرده اند. بر اساس 
پژوهشی که شرکت مشاوره مدیریت ایلیا روی 
۵۶۰۰ نفر از جمعیت ۱۸ تا ۶۵ ســاله کشور 
به انجام رسانده اســت، ۳۱ درصد از پرسش 
شــوندگان ادعا کرده اند کــه در حال حاضر 
صاحب رمز ارز هستند. ۶ درصد اعلام کرده اند 
که پیــش از این از چنین دارایــی برخوردار 
بوده اند. ۶۳ درصد هم گفته اند که هیچ گاه رمز 
ارز نداشته اند.رئیس کمیسیون اقتصاد نوآوری و 
تحول دیجیتــال اتاق تهران با بیان اینكه »۶۲ 
درصد مردمی کــه رمز ارز خریداری کرده اند، 
در شــش ماه اخیر وارد بازار شده اند و حجم 
مبادله روزانه رمزارزها در پایان اسفند بین ۵ تا 
۱۰ هزار میلیارد تومان تخمین زده می شود« 
توضیــح داد: ۷۷ درصد از دارندگان رمز ارز، 
اعلام کرده اند که به قصد سرمایه گذاری و حفظ 
ارزش پول وارد این بازار شــده اند. ۱۵ درصد 
ســرمایه گذاری در این بازار را شغل و حرفه 
خود برشــمرده اند، ۳ درصد به دلیل حمایت 
از تكنولــوژی، ۳ درصد بــه دلیل کنجكاوی 
و ســرگرمی، یک درصد به دلیل جابه جایی 
بین المللی پول و یک درصد برای پرداخت و 

خرید وارد این بازار شده اند.
  فردیس در ادامه به موقعیت کسب وکارها در 
این بازار پرداخت و گفت: ۸۸ درصد کســب 

و کارها اعلام کرده اند کــه رمزارز خود را از 
طریق پلت فرم های خریــد و فروش آنلاین 
به دســت آورده اند. ۵ درصد از طریق صرافی 
فیزیكی، ۴ درصد از طریق اســتخراج، یک 
درصد در ازای فروش محصولات و خدمات 
و ۲ درصد هم از طریق دریافت از دوستان و 
اقوام صاحب رمز ارز شده اند.او با اشاره به کوچ 
۵۰ میلیون دلار سرمایه از پلت فرم های داخلی 
در ۹۰ ساعت به دنبال ابلاغ بخشنامه شاپرک 
به شــرکت های پرداخت یار گفت: بررسی ها 
نشان می دهد که ۲.۵ میلیون حساب کاربری 
رمز ارز در صرافی های داخلی وجود دارد که 
با احتساب کارکرد چهار یا پنج به یک، حدوداً 
دوازده میلیــون نفر در ایران رمــز ارز دارند. 
فردیس در ادامــه بزرگ ترین دغدغه مردم و 
کسب وکارها در حوزه رمز ارزها را بلاتكلیفی 
مسائل قانونی، نوســانات شدید ارزش، عدم 
امنیت و کلاهبرداری، عدم پشــتوانه شفاف و 
ملاحظات شرعی عنوان کرد. او با بیان اینكه 
دولت و حاکمیت اکنون در مرحله انكار و فردا 
در مرحله حســرت قرار خواهد گرفت، چند 
پیشنهاد را خطاب به دولت ارائه کرد که »ایجاد 
آگاهی و آموزش های زیربنایی«، »ایجاد حس 
آرامش در فضای عمومی جامعه برای استفاده از 
رمز ارزها«، »اجرای مصوبه کمیسیون اقتصادی 
دولت و ســندهای پیشنهادی مورد اجماع سه 
تشــكل بخش خصوصی«، »تقویت و تسریع 
رگولاتوری حوزه فناوری بلاکچین و رمز ارز 
با رویكرد ســندباکس«، »ایجاد یک ساختار 
فنی و حقوقی مشابه شاپرک یا شتاب«، »ایجاد 

پروتكل های قضائی مربوطه« و »به رسمیت 
شناخته شدن دارایی های دیجیتال در کشور« 

از جمله این پیشنهادات بود.
* چالش نبود قانون و نظارت

   در ادامه این جلسه، مهدی معصومی اصفهانی، 
عضو کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق تهران 
به تلاش های این کمیســیون در دوره پیشین 
هیأت نمایندگان برای به رســمیت شناختن 
ارزهای دیجیتال اشــاره کــرد و اینكه در آن 
زمان به وزارت صمت پیشــنهاد شد که یكی 
از ارزهای مورد اســتفاده در گشایش ال سی، 
ارزهای دیجیتال باشد که البته مورد توجه قرار 
نگرفته است. او در ادامه با اشاره به اینكه چین 
تصمیم دارد، مبادلات خود را بر مبنای ارزهای 
دیجیتال به انجام برساند، گفت که شاید ایران 

نیز بتواند از این فرصت استفاده کند.
  در ادامه این جلســه، رضــا قربانی، رئیس 
کمیسیون فین تک سازمان نظام صنفی رایانه ای 

اســتان تهران نیز با بیان اینكــه »نبود قانون، 
رگولاتوری و نظــارت از جمله چالش های 
 اصلــی حــوزه ارزهای دیجیتال محســوب 
می شــود« ادامه داد: در ســال های گذشته، 
رگولاتور ترجیح داده اســت که تنها به بیان 
هشــدار اکتفا کند. او با اشــاره به اینكه مردم 
جلوتــر از رگولاتور در حــال ورود به بازار 
رمزارزها هستند، ادامه داد: رمزارزها به دلیل 
شــفافیت قابل ردیابی بوده و ابزار پولشویی 
نیســتند.رضا طبیب زاده نیز با تاکید بر اینكه 
ارزهای دیجیتالی می تواند تحول ایجاد کنند، 
خواســتار بررسی نقاط ضعف و قوت و انجام 
مطالعات تكمیلی توسط کمیسیون در این زمینه 
شد.در این جلسه، پس از آنكه سایر حاضران 
نیز دیدگاه های خود را مطرح کردند و مقرر شد 
که این جلســات برای دستیابی به یک اجماع 
در خصوص ارزهای دیجیتال و انعكاس آن به 

نهادهای ذیربط ادامه پیدا کند .

1۲ میلیون ایرانی وارد بازار رمز ارزها شده اند

ســرویس اقتصادی // معاون اول رئیس جمهور مصوبه موضوع 
افزایش کمک هزینه مســکن کارگران را بــرای اجرا به وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان برنامه و بودجه کشور ابلاغ 

کار، با هدف ارتقای سطح معیشت کارگران مشمول قانون کار و به استناد    هیئت وزیران در جلسه ۲۲ اردیبهشت ۱۴۰۰ به پیشنهاد شورای عالی کرد. 

ماده )۲( اصلاحی قانون راجع به طبقه بندی مشــاغل و برقراری کمک 
هزینه مسكن کارگری، با افزایش کمک هزینه مسكن کارگران مشمول 
قانــون کار به مبلغ ماهانه مبلغ چهار میلیون و۵۰۰ هزار ریال از ابتدای 

فروردین ماه سال ۱۴۰۰ موافقت کردند.

مصوبه حق مسکن ۴۵۰ هزار تومانی کارگران ابلاغ شد 
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حوادث

سرویس حوادث// بوی تعفنی که از طبقه 
سوم یک ســاختمان مسکونی به مشام 
می رســید راز قتل پســر جوان در اتاق 
خوابــش را در حالی فاش کرد که پدرش 

مدعی است از مرگ او بی خبر بوده است.
ســاعت ۵ بعد از ظهر جمعه ۲۴ اردیبهشت 
مرد جوانی بــا پلیس تماس گرفت و از بوی 
تعفنی که در ســاختمان پیچیده بود، شكایت 
کرد و گفت: فكر می کنم منشأ این بوی بد از 
طبقه سوم ساختمان باشد که مردی ۶۰ ساله و 

پسرش ساکن آن واحد هستند.
مرد جوان در ادامه گفت: این پدر و پسر با هم 
درگیری دارند و صــدای دعوا و جر و بحث 
شــان مدام به گوش می رسد. آخرین بار هم 

چهار روز قبل صدای درگیری و جر و بحث 
شان به گوش رسید. چند دقیقه ای درگیری آنها 
ادامه داشــت و در نهایت ساکت شدند. از آن 
روز به بعد دیگر پسر او را ندیدم تا اینكه امروز 
بوی تعفن شــدیدی از داخل خانه به مشامم 

رسید.
تماس مرد همسایه، مأموران را به طبقه سوم 
خانه ای در حوالی خیابان شهدا کشاند. اما از 
آنجایی که کســی در طبقه سوم را باز نكرد، 

موضوع به بازپرس کشیک قتل پایتخت اعلام 
شد و پس از هماهنگی های قضایی، مأموران 
کلانتری ۱۱۰ شهدا به کمک آتش نشانی وارد 

آپارتمان شدند.
با ورود به خانه یک خوابه، آنها با مقدار زیادی 
زباله و ته ســیگار داخل خانه رو به رو شدند 
و مشــخص بود که پدر و پسر مدت هاست 
زباله های خود را بیرون نبرده اند و روی زمین 
ریخته اند. وقتی از مرد ۶۰ ساله سراغ پسرش 

را گرفتند، گفت: پسرم تا الان اینجا بود اما نیم 
ساعت قبل قرص خورد و به اتاق خواب رفت 

تا استراحت کند.
مأموران بلافاصله وارد اتاق خواب شده و با 
جسد پسر جوان در حالی مواجه شدند که آثار 
ضربات جسم نوک تیز روی قفسه سینه اش به 
چشم می خورد. بررسی های اولیه نشان می داد 

که ضربات جسم نوک تیز علت مرگ است.
کشف جسد پسر جوان به بازپرس شعبه پنجم 

دادســرای امور جنایی پایتخت اعلام شد و 
بلافاصله تیم تحقیق برای بررسی این پرونده 
راهی محل شدند. بررسی های تیم جنایی نشان 
می داد که از زمان مرگ حدود ۴ روز می گذرد 
و طبق بررسی های اولیه، زمان مرگ مصادف با 

آخرین درگیری پدر و پسر بوده است.
 در بازرســی از خانه یک تیروکمان، چاقو و 
تیرهای دســت ساز پیدا شد. بنابراین مدارک 
و شــواهد موجود در پرونده، احتمال جنایت 
خانوادگی را پررنگ کرد.در تحقیقاتی که تیم 
جنایی انجام داد، مشخص شد که مرد میانسال 
فروردین امســال به خاطر بیماری روحی و 
روانی در بیمارستان بستری شده بود و سابقه 
مصرف دارو و بیمــاری دارد.همچنین معلوم 

شد او برای همســایه ها نیز ایجاد مزاحمت 
می کرده، حتی یک بار با چاقو دنبال پسر یكی 
از همســایه ها کرده اما با توجه به سن و سال 
و وضعیت روحی که داشــته، آنها از شكایت 
صرف نظر کرده اند. در ادامه بررسی ها مشخص 
شد که مرد میانسال، کارمند بازنشسته بوده و 
تحقیقات برای به دست آمدن اطلاعات درباره 

سرنوشت مادر مقتول ادامه دارد.
به دستور بازپرس محمد جواد شفیعی، جسد 
برای مشخص شــدن علت مرگ به پزشكی 
قانونی منتقل شــد. همچنین بازپرس جنایی 
دستور انتقال مرد میانسال به پزشكی قانونی 
برای بررسی صحت روانی و تحت درمان قرار 

دادن او را صادر کرد.

کشف جسد درآپارتمان پر از زباله

حوادث جهان
  ۲1۳ زخمی در حادثه فرو ریختن سکوی کنیسه 

در فلسطین اشغالی
 رســانه های صهیونیستی از زخمی شدن ده ها تن از یهودیان 
حاضر در یک کنیســه واقع در شهرک جفعات زئیف بر اثر فرو 
ریختن سكوی محل استقرار آنها در این کنیسه خبر دادند.روزنامه 
صهیونیستی »جروزالم پست« خبر داد که در حادثه فرو ریختن 
سكوی استقرار افراد در کنیسه یهودیان در شهرک »جفعات زئیف« 
ده ها نفر مجروح شدند.بر اساس گزارش رسانه های اسرائیلی، در 
این کنیسه ۶۰۰ نفر حضور داشــته اند که در این حادثه بیش از 
۲۰۰ نفر آنها مجروح شــده اند.برخی منابع خبری نیز از مجروح 
شــدن دست کم ۱۰۰ نفر در این حادثه خبر داده  بودند.شبكه ۱۲ 
رژیم صهیونیســتی خبر داده بود که در این حادثه دست کم ۶۰ 
صهیونیست مجروح شــده که حال ۱۰ نفر از آنها وخیم گزارش 

شده است.

بازداشت ۳ جوان به جرم تیراندازی 
در رستورانی در آمریکا

 پلیس ۳ جوانی را که در طول سرقت مسلحانه از یک رستوران 
یک زن را زخمی کرده بودند بازداشــت کــرد. متهمان » مالک 
لامونت«۲۰ ســاله ، مک گی ۱۸ ســاله و مارکیز ۳۰ ساله را به 
جرم تیراندازی ، آشوبگری و زخمی کردن یک زن توسط ماموران 
پلیس بورلی هیلز آمریكا بازداشت شدند.با شروع تیراندازی در این 
رستوران که مورد علاقه سلبریتی ها نیز هست ماموران اف بی آی 
بی وقفه کار خود را آغاز کرده و ماموران موفق شده بودند یكی از 
جوانان را که از گروه جدا شده بود ردیابی کرده و با تعقیب وی به 
محل اختفای دو همدستش دست یابند و هر ۳ آنها را ساعاتی پس 
از تیراندازی دستگیر کنند.متهمان اعتراف کردند که به قصد سرقت 
مسلحانه وارد رستوران شده اند اما با آغاز مشاجره ای بین شان 
یكی از آنها به سمت دیگری تیراندازی کرده که تیر به زنی در میز 

روبرو برخورد کرده  دو آنها مجبور به فرار شده اند.

حریق در یکی از بزرگترین
 بیمارستان های فیلیپین

 مقامــات فیلیپیــن از وقوع حریق در یكــی از بزرگترین 
بیمارستان های این کشور خبر دادند. در این حادثه که ساعات 
اولیه رخ داد یكی از بزرگترین بیمارســتان های فیلیپین آتش 
گرفت و این آتش ســوزی موجب شد که کارکنان بیمارستان 
مجبور به تخلیه تعدادی از بیماران شوند.نیروهای آتش نشان 
در مدت پنج ساعت توانستند حریق در این بیمارستان را که از 
بیماران مبتلا به کروناویروس نیز پذیرش می کند، مهار کنند. 
این حادثه تلفات جانی نداشته است و علت وقوع حریق هنوز 

مشخص نیست.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

  

 نامه عجیب یک دزد برای مال باخته

در امتداد تاریکی

به منزلم دستبرد  بار  برای چندمین  وقتی سارقان 
زدند خیلی ناراحت و نگــران بودم در همین حال 
زمانی که قدم در خانه گذاشــتم با نامه ای روبه رو 
شدم که سارق برایم نوشــته و از من خواسته بود 

که ...
 این ها بخشــی از اظهارات مال باخته ای است که در 
یک ماجرای عجیب و با سرعت عمل ماموران انتظامی، 
دزد ســابقه دار و حرفه ای را بــه دام انداخت. او در 
حالی که دست نوشته سارق لوازم منزلش را به نیروهای 
انتظامی نشان می داد پس از آن که به سوالات نیروهای 
کارآزموده تجســس کلانتری پاســخ داد در تشــریح 
چگونگی وقوع ایــن حادثه به کارشــناس اجتماعی 
کلانتری گفت: مدتی بود که در حال تعمیرات اساســی 
و بازســازی منزلم بودم تا محیط بهتری برای سكونتم 
فراهم کنم اما از چندی قبل متوجه شــدم که سارق یا 
سارقان شبانه به منزل خالی از سكنه ام دستبرد می زنند 
و اموال آن را به ســرقت می برنــد. ابتدا به دلیل آن که 
لوازم کم ارزشی به ســرقت رفته بود موضوع را جدی 
نگرفتم ولی زمانی که این ســرقت ها تكرار شد بسیار 
ناراحت و نگران شــدم و ماجرا را با نیروهای انتظامی 
در میان گذاشتم . نیروهای تجسس با دادن شماره تلفنی 
محرمانه ،آموزش هایــی  را نیز به من آموختند چرا که 
آن ها یقین داشتند ســارق دوباره به منزل بازمی گردد 
.ماجرا از این قرار بود که چند شب قبل وقتی وارد خانه 
شــدم نامه ای را پیدا کردم که در آن سارق لوازم برایم 
نوشــته بود: »صاحبخانه عزیز! خیلی متاسفم که تمام 
وسایل شما را بردم این را بدان که پول این لوازم را برای 
مخارج جهیزیه خواهرم صرف می کنم لطفا شماره تلفن 
خودتان را پشــت همین برگه بنویسید تا با شما تماس 
بگیرم و ...« وقتی نیروهای انتظامی این دست نوشته را 
دیدند ،تاکید کردند که به هیچ وجه نباید شماره تلفنم را 
در اختیار ســارقان قرار بدهم چرا که آن ها با تحریک 
احساسات و عواطف انسانی قصد دارند مرا تحت تاثیر 

قرار بدهند و ســپس از این شماره تلفن برای تهدید یا 
ارتكاب جرایم بعدی استفاده کنند.

.. ایــن درحالی بود که یكــی از پاکبانــان و نگهبان 
ساختمانی دیگر، سارق لوازم منزلم را دیده بودند که در 
ساعات اولیه بامداد از یک خودروی پژو ۴۰۵ نقره ای 
پیاده شده و به اموال منزل من دستبرد زده بود .خلاصه 
با راهنمایی های مامــوران انتظامی به صورت مخفیانه 
وارد منزلم شــدم و شــبانه به کمین سارق نشستم . در 
ســاعات اولیه بامداد بود که سارق به آرامی وارد منزل 
شــد و من هم بی درنگ با شــماره محرمانه نیروهای 
تجســس تماس گرفتم هنوز چند دقیقه نگذشته بود که 
نیروهای کلانتری ســجاد به ســرعت خود را به منزلم 
رســاندند و دزد جوان را هنگام خروج از ســاختمان 
دســتگیر کردند. این جوان ۲۸ ســاله کــه هاج و واج 
مانده بود درحالی که ادعا می کرد او را به اشتباه گرفته 
اند به کلانتری منتقل شــد. او مدعی بود در آن ساعت 
بامداد قصد رفتن به منزل دوســتش را داشته است اما 
نتوانســت نشانی منزل دوستش را به پلیس ارائه دهد و 
در حالی که قصه های متفاوتی را سرهم می کرد و دچار 
تناقض گویی شده بود، هر دو شاهد محلی با حضور در 
کلانتری این ســارق جوان را شناسایی کردند با وجود 
این همچنان منكر ســرقت بود تا این که بازجویی های 
تخصصی صورت گرفت واو به سرقت آهن آلات، تخته 
فرش ۱۲ متری، جاروبرقی، چای ســاز و ... از منزلم 
اعتراف کرد اما بررســی های ویژه نیروهای تجســس 
نشان داد که این دزد سابقه دار، اموال سرقتی را به یک 
 مالخر در منطقه مهدی آباد مشــهد فروخته و با پول آن
 هزینه هــای اعتیادش را تامین کرده اســت همچنین 
مشــخص شد این جوان ۲۸ ساله به مواد مخدر صنعتی 
شیشه اعتیاد دارد و هنوز موفق به فروش فرش منزلم نشده 
 است. بالاخره کشف فرش ۱۲ متری نشان داد که این دزد

 حیله گر با نوشــتن آن نامه قصد تحریک عواطف مرا 
داشته است و ...

سرویس حوادث// رســیدگی به پرونده پسر 
جوانی که به خاطر یک دختر با دوستش درگیر 
شده و چشمش را از دست داده بود، در شعبه ۱۰ 

دادگاه کیفری استان تهران برگزار شد.
رسیدگی به این پرونده از یک سال قبل آغاز و در 
تحقیقات پلیسی مشخص شد دو دوست به نام های 
سعید و سینا با هم درگیر شده و سعید از ناحیه چشم 
دچار جراحت و به بیمارستان منتقل شده است. در 
تحقیق از شــاهدان ماجرا آنها مدعی شدند این دو 
پسر جوان از دوستان صمیمی بوده اند اما به خاطر 
دوستی با یک دختر با هم درگیر شده اند.چند روز 
بعد از عمل جراحی و در حالی که ســعید یكی از 
چشمانش را از دست داده بود او به مأموران گفت: 
به خاطر کوری چشمم از ســینا شكایت دارم.به 

این ترتیب سینا بازداشت شد اما ادعا کرد با چاقو 
ضربه ای به چشــم سعید نزده است. او گفت: قبول 
دارم سر یک دختر با دوستم درگیر شدم اما ضربه ای 
به چشم او نزدم و نمی دانم چه کسی او را کور کرده 
است. من حتی شاهدانی دارم که ثابت می کند بی گناه 
هســتم. پس از آن قرار شد که سینا شاهدانش را 
معرفی کند اما موفق نشــد فردی را به عنوان شاهد 
به دادگاه معرفی کند و پرونده با صدور کیفرخواست 
به دادگاه فرستاده و قضات شعبه دهم دادگاه کیفری 
یک استان تهران، پس از بررسی، این پرونده را از 

موارد لوث تشخیص دادند.
در ابتدای جلســه سعید به تشریح ماجرا پرداخت 
و گفــت: من و ســینا به خاطر یــک دختر با هم 
درگیر شــدیم. در آن درگیری چند نفر از دوستان 

مشترک مان هم حضور داشتند. وقتی درگیری شدت 
گرفت سینا با چاقویی که همراه داشت به چشمم زد 
و زندگی ام نابود شد و حالا هم برای او درخواست 

قصاص دارم.
سپس سینا به جایگاه رفت و گفت: من ضربه ای به 
چشم سعید نزدم با این که افرادی بودند که دیدند من 
ضربه ای به سعید نزدم اما حاضر نشدند در دادگاه 
به نفع من شــهادت دهند. با این حال حاضرم قسم 
بخورم که من اینكار را نكردم.به این ترتیب قضات 
دادگاه حكم به برگزاری مراسم قسامه دادند و سعید 
به عنوان شــاکی پرونده قبول کرد که قسم بخورد، 
سینا باعث کوری او شده اســت و در ادامه هم ۳ 
مرتبه قسم خورد که متهم ضربه چاقو را به چشمش 
زده است.با این حال متهم همچنان مدعی است که 

مرتكب جرمی نشده است.
بدین ترتیب پس از برگزاری مراسم قسامه قضات 

برای صدور رأی وارد شور شدند.

سوگند پسر نابینا برای معرفی متهم

ســرویس حوادث//  فرمانــده مرزبانی 
هرمزگان گفــت: قاچاقچیان کالا پس از 
یک  میناب،  مرزبانی  ماموران  مشــاهده 
دســتگاه لیفتراک خارجی را رها و فرار 

کردند. 

اســتان ســردار حسین  به گزارش مرزبانی 
دهكی اظهار داشت : مرزبانان پایگاه دریابانی 
میناب با انجام اقدامات اطلاعاتی باخبر شدند 
قاچاقچیان قصد دارند یک دســتگاه لیفتراک 
خارجی را با یک فروند شناور به صورت غیر 

قانونی وارد سواحل شهرستان سیریک کنند.
وی  افزود: مرزبانان اقدامات اطلاعاتی خود 
را در منطقه تشدید کردند و موفق شدند شناور 
حامل لیفتراک را در نزدیكی سواحل سیریک 

شناسایی کنند.

فرمانــده مرزبانی هرمزگان  ادامه داد: متهمان 
قبل از رســیدن ماموران، شــناور خود را در 
نزدیكی ســاحل رها و از محــل فرار کردند 
که در بررســی از شناور توقیفی، یک دستگاه 

لیفتراک خارجی قاچاق کشف شد.
به گزارش ایرنا، ســردار دهكی بیان داشت: 
کارشناســان ارزش ریالی شــناور توقیفی  و 
لیفتراک کشــف شــده  را  ۲۷ میلیارد ریال 

برآورد کرده اند.

  سرقت پرستار قلابی از خانه سالمندان

ســرویس حوادث// زن جوان که به بهانه 
پرستاری از ســالمندان با خوراندن قرص 
خواب آور اموالشــان را سرقت می کرد از 

سوی پلیس دستگیر شد.
چندی قبل با شــكایت ۵ خانواده به پلیس 
مبنی بر اینكه اموالشــان از سوی یک زن به 
سرقت رفته است پرونده در اختیار مأموران 

پلیس قرار گرفت.
سرهنگ دوســتعلی جلیلیان، سرکلانتر هفتم 
پایتخت در تشــریح این خبر گفت: با وقوع 

چند فقره ســرقت از منزل سالمندان توسط 
یــک پرســتار زن، پرونده برای شناســایی 
ســارق در دستور کار مأموران قرار گرفت و 
پس از چندیــن روز کار اطلاعاتی، مأموران 
انتظامی با استفاده از شگرد های خاص پلیسی 
ســرنخ هایی از ســارق حرفه ای را به دست 
آوردنــد. مأموران پلیس پس از شناســایی 
سارق حرفه ای با دریافت مجوز قضایی، زن 
ســارق را در مخفیگاه خود واقع در خیابان 
»وحدت اســلامی« دستگیر کردند وموفق به 

کشف تعداد زیادی قرص خواب آور از خانه 
سارق شدند. پس از دستگیری مشخص شد 
وی در پوشش پرستار سالمندان به خانه آنها 
می رفته و با استفاده از قرص خواب آور آنها 
را به خواب می برده و وســایل آنها ســرقت 
می کرده اســت. متهم تا کنون به ســرقت از 
۵ ســالمند به ارزش بیش از ۵ میلیارد ریال 
اموال اعتراف کرده و کشــف جزئیات پرونده 
و ســرقت های احتمالی دیگر در دستور کار 

قرار دارد.

سرویس حوادث// پســرجوان که پس از بازی 
دو تیم فوتبال پرسپولیس و استقلال با شلیک 
ناخواسته باعث مرگ دوستش شده بود از سوی 

پلیس دستگیر شد.
حدود ســاعت ۱۰ شب جمعه ۲۴ اردیبهشت دقایقی 
پس از برد تیم پرســپولیس چند جوان برای شادی به 
خیابانی در شهرک بیدار چشمه باغستان کرج آمده و 
سرگرم جشن و پایكوبی بودند که ناگهان صدای شلیک 
چند گلوله باعث ترس و وحشت اهالی محل شد. در 
همین موقع پســری ۲۵ ساله به نام فرزاد در حالی که 

گلوله ای به گردنش اصابــت کرده بود غرق در خون 
روی زمین افتاد. دوستش حمید با اسلحه ای در دست 
وحشــت زده به فرزاد نگاه می کرد. او که ترسیده بود 
مدام می گفت: من نمی خواستم او را بزنم من می خواستم 

تیر هوایی شلیک کنم. باور کنید من مقصر نیستم.
پسر جوان خیلی ســریع به بیمارستان منتقل شد اما 
تلاش تیم پزشكی برای نجات پسر جوان نتیجه نداد 

و او پس از یک ساعت جان باخت.
عامل این قتل که از دوستان صمیمی وی بود از سوی 
مأموران کلانتری دســتگیر و به اداره مبارزه با جرایم 

جنایی پلیس آگاهی اســتان البرز منتقل شد تا تحت 
بازجویی قــرار گیرد. وی به مأموران گفت: وقتی تیم 
پرسپولیس برنده شد با دوستانم برای شادی به خیابان 
آمدیم من هم اسلحه شــكاری ام را برداشتم تا برای 
شــادی چند تیر هوایی شلیک کنم اما وقتی دستم را 
روی ماشه گذاشتم تا اسلحه را آماده کنم ناگهان گلوله 
شلیک شد و به گردن دوستم اصابت کرد.... من هنوز 
هم باورم نمی شود که مرتكب چه اشتباهی شدم وخودم 

را هرگز نمی بخشم.
سرهنگ محمد نادربیگی رئیس پلیس آگاهی استان 
البرز با اعلام این خبر گفت: به دنبال اظهارات پسر جوان 
او به اتهام قتل بازداشت شد و تحقیقات در این پرونده 

ادامه دارد.

شادی پس از گل رنگ خون گرفت

شناسایی شناور حامل لیفتراک قاچاق در سیریک

سرویس حوادث// اعضای دو خانواده که 
به دنبال دعوای دو کودک به جان هم افتاده 
و مرتکب قتل شده بودند از سوی پلیس 

ماهشهر دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی شهرستان ماهشهر از دستگیری 
قاتل فراری و ۹ نفــر از عاملان نزاع در این 
شهرستان خبر داد.سرهنگ رضا پاپی، فرمانده 
انتظامی شهرستان ماهشــهر درباره این خبر 
گفت: روز پنجشــنبه ۲۳ اردیبهشت ۲ کودک 
در شــهر چمران ماهشــهر با هم دعوا کردند 
اما این درگیری باعــث دخالت خانواده ها و 
درگیری مسلحانه بین دو خانواده شد. با توجه 
به مجروحیت دو نفــر از دو طرف درگیری، 
شناسایی و دســتگیری عامل تیراندازی در 

دستور کار مأموران پلیس قرار گرفت.
فرمانده انتظامی ماهشــهر با بیــان اینكه فرد 
مجروح بر اثر جراحات وارده فوت کرد، گفت: 
با توجه به ادامه درگیری ها در روز شــنبه، با 
حضور مأموران پلیــس از دامنه درگیری ها 
جلوگیری شد.با تلاش اطلاعاتی و همكاری 
شــیوخ و بزرگان، قاتل شناسایی و در یک 
عملیات ضربتی پس از هماهنگی لازم با مرجع 
قضایی، در مخفیگاهش دستگیر و یک قبضه 
اسلحه شكاری به کارگیری شده در درگیری، 
کشف شد.ســرهنگ پاپی با اشاره به اعتراف 
قاتل در تحقیقات پلیس به قتل ارتكابی، اظهار 
کرد: متهم پس از تشكیل پرونده تحویل مرجع 

قضایی شد.

 دعوای ۲ کودک به درگیری مسلحانه 
کشیده شد

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی کوه چنار 
گفت: ربودن پسر بچه در این شهرستان و 
درآوردن کلیه های وی صحت ندارد و کذب 

محض است. 
سرهنگ دوم »لطف الله محمدی« بیان کرد: در پی انتشار 
اخباری در فضای مجازی مبنی بر ربودن پســر بچه ای 

در شهرستان کوه چنار و درآوردن کلیه های وی، پلیس 
بررســی موضوع را به صورت ویژه در دستور کار خود 

قرار داد.
محمدی افزود: در بررسی های اولیه و تخصصی مشخص 
 شد که هیچ  آدم ربایی در این شهرستان صورت نگرفته
 و اخبار مذکور در فضای مجازی کذب اســت.فرمانده 

انتظامی کوه چنار گفت: شناسایی عامل انتشار که باعث 
تشویش اذهان عمومی در این شهرستان شده در دستور 
کار پلیس قــرار دارد و با وی برابر قانون برخورد جدی 
می شود.محمدی گفت: شهروندان اصلا به شایعات فضای 
مجازی توجه نكرده و اخبار را از رســانه های رسمی با 

سایت پلیس دنبال کنند.

ربودن کودک و درآوردن کلیه هایش در کوه چنار فارس تکذیب شد

فارس  استان  انتظامی  فرمانده  حوادث//  ســرویس 
گفت: به تلاش ماموران انتظامی شهرستان فسا، مقدار 

۲۶۸ کیلوگرم حشیش در این شهرستان کشف شد. 
ســردار رهام بخش حبیبی گفت: مأموران انتظامی »فسا« 
حین کنتــرل خودروهای عبــوری در محورهای خاکی 
منتهی به این شهرســتان، به یک سواری پژو ۴۰۵ حامل 
بار مشكوک و دستور ایست را صادر کردند.حبیبی با بیان 
اینكه پس از طی مسافتی تعقیب و گریز ماموران انتظامی 
با ترفندهای خاص پلیســی موفق شدند خودرو را توقیف 
کننــد، گفت: در بازرســی از آن ۲۶۸ کیلو مواد مخدر از 
نوع حشیش کشف شد.فرمانده انتظامی استان فارس با بیان 
اینكه در این خصوص یک قاچاقچی حرفه ای دســتگیر و 
پس از سیر مراحل قانونی روانه زندان شد، گفت: مبارزه با 
سوداگران مرگ یكی از اولویت های اصلی این فرماندهی 

انتظامی بوده است.

کشف ۲۶۸ کیلوگرم حشیش
 در فسا

طرح: اسماعیل  سهرابی
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 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی، آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

خبری

   افزایش 1۵ درصدی تعداد شعب اخذ رای انتخابات 
1۴00 در جاسک

 ســرویس شهرستان// فرماندار جاســک گفت: براساس تصمیم 
 وزارت کشــور بــرای افزایش تعداد شــعب اخذ رای به پیشــنهاد

 هیئت های اجرایی و نظارت تعداد شــعب اخذ رای سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری در این شهرستان بیش از ۱۵ درصد افزایش 
در نظر گرفته شده است. محمد رادمهر فرماندار و رئیس هیئت اجرایی 
انتخابات جاسک در جلسه مشترک هیئت اجرایی و نظارت و بازرسی 
گفت:  در همین راستا در تعیین شعب، شعباتی که به راحتی در دسترس 
و درنزدیكترین محل زندگی افراد  باداشتن تمام زیر ساختهای مناسب 
تعیین گردیده تا شهروندان بتوانند در کوتاهترین  زمان برای حضور و 
رای دادن اقدام کنند.رادمهر با اشــاره به آمادگی کامل این شهرستان 
برای برگزاری انتخاباتی پرشور و سالم گفت: شاخص مهم در برگزاری 
انتخابات، علاوه بر قانون مداری، برقراری امنیت و تلاش برای مشارکت 
حداکثری و حفظ سلامت مردم* با توجه به شیوع ویروس کرونا است.
وی تشریح کرد: انتخابات پشتوانه انقلاب اسلامی و حضور حداکثری 
مردم در این دوره خط بطلانی بر یاوه گویی های دشــمنانی است که 
همواره با نقشــه ها و توطئه های خود قصد دارند ســدی در مسیر 
پیشرفت های  انقلاب اسلامی ایجاد کنند.فرماندار جاسک خاطرنشان 
کرد: برای حفظ سلامت و امنیت انتخابات، تدابیر لازم اندیشیده شده 
و برای تامین تجهیزات و امكانات مورد نیاز نیز برنامه ریزی های لازم 
صورت گرفته اســت.رادمهر عنوان کرد: در شهرستان جاسک تعداد 
۷۳شعبه اخذ رای در نظر گرفته شده است که ۱۶شعبه ثابت و ۵۷شعبه 
سیار را شامل می شود که نسبت به دوره قبل ۱۵درصد افزایش تعداد 
شعب اخذ رای می باشد .به گزارش فارس، وی با تاکید بر اینكه  دقت 
نظر در انتخاب محل و تعیین شــعب اخذ رای باید به منظور تسهیل 
رای گیری برای عموم باشد، افزود : از این میان ۷۳شعبه درشهرستان 
جاسک  ۵۹شعبه در شــهر و  بخش مرکزی جاسک و ۲۴ شعبه در 
شهر و بخش لیردف  به منظور اخذ رأی در انتخابات تعیین شده است. 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری و  ششمین دوره انتخابات 

شوراهای اسلامی شهر و روستا در ۲۸ خرداد امسال برگزار می شود.

۵۳ قشمی در آزمون سراسری قرآن کریم قبول شدند
 سرویس شهرستان// مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه آزاد 
قشم گفت: ۲۵۹ نفر از فعالان قرآنی جزیره قشم در آزمون سراسری 
قرآن کریم شــرکت کردند که ۵۳ نفر از آنان نمره قبولی کسب کردند. 
علیرضا کمساری در جمع خبرنگاران افزود: در رشته حفظ کل قرآن 
کریم، ۸ نفر، حفظ جزء ســی ام، ۴۰ نفر، حفظ ۱۵جزء، ۳ نفر و حفظ 
۲۰ جزء، ۲ نفر نمره قبولی کسب کردند.به گزارش ایرنا، وی ادامه داد: 
روســتای کووه ای  با محوریت موسسه فرهنگی قرآنی »دریای علم 
اندیشمندان برتر قشم« و انجمن »قرآن و عترت کووه ای«  با ۲۸ نفر 
قبولی،  بیشترین آمار قبولی را به خود اختصاص  داد.نوزدهمین آزمون 
سراسری قرآن و عترت در روزهای هشتم تا یازدهم اردیبهشت ماه به 
صورت مجازی در پنج  رشته همزمان با سراسر کشور در جزیره قشم 
برگزار شد.سه هزار حافظ کل و ۲ هزار حافظ جزئی قرآن در قشم به 

فعالیت قرآنی مشغول هستند.

سرویس شهرستان// شیلات هرمزگان درباره 
بندر صیادی  اجرایی اســکله  اتمام عملیات 
چیروییه تا ۲۵ خرداد برای پیمانکار ضرب الاجل 

تعیین کرد. 
مدیر کل شیلات هرمزگان به همراه معاون 
آبزی پروری شــیلات هرمــزگان، رئیس 

شیلات شهرستان بندرلنگه، رئیس اداره فنی 
و مهندسی شیلات هرمزگان و مدیر عامل 
تعاونی صیادی چیروییــه از بندر صیادی 

چیروئیه بازدید کرد.
عبدالرســول دریایی در بازدید از این بندر 
صیادی با بیان اینكه ایــن بندر صیادی با 

تحت پوشــش قرار دادن حدود ۹۰ فروند 
شــناور صیادی به حــدود ۹۰۰ نفر صیاد 
خدمات رسانی می کند، گفت: خوشبختانه 
با پیگیری های شیلات هرمزگان و حمایت 
اســتاندار محترم و رئیس محترم سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان این پروژه در 

مراحل نهایی قرار گرفته است.
وی در این بازدید بــا تعیین ضرب العجل 
بــرای پیمانكار پروژه از وی خواســت تا 
۲۵ خرداد پروژه را برای خدمت رسانی به 

جامعه بهره بردار آماده و تحویل نماید.
به گزارش فارس، دریایــی افزود: در این 

بندر صیــادی امكاناتی همچون ســایبان 
کن،دفتر صید  آبشیرین  صیادی، یخسازی، 
نگهداری  انبــار  نشــانی،  تعاونی،آتش  و 
ادوات صید ،جایگاه سوخت، اسكله شناور 
جهت ســاماندهی قایق ها،اســكله تخلیه 
صید، حوضچــه آرامش و ... برای صیادان 

زحمتكش  در نظر گرفته شده است.
بندر صیادی چیروئیه از توابع شهرســتان 
بندرلنگه اســت و در۱۳۰ کیلومتری غرب 

این شهرستان قرار دارد.

 ضرب الاجل شیلات برای بهره برداری از اسکله بندر صیادی چیروئیه

سرویس شهرســتان// رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( 
قشم گفت: در ماه مبارک رمضان ۷۲ حامی کفالت ۸۹۵ نفر از 

ایتام قشم را بر عهده گرفتند. 
غلامرضا غلامی افزود: این امر در راســتای اجرای طرح 
»ایران مهربان« در قشم رخ داد که با استقبال مردم نیكوکار 

روبرو شد.
وی افزود: با احتساب این افراد، تعداد حامیان یتیمان قشمی 
به یكهزار و ۹۵۰ نفر رسید.رییس کمیته امداد قشم ادامه داد: 
حامیان در سال ۱۳۹۹ مبلغی افزون بر ۳۶ میلیارد ریال را 

به افراد تحت کفالت خود اهدا کردند.
وی تاکیــد کرد: در طرح اکرام یتیمان مبلغ اهدایی حامیان، 

مستقیم به کارت افراد واریز می شود و کمیته امداد هیچ دخل 
و تصرفی در آن ندارد.

به گزارش ایرنا، غلامی افزود: با نشســتن مبلغ در حساب 
افراد، یک پیامک به ســامانه کمیته امداد ارسال می شود که 
فقط جنبه اطلاع رســانی دارد.۲ هزار و ۵۰۰ خانوار زیر 
پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره( قشم قرار دارند و علاوه 
بــر آن ۲ هزار و ۹۰۰ خانــوار از یک یا چند خدمت این 
اداره استفاده می کنند.شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، 
هرمز، هنگام و لارک با حدود یكهزار و ۶۲۸ کیلومتر مربع 
وسعت و ۱۵۰ هزار نفر جمعیت در جنوب استان هرمزگان 

قرار دارد.

۸۹۵ یتیم قشمی زیر پوشش حامیان قرار گرفتند

و  فنی  معاون  شهرســتان//  ســرویس 
قشــم  آزاد  منطقه  ســازمان  زیربنایی 
 گفت: طــرح بلوار تولا با هدف توســعه
 زیرساخت های حمل و نقل و ایمن سازی 

معابر روستایی اجرایی می شود. 
محرم بهاورند در جمع خبرنگاران افزود: این 
طرح به طول ۲.۵ کیلومتر و عرض متغیر 
۴۰ تا ۷۲ متر میدان ورودی روستای تولا  
را میدان صنایع شهر قشم متصل می کند.وی 
ادامه داد: برای این طرح عمرانی با اعتباری 

افزون  بر ۴۹۰ میلیارد ریال اجرا می شود.

معاون فنی و زیربنایی سازمان منطقه آزاد 
قشــم افزود: احداث کانــال دفع آب های 
سطحی، تجهیزات روشنایی، فضای سبز، 
ریفیوژ، پل و ســایر ابنیه فنی نیز در این 
طرح پیش بینی شده است.گفتنی است با 
اجرای این طرح، تمام مسیر شهر قشم تا 

شهرک صنعتی تولا نیز بلوار می شود.
جزیره قشم با مساحت یک هزار و ۵۰۰ 
کیلومتــر در ســال های ۱۳۶۹ و ۱۳۷۰ 
با تصمیم دولت بــه ۲ بخش منطقه آزاد 
با مســاحت ۳۰۰ کیلومتر و منطقه ویژه 

اقتصادی با مســاحت یكهــزار و ۲۰۰ 
کیلومتر تقسیم شد.به گزارش ایرنا، پیوند 
اقتصــاد ملی به اقتصاد جهانــی، انتقال 
تكنولوژی پیشــرفته بــه منطقه، جذب 
سرمایه های خارجی، تربیت نیروی انسانی 
ماهر و متخصــص و افزایش صادرات 
و کســب در آمدهــای ارزی از جمله 
هدف های ایجاد منطقه آزاد قشــم است.

شهرستان قشم شــامل جزیره های قشم، 
هنگام و لارک با ۱۵۰ هزار نفر جمعیت 
از تنگه هرمز به موازات ســواحل استان 
هرمزگان به طول ۱۵۰ کیلومتر و عرض 
میانگیــن ۱۱ کیلومتر در آب های خلیج 

فارس گسترده شده است.

سرویس شهرستان // جلسه ستاد مبارزه با کرونا 
در شهرستان سیریک با محوریت بررسی وضعیت 
بیماری کرونا در شهرســتان و برگزاری حضوری 
امتحانــات دوپایه تحصیلی با حضــور فرماندار 
تامین،  شــورای  اعضای  ســیریک،  شهرستان 
سرپرست شــبکه بهداشت و درمان و سایر اعضا 

در سالن اجتماعات فرمانداری برگزار شد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دبیر ســتاد مبارزه با 
کرونا شهرستان سیریک گزارشی از روند بیماری 
در شهرستان، نحوه ابتلاء و درگیری شهروندان به 
بیماری کرونا در شــهرها و روستاها ارائه داد و 
گفت: فعالیت های انجام شده در زمینه پیشگیری 
و مقابله با بیماری کرونا از قبیل بیماریابی، نمونه 
گیری و واکسیناســیون گروه هدف توســط تیم 
سلامت مطلوب بوده است ولی نیازمند همكاری 
بیشتر شــهروندان در زمینه بیماریابی و پوشش 
بیشتر واکسیناسیون سالمندان برای مهار بیماری 

کرونا هستیم.

دکتر کاوه محمد امینی با اشــاره بــه برگزاری 
امتحانات پایه نهم و دوازدهم تحصیلی بصورت 
حضوری  افزود: تیم های نظارتی شبكه بهداشت 
بصورت مستمر از وضعیت بهداشتی مدارس سطح 
شهرســتان و  رعایت پروتكل های بهداشتی در 

حوزه های امتحانی بازدید خواهند داشت.
 محمــد مظاهــر ادیــب رئیــس اداره آموزش 
و پــرورش شهرســتان ســیریک در خصوص 
امتحانات دانش آموزان گفت: سلامت  برگزاری 
دانش آمــوزان در اولویت اســت و تمام حوزه 
های امتحانی طبق پروتكل های بهداشــتی برای 
برگزاری حضوری امتحانات آماده اند و بصورت 

روزانه رصد خواهند شد.
رئیس ســتاد مبارزه بــا کرونا در شهرســتان 
ســیریک با تاکید بــر اینكه در راســتای حفظ 
ســلامت شــهروندان، با نقض کنندگان پروتكل 
های بهداشــتی برخورد قانونی می شود، گفت: 

برای مهار بیماری کرونا در شهرســتان، همه باید 
پروتكل های بهداشتی را به عنوان وظیفه شرعی 

و اجتماعی خود رعایت کنیم.
احمد جمالدینی با اشــاره بــه اینكه  همه ما در 
برابر ســلامت خود، خانواده و جامعه مســئول 
هستیم، افزود: همه نهادها و ادارات تمامی تلاش 
و ظرفیت های خود را برای حفظ سلامت مردم 
به کار گرفته و در کنار شــبكه بهداشت در کنترل 
همه گیــری بیماری نقش پررنگ تری داشــته 
باشند.فرماندار شهرستان سیریک با تاکید بر حفظ 
ســلامت دانش آموزان در حوزه امتحانی، بیان 
کرد: آموزش و پرورش می بایست تمام اقدامات 
حفاظتی برای حفظ ســلامت دانش آموزان در 
زمان برگــزاری امتحانات حضــوری را قبل از 
حضور دانش آموزان در مــدارس آماده کنند و 
سایر ادارات شهرســتان در این زمینه با آموزش 

و پرورش همكاری داشته باشند.

رئیس ستاد مبارزه با کرونای  سیریک: 

با نقض کنندگان پروتکل های بهداشتی برخورد قانونی می شود

سخنگوی   // شهرســتان  سرویس 
شورای ســلامت کیش گفت: ابتلا و 
بستری ناشــی از ویروس کرونا در 
جزیره کیش از هفته گذشــته یک 
روند ثابتی داشته و به نظر می رسد 

به قله پیک چهارم رسیده ایم.
به گزارش خبرنــگار دریا ؛  دکتر 
محمدرضا رضانیــا گفت: با توجه 
به شــرایط جزیــره کیش با تلاش 
کیشــوندان و مســئولین در صدد 
تداوم  لذا  کنترل ویروس هســتیم؛ 
روند کاهشــی فقط با رعایت مردم 

محقق خواهد شد.
وی ابــراز کرد: موارد بســتری در 
دو هفته گذشته تقریبا ۲۶ نفر بوده 

است و موارد ابتلا یک روند ثابت 
روزانه را به خود گرفته است.

امیدواریم  کرد:  عنوان  رضانیا  دکتر 
با رعایت پروتكل های بهداشــتی 
شاهد موارد مبتلا به ویروس هندی 
و آفریقایی که در استان شایع شده 
است نباشــیم و بتوانیم این پیک را 
خاتمه پشــت سر بگذاریم، هرچند 
که احتمال مــی رود در هفته های 
در  را  ایــن ویروس ها  بروز  آینده 

کشور داشته باشیم.
کیش  سلامت  شــورای  سخنگوی 
آزمون های  برگزاري  به  اشــاره  با 
پایه های نهــم و دوازدهم در کیش 
گفت:  از فردا آزمون های پایه نهم 

و پس فــردا پایــه دوازدهم آغاز 
خواهد شد.

دکتر رضانیا اظهار کرد: بازرســي 
برگزاري  محل  از  بهداشــتي  هاي 
آزمون انجام شــده اســت، موارد 
بهداشــتی و ایمنــی حوزه هــای 
برگــزاری امتحانــات را کنتــرل 
خواهیم کرد.رضانیا بیان کرد: دانش 
آموزان قبل از ورود به حوزه و پس 
از آزمون دور هم جمع نشوند، پس 
از خروج از منزل حتما ماسک به 

صورت داشته باشند.
وی اضافــه کرد: دانــش آموزان 
برای رعایت بهتر شیوه نامه های 
بهداشتی مواد ضدعفونی را همراه 

خود داشــته باشــند و از آوردن 
وسایل اضافه پرهیز بكنند.

دکتــر رضانیا با تاکیــد بر اینكه 
دانش آمــوزان در زمان برگزاری 
امتحانــات در ســالن امتحانات 
تجمع نكنند، گفت: دانش آموزانی 
کــه علائــم دارند و یــا بیماری 
زمینه ای دارند حتما مســئولان را 

مطلع کنند.
وی خاطرنشــان کرد: اگر دانش 
آموزانی دارای علائم مثبت کرونا 
باشــد حتما مســئولان برگزاری 
امتحانات را مطلع کنند چرا که از 
این نوع دانــش آموزان در مكان 
جداگانه اي آزمون اخذ مي شود.

ابتلای کاهش روند ابتلا و بستری ناشی از ویروس کرونا در کیش

    آگهي مناقصه عمومي مرحله ای  آسفالت  
بلوار ساحلی شهر بندرخمير 

   شهرداری بندرخمیر در نظر دارد به استناد ماده 5 آیین نامه مالی برگزاری مناقصات و ماده 5 آیین نامه مالی شهرداریها و 
مصوبه شماره 43 مورخ1400/2/25شورای اسلامی شهر بندرخمیر پروژه آسفالت  بلوار ساحلی شهر بندرخمیر را با شرایط 
و مشخصات زیر از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای با شرکت صلاحیت دار رتبه حداقل 5 راه و باند به انجام 
برساند. شایسته است پیشنهاد قیمت خود را از ساعت 14 روز پنجشنبه مورخ 1400/03/06 الی ساعت 14 روز یکشنبه 
مورخ 1400/3/16 همراه با یک فقره رسید سپرده  به حساب72191145857821 شهرداری نزد بانک مهر شعبه خمیر 
و یا ضمانتت نامه معتبر بانکی به مبلغ 2.730.000.000 ریال در  سامانه ستاد ایران بارگزاری و اصل آن را  در پاکت مهر 

شده به امور پیمانها شهرداری بندرخمیر تحویل و رسید دریافت دارید.
1- متقاضیان می توانند از روز دوشنبه مورخ 1400/2/27 الی تا ساعت 14 روز پنجشنبه  مورخ 1400/03/06 جهت اخذ 
هرگونه اطلاعات وجزئیات مورد نظر ، حجم و میزان کار ، مشخصات ، شرایط و مفاد قرارداد ، فرم پیشنهاد قیمت ،  اسناد 

وشرایط مناقصه الزاماً از سایت  www.setadiran.ir  اسناد مناقصه دریافت نمایید.
2-ضمانت نامه شرکت در مناقصه را طي پاکت )الف( اساسنامه،صورتجلسات هیئت مدیره ،آگهي تاسیس و  ثبت ،آگهي  
معتبرآخرین تغییرات اساسنامه شرکت، فرم تعهدنامه عدم مشمولیت شرکت در قانون منع مداخله کارکنان دولت در شرکت 
،سوابق کاري شرکت ، رضایت نامه را طي پاکت )ب( و آنالیز و برآورد و قیمت پیشنهادی را طي پاکت )ج( با امضاي مقام 

مجاز و مهر شرکت در سامانه ستاد ایران بارگزاری نمایند.
3- کلیه اسناد تعهد آور شرکت از جمله اساسنامه ، صورتجلسات هئیت مدیره ، آگهی تاسیس و ثبت،آگهی آخرین تغییرات 
اساسنامه ،گواهی تاییدیه صلاحیت پیمانکاری حتماٌ برابر اصل گردد. و در صورت  برنده شدن جهت بررسی به شهرداری 
ارائه گردد.4- کلیه اسناد مناقصه تحویلی از جمله نمونه قرارداد و فرم تعهد نامه عدم مشمولیت شرکت در قانون منع مداخله 

کارکنان دولت در شرکت به امضاء مقام مجاز و مهر شرکت برسد.
5- ضمانت نامه شرکت در مناقصه باید حداقل از تاریخ بازگشایي پاکات سه ماه مهلت داشته باشد

6- درهنگام ارائه جواب به شماره وتاریخ آگهي اشاره شود.
7-چنانچه برندگان اول تا سوم حاضر به انعقاد قرار داد نشوند به ترتیب سپرده آنها به نفع شهرداري ضبط خواهد شد.   

8- به پیشنهاد هاي رسیده فاقد سپرده وتائید صلاحیت پیمانکاری معتبر  ترتیب اثر داده   نمي شود.
9-  پیشنهادهای اشتباه، مبهم و ناخوانا مردود و ترتیب اثر داده نمی شود.

10-مبلغ اولیه پیمان 54.600.000.000 ریال پنجاه و چهار میلیارد و ششــصد میلیون ریال از محل اعتبارات دولتی می 
باشد.11- کلیه هزینه چاپ ونشر آگهي با برنده مناقصه مي باشد.

12- در صورت عدم تجدید مناقصه کمیسیون عالي معاملات شــهرداري در ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1400/3/17  
تشکیل وکلیه پیشنهادهاي رسیده مفتوح و قرائت خواهد شد .

13- زمان قرارداد به مدت یکسال می باشد. 14- شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار خواهد بود .                                                                                                       

طرح:  آصفه جهانی    شهرداري بندرخمير

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان //  در این نشست 
ابراز داشت: مجموعه  کاظمی شهرویی شــهردار درگهان 
شــهرداری آماده ی هر گونه همکاری و تعامل با آموزش و 

پرورش خصوصا در ایام امتحانات دانش آموزان   است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــهردار درگهان  گفت: هر کس که 
در زمینه تولید علم، نشر دانش و فراهم کردن زیرساخت های 
آموزشــی و فرهنگی تلاش می کند موجب تعالی و پیشرفت 

دانش و در واقع فتح قله های علمی می شــود و کار او مقدس 
است.

در ادامه مدیر آموزش وپرورش شهرســتان قشم  عنوان کرد: 
تلاش می کنیم تعامل بین دو دستگاه بیشتر شود و از توجه و 
نگاه ویژه شهردار شهر درگهان به حوزه تعلیم و تربیت تشكر 
می کنیم.دیرباز افزود: با همكاری و تعامل دو سویه می توانیم 

بسیاری از مسائل مرتبط با آموزش و پرورش را مرتفع کنیم.

شهردار درگهان عنوان کرد 

شهرداری، آماده ی همکاری با آموزش و پرورش  در برگزاری امتحانات

مسیر قشم به تولا بلوار می شود

ســرویس شهرســتان//  رییس اداره محیط 
زیست ســازمان منطقه آزاد کیش گفت: اولین 
جوجه لاک پشت های پوزه عقابی متولد شده 
فارس  خلیج  ۱۴۰۰راهی  ســال  در  جزیره  این 

شدند. 
مریم محمدی دوره نهفتگی لانه لاک پشــتهای 
پوزه عقابی را حدود ۲ مــاه اعلام کرد و افزود: 
چند روز پیش جوجه هــای یكی از لانه های 
این گونه لاکپشــت در سایت حفاظت شده سر 
از تخم بیــرون آوردند و راهی دریا شــدند که 
لانه آنها ۱۰ اســفند ۹۹ ایجاد شــده بود.وی با 

تاکید بر خطر انقراض لاک پشت پوزه عقابی، از 
 مسافران و ساکنان خواست تا در صورت مشاهده 
 جوجه های این گونه دریایی در سواحل جزیره، عوامل

 محیط زیست را مطلع کنند.
محمدی بیان داشــت: از پنج گونه لاک پشــت 
دریایی کــه در خلیج فــارس و دریای عمان 
زیست می کنند تنها گونه پوزه عقابی در جزیره 
 کیش تخمگذاری می کند و لاک پشت سبز نیز از
 آب های سواحل پیرامون کیش تغذیه می کند.
محمدی افزود: از اسفند سال ۸۵ تا کنون به طور 
مســتمر طرح حفاظت و پایش لاک پشــتهای 

دریایی اجرایی شــده که در همین راستا اصلی 
ترین ســاحل تخمگذاری به طول ۸۰۰ متر در 
ساحل جنوبی با فنس کشی محافظت می شود.
رئیس اداره محیط زیست کیش  با اشاره به تلاش 
حداکثری برای حفاظت لانه ها در شرایط طبیعی 
گفت: در شرایطی که احتمال بالای نابودی لانه 
وجود داشته باشد، نسبت به جابجایی و انتقال آن 

به سایت حفاظت شده اقدام می کنیم.
مریم محمدی توسعه سواحل ، از بین رفتن امنیت 
زیستگاهی و وجود نورهای مصنوعی در سواحل 
را از مهم تریــن عوامل تهدید لاک پشــت های 

دریایی در جزیره کیش اعلام کرد و اظهار داشت: 
اداره محیط زیست کیش در این فصل با هماهنگی 
شرکت آب و برق اقدام به خاموشی چراغ های 
برق جاده جهان در مجاورت منطقه حفاظت شده 

جنوب جزیره می کند. 
به گــزارش ایرنا، رییس اداره محیط زیســت 
کیش  در بخش پایانی ســخنان خود با اشاره به 
امكان مشــاهده جوجه لاک پشتها در این فصل 
در سواحل ماسه ای کیش از مسافران و ساکنان 
خواســت تا در صورت مشاهده ضمن تماس با 
شــماره ۰۹۳۴۷۶۹۴۷۹۶گشت محیط زیست،  
بــرای انتقال آنها به دریا عوامل محیط زیســت 
جزیره را یاری کنند. لاک پشت پوزه عقابی جزء 
گونه های در خطر انقراض اســت و تلاش های 

جهانی برای حفاظت از این گونه ادامه دارد.

 جوجه لاک پشت های پوزه عقابی کیش راهی خلیج فارس شدند

   )نوبت اول(



یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
04:2۷:52  اذان صبح

 05:55:25
 12:41:5۷
 19:2۷:35
 19:44:3۷

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:20:11  اذان صبح
 06:40:41
 12:30:02
 18:39:08

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:44:06  اذان صبح
 06:13:50
 13:06:14
 19:52:38
 20:10:00

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:02:18  اذان صبح
 05:32:45
 11:35:43
 19:13:35
 19:31:04

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:56:19  اذان صبح
 06:21:36
 12:59:24
 19:33:51
 19:50:36

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:14:39  اذان صبح
 05:46:16
 12:40:02
 19:30:24
 19:48:03

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:25:05  اذان صبح
 06:4۷:14
 13:06:51
 19:25:44
 19:42:05

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:19:44  اذان صبح
 05:53:48
 12:52:0۷
 19:44:29
 20:02:32

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب19:30:59  اذان مغرب اذان مغرب

طالع بینی

7
سه شنبه  28اردیبهشت 1400

6 شوال  1442

 سال بیستم شماره 3603

سلامت

 فروردین :
منفی بافی را کنار بگذاریــد و نیمه پر لیوان را 
ببینید.  بار سفر بســته اید و رهسپار مسافرت 
هســتید، اما کار مهمی پیش روی شــما قرار 
می گیرد و چاره ای پیدا نمی  کنید به غیر از اینکه مســافرت را به 
آینــده موکول نمایید.   قصد انجام کار جدیدی را دارید، اما بهتر 
اســت قبل از انجام هر کاری دست نگه دارید و جوانب مختلف 
این کار را یک بار دیگر بررسی نمایید. بیشتر از همیشه مواظب 
رفتار و گفتار خود باشــید، در غیر این  صورت حرف یا رفتار 
ناپسندی انجام می دهید که این رفتار زمینه شرمساری شما را در 
نزد دوستان و آشنایان فراهم خواهد کرد. همسر یا عشق زندگی تان 
امروز بیشتر از همیشه عاشق شما است و لحظه های عاشقانه ای 

انتظار شما را می کشد.
 اردیبهشت:

 اتفاق ناگواری در پیش روی شما قرار دارد و به 
صلاح است که امروز بیشتر از همیشه حواس  تان 
را جمع کنید. از ســلامت خود غافل نشوید و 
زندگی سالمی را در پیش بگیرید. مشکلات مالی زیادی دارید 
و این وضعیت باعث شده تا تمرکزتان را از دست بدهید. مهمانی 
بزرگی در پیش دارید و دوستان و آشنایان را دعوت کرده اید، برای 
مهمان ها سنگ تمام بگذارید و کاری کنید تا خاطره های خوش آن 

در ذهن مهمان ها ماندگار شود. 
   خرداد : 

 عازم سفر هستید، اما به هر قیمتی که شده از این 
سفر صرف نظر کنید چرا که خطری مهلک جان 
نازنین تان را در این ســفر تهدید می کند. روحیه  
پرخاشگرانه ای که دارید را کنار بگذارید و مطمئن باشید که کنار 
گذاشــتن این روحیه زمینه سود و منفعت شما را فراهم می کند. 
اعضای خانواده وقت زیادی از شما را می گیرند و امروز فرصتی 
برای رسیدگی به کارهای شخصی پیدا نمی کنید. چشم تان به جمال 

محبوبی خوش قدوبالا روشن خواهد شد. 
    تیر : 

 کارهای زیادی روی  سرتان تلنبار شده و فرصت 
استراحت پیدا نمی کنید. پولی برای پس انداز کنار 
گذاشته اید، اما امروز مجبور می شوید این پول را 
خرج کنید. از خرج کردن این پول اصلًا نگران نشوید و در آینده 
با کار و تلاش بیشتر، جای خالی پولی که امروز خرج می کنید را 
پر نمایید.  یکی از آشنایان فرزندی به دنیا آورده و امروز به جشن 

و سرور دعوت هستید.  
  مرداد :

 کارهای زیادی برای انجام دادن دارید اما خسته 
نخواهید شــد.   یکی از دوستان قدیمی امروز 
برنامه ای خاص تدارک دیده تا به شما ثابت کند 
که همیشه به فکرتان است. امروز با افراد مهمی ملاقات خواهید 
کرد، در این ملاقات چشم و گوش خود را بیشتر از همیشه باز کنید 
و نکته هایی که این افراد با شما در میان می گذارند را برای پیشرفت 

و موفقیت  بیشتر به خدمت بگیرید.
    شهریور :

 امروز هیچ عارضه ای سلامت وجود نازنین تان 
را تهدیــد نخواهد کرد.  یکی از اطرافیان امروز 
از شما درخواست کمک مالی می کند. به صلاح 
شماســت پولی به این فرد بدحساب، قرض ندهید. در غیر این 
صورت هرگز روی پولی که به ایشــان قــرض خواهید داد را 
نمی بینید.    مشــکلی پیش روی شــما قرار می گیرد و اعضای 
خانواده برای حل آن آســتین بالا خواهند زد. این شرایط باعث 
می شود تا قدر اعضای خانواده را بیشتر از همیشه بدانید و در اولین 

فرصت محبت آنها را جبران کنید.
 مهر : 

 انسان سخاوتمندی هستید و دستی گشاده  دارید، 
این روحیه شما را به انسان محبوب و مردم داری 
در میان اعضای خانواده و اطرافیان تبدیل کرده 
اســت. در نتیجه گشاده دستی را ادامه دهید و تا می توانید دست 
اطرافیان را بگیرید. پولی که قرض کرده اید را امروز به هر قیمتی که 
شده پرداخت کنید. بی احترامی به اطرافیان چیزی به غیر از تنهایی 
برای شما به دنبال نخواهد داشت. در نتیجه به نفع شماست که از 

امروز احترام بیشتری به اطرافیان بگذارید. 
آبان :  
دید مثبتــی به زندگی ندارید و به جای اینکه به  

خوبی های زندگی فکر کنید، همیشه بدی ها را در 
نظر می گیرید و انسان منفی بافی هستید. قبل از 
اینکه این روحیه زمینه افســردگی و ناراحتی شما را فراهم کند، 
از امروز به خودتان قول بدهید که منفی بافی را کنار بگذارید و با 

عینک خوش بینی به دنیا نگاه کنید. 
   آذر :  

   قصد انجــام کار مهمی دارید، اما با افرادی که 
تجربه بیشتری نسبت به شــما دارند مشورت 
نکرده اید و به همین دلیل نیز تمامی جوانب این 
کار مهم را در نظر نگرفته  اید. امروز فرصت مناسبی است تا نظر 
افراد با تجربه را جویا شــوید و پس از مشورت و نظرخواهی، 
بهتریــن تصمیم را برای انجام این کار مهم اتخاذ کنید. با اعضای 

خانواده برای بهتر کردن اوضاع منزل همکاری کنید.   
دی :       
سرحال و خوشحال هستید و روز را با انرژی  

آغاز کرده ایــد. با خرید کالاهــای بی ارزش 
و پیش پاافتاده، موقعیــت مالی تان را به خطر 
نیاندازید. روحیه ای احساساتی دارید و انسان خوش قلبی هستید، 
اجازه ندهید این روحیه جلوی پیشرفت شما را بگیرد و به دردسر 

بیافتید.  
    بهمن :

 انسان صبوری نیستید و زود ناراحت می شوید، 
این روحیه به غیــر از اضطراب و نگرانی چیزی 
برای شــما به دنبال ندارد. از جایی که انتظارش 
را ندارید، پولی عاید شــما خواهد شد. ناراحتی های خود را با 
هم صحبتی با اعضای خانواده فرامــوش کنید.  اهل خانواده بر 
سر موضوعی با یکدیگر اختلاف نظر دارند و این وضعیت زمینه 
دلخوری اعضای خانواده را فراهم کرده اســت، قبل از اینکه این 
دلخوری بالا بگیرد، امروز در میان اعضای خانواده پادرمیانی کنید 

و بین اهل منزل صلح و صفا برقرار نمایید. 

 اسفند : 
 دخالت های بی جا در امور اطرافیان را کنار بگذارید 
و سرتان به کار خودتان باشد. فردی به شما پیشنهاد 
سرمایه گذاری می کند، این پیشنهاد را جدی بگیرید 
و زمینــه افزایش درآمدتان را فراهم کنید. خودتان را بیش از حد 

وقف پاسخگویی به نیازهای اطرافیان نکنید.  

 

گفت:  بهداشت  وزیر   // سلامت  سرویس 
درصد زیادی از مرگ های سالانه به دلیل 
بیماری های غیرواگیــر براثر چاقی و بی 
 تحرکی وشــیوه زندگی غیرمتعارف رخ

 می داد و کرونا به ما آموخت که همین امر 
در مرگ ومیرکرونا نیز دخیل است.

 سعید نمكی، در برنامه اختتامیه طرح کنترل وزن 
و چاقی دانش آموزان که در مجموعه ورزشــی 

انقلاب برگزار شد و به صورت مجازی از شبكه 
 شاد پخش شد، حاضر بود و گفت: از کرونا ما و دنیا 
درس های خوبی گرفتیم. یكی از بهترین درس 
هایش این بود که مرگ و میرها در کرونا به دلیل 
سن بالا و بیماری های زمینه ای رخ داد و برای 
کشور ما پیش از این هم که ۳۸۰ هزار مرگ در 
سال داشتیم، از این تعداد حدود ۳۱۳ هزار مورد 
به دلیل بیماری های غیرواگیر و ۹۷ هزار مرگ به 

دلیل فشار بالا و عوارض ناشی از آن بود.
وی ادامه داد: درصد زیادی از مرگ های سالانه 
پیش از کرونا به دلیل بیماری های غیرواگیر براثر 

چاقی و بی تحرکی و شیوه زندگی غیرمتعارف 
رخ مــی داد و کرونا هم به ما آموخت که همین 
مسائل در این مرگ و میر هم چقدر تاثیر دارد. 
حتی در بین کوددکان و نوجوانان افرادی از دست 
رفتند که بیماری مادرزادی زمینه ای داشــتند یا 
چاق بودند. اولین مرگ کرونا در کودکان مربوط 
به یک کودک ۹ ساله اهل قم بود. این کودک هیچ 
بیماری زمینه ای نداشت و فقط چاق بود. برای 
همین تغییر شــیوه زندگی و مبارزه با چاقی در 

مدرسه بسیار اهمیت دارد.
وزیر بهداشت گفت: بعد از آن متاسفانه ما کودکان 

متعددی را به دلیل ابتلا به کووید ۱۹ از دســت 
دادیم که ام المرض آن ها چاقی بوده اســت. در 
حالی کــه ما مرگ و میر کمتری بابت کرونا در 
میان کودکان، نوجوانان و جوانان داشتیم. بیشتر 
مرگ ها در افراد بالای ۶۰ سال و دارای بیماری 
زمینه ای بوده است به همین دلیل واکسیناسیون را 

از اینها شروع کردیم.
نمكی اضافه کرد: چگونه می شود با این پدیده 
مهلک چاقی در افتاد؟ این کار صد در صد یک 
اقدام فرهنگی است و یک تغییر رویكرد و نگاه 
را می طلبد که باید در شیوه زیستن آدم ها باشد و 

از کمترین ســن ممكن آغاز شود. بهترین ورود 
به این اقدام فرهنگی از طریق مدرســه است. 
مدرسه مناسب ترین مقطع است که می تواند در 
رفتار کودکان تاثیر بگذارد و تغییر شیوه زندگی 
را از همانجا آغاز کرد. مبارزه با چاقی از مدرسه 

آغاز می شود.
وی در این نشست بیان کرد: توسعه آینده یک 
کشــور به دانش آمــوزان در نیمكت مدارس 
بستگی دارد. حتی از بودجه نظام سلامت باید 
برای تندرستی دانش آموزان هزینه کرد تا نسلی 

سرشار از نشاط و سلامتی پرورش یابد.

نمكــی اضافه کرد: ایــن کار یک اقدام عظیم 
بین بخشــی می طلبد، اگر بی تحرکی ادامه پیدا 
کند و ورزش منظم از برنامه زندگی خانواده ها 
حذف شود ما در آینده چالش عظیمی خواهیم 
داشت. یک شب بستری شــدن در ارزانترین 
سی سی یوهای دنیا هزار دلار هزینه دارد، اگر 
این رویه ادامه داشته باشد هزینه ها سرسام آور 
خواهد بود. بنابراین ارزان ترین راه اجرای طرح 

کوچ است.
به گزارش مهر، در این مراسم که با حضور محسن 
حاجی میرزایی، وزیر آموزش و پرورش، مسعود 
سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان، سعید نمكی، 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشكی و سید 
رضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک 
برگزار شــد، تفاهم نامه همكاری مشترک میان 
آموزش و پرورش، وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــكی و وزارت ورزش و جوانان 

امضا شد.

وزیر بهداشت: 

چاقی و بی تحرکی در مرگ های کرونایی دخیل است

// یک متخصص   سرویس سلامت 
ارتوپد و جراح لگن با هشــدار در 
خصوص مصرف خودسرانه کورتون 
و دگزامتازون برای پیشــگیری از 
خودســرانه  مصرف  گفت:  کرونا، 
کورتون به دلیل پیشگیری از کرونا 
باعث سیاه  شدگی استخوان سر ران 

می شود.
افشین طاهری اعظم در برنامه »طبیب« 
در خصوص مصرف خودسرانه کورتون 
برای پیشــگیری از ابتلاء به کرونا گفت: 
در افرادی که به کووید مبتلا می شوند، در 
اوایل بیماری طبق پروتكل های درمانی 
کووید قبل از فاز آزاد شدن ویروس در 
بدن برای مهار آن از دگزامتازون استفاده 

می کنند.
وی در ادامــه تصریح کرد: اما برخی نیز 
به دلیل پیشگیری از ابتلاء و یا پیشگیری 
از عوارض حاد کووید خودسرانه اقدام به 
مصرف کورتون و یا مصرف دگزامتازون 
می کنند که اولاً سیستم ایمنی بدن را پایین 
می آورد و دیگر اینكه باعث سیاه شدگی 

سر استخوان ران می شود.

این پزشــک متخصص همچنین یادآور 
شد: الان که حدود یک سال و نیم از آغاز 
شیوع کرونا گذشته بیماران بسیاری با درد 
کشاله ران به ما مراجعه می کنند که وقتی 
بررسی می کنیم می بینیم دچار سیاه شدگی 
سر استخوان ران هستند، البته این به معنی 
این نیســت که اگر در فاز حاد به دلیل 
اینكه سر استخوان ران تان سیاه می شود 
از مصرف کورتون امتناع کرده و بگویید 
به خاطر عوارض آن را استفاده نمی کنم 
چون عدم مصرف آن در آن زمان ممكن 
است شما را به سمت وخیم شدن بیماری 

اصلی و مرگ سوق دهد.
طاهــری اعظــم در ادامه تأکیــد کرد: 
موضوع صحبت این است که اگر به دلیل 
پیشگیری از کووید و اینكه بیماری حاد 
نشود خودسرانه از کورتون و دگزا استفاده 
می کنید باید این قضیه کاملًا قطع شود اما 
اگر اجبارا به توصیه پزشک و طی مراحل 
درمانی از آن استفاده می کنید به دلیل اینكه 
جریان خونی که در سر ران دارید خیلی 
حساس اســت اگر دردی در کشاله ران 

حس کردید باید حتماً به پزشک مراجعه 
کنید تا آسیب به مرحله حساس نرسد.

وی عنوان کرد: چراکه اگر این آسیب به 
سر استخوان ران، در مراحل اولیه بیماری 
باشد امكان اینكه با تزریق سلول بنیادی یا 
عمل خاصی بتوانیم جریان خون را برقرار 
کنیم و مانع تخریب مفصل فرد شــویم 

وجود دارد اما اگر این مرحله بگذرد دیگر 
چاره ای جز تعویض مفصل وجود ندارد، 
پس افرادی که دچار کرونا شــدند و به 
اجبار درمان دگزا برای آنها انجام شده اگر 
درد کشاله ران داشتند این افراد باید حتماً 
سریع مراجعه کنند تا بررسی های دقیق بر 

روی آنها انجام شود.

متخصص ارتوپد و جراح لگن عنوان کرد

عوارض خطرناک مصرف خودسرانه کورتون در پاندمی کرونا
 سرویس سلامت //  معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی شــیراز به کسانی که واکسن 
کرونا را دریافــت کرده اند، اکیدا توصیه کرد 
که در صورت مواجهه با عوارض جدی پس از 
تزریق واکســن، حتما مراتب را طی تماس با 
شماره تلفن ۱۸۱۹، به سیستم سلامت اطلاع 

دهند. 
عبدالرسول همتی در ســیصد و بیست و سومین 
نشســت ســتاد دانشــگاهی مدیریــت بیماری 
کووید۱۹ با اشاره به دستاوردهای مطلوب مرکز 
پایش مراقبت های درمانی دانشگاه)۱۸۱۹(، گفت: 
با تمهیدات انجام شده در مرکز پایش مراقبت های 
درمانی دانشــگاه، مردم اســتان فــارس پس از 
دریافت واکسن علیه کووید۱۹، در صورت بروز 
عوارض جدی، می توانند با سامانه ۱۸۱۹ تماس 
بگیرند تــا خدمات مشــاوره و در صورت نیاز 

فرآیند ارجاع برای درمان آنان ارایه شود. 
این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: مرکز پایش 
مراقبت های درمانی دانشــگاه، به صورت شبانه 
روزی فعال اســت و نقش موثری در تسریع ارائه 
خدمات با کیفیت به بیماران دارد.معاون بهداشت 
دانشگاه علوم پزشكی شیراز با اشاره به چرخش 
ویروس منحوس کرونا در ســطح جامعه، تاکید 

کرد: نباید در رعایت پروتكل های بهداشتی سهل 
انگاری کرد، زیرا خاصیت این بیماری، چرخش 
و انتقال سریع اســت و هرگونه بی توجهی، سهل 
انگاری و رعایت نكردن پروتكل های بهداشــتی، 
زمینه ســاز موج های جدید ویروس کرونا است.
همتی در این نشســت وضعیت آمار مبتلایان به 
کروناویروس و جانباختگان این بیماری در شیراز 
و اســتان، روند انجام تســت های pcr در مراکز 
۱۶ ســاعته، فعالیت آزمایشــگاه های تشخیصی 
کووید۱۹، همچنین اقدامات کارگروه های مختلف 
ســتاد دانشــگاهی مدیریت بیماری کووید۱۹ را 

ارزیابی کرد.

 عوارض واکسن کرونا را سریعا اطلاع دهید

  سرویس ســلامت // عضو کمیته علمی ستاد مقابله با 
کرونا با بیان اینکه اگر رعایت پروتکل ها اتفاق نیفتد، موج 
پنجم کرونا در کشور آغاز خواهد شد، گفت: هرچند که 
اکنون عمده شهرهای کشور در وضعیت نارنجی کرونا قرار 
دارند، اما این وضعیت شکننده است و اگر عدم رعایتی 
اتفاق افتد، مجددا شاهد قرمز شدن این شهرها خواهیم 

بود. 
دکتــر مســعود مردانی ، با اشــاره به وضعیــت مراجعات 
کرونایی در کشــور، گفت: مراجعات بیماران مبتلا به کرونا 
 به بیمارســتان ها کماکان زیاد اســت، اما با توجه به میزان
 آن ها در اوج و پیک اپیدمی، اکنون مقداری بین ۱۰ تا ۱۵ 
درصد کاهش یافته است.وی افزود: در حال حاضر شاهدیم 
که اکثریت شهرها از وضعیت قرمز به نارنجی تبدیل شده اند 
و با این شــرایط همه دوباره فكر می کنند، کرونا تمام شــده 
اســت و مجددا همه به خیابان ها آمــده و تجمعات و عدم 
رعایت پروتكل ها از ســر گرفته می شود. در حالی که باید 
هشــدار داد که این اقدام درست نیست. در غیر این صورت 
اگر رعایت پروتكل ها اتفاق نیفتد، موج پنجم کرونا در کشور 

آغاز خواهد شد.

مردانی در زمینه وضعیت فوتی ها و زمان کاهشی شدن موارد 
مرگ و میر در کشور، گفت: احتمالا تا یک ماه آینده همین 
وضعیت را داشته و شاهد مرگ و میرهای سه رقمی خواهیم 

بود.
وی تاکیــد کــرد: اگر مردم ســاده انگاری کننــد، رعایت 
پروتكل های بهداشــتی را جدی نگیرند و سفرها و ... از سر 
گرفته شود، مسلما موج پنجم هم اتفاق خواهد افتاد.مردانی 
درباره نزدیک بودن انتخابات ریاســت جمهوری و احتمال 
تجمع و برگزاری میتینگها، گفت: توصیه ما همواره این بوده 
است که در شرایط شیوع کرونا تجمع خطرناک است. از نظر 
ما هیچ گونه تجمعی در این مرحله به خصوص در مناطقی که 
سربسته باشد، توصیه نمی شود. در نتیجه از مسئولانی که در 
زمینه انتخابات ریاست جمهوری فعالیت می کنند، می خواهیم 
که برای سلامت مردم مروج ســلامت بوده و پروتكل های 
بهداشــتی را در انتخابات در نظر گرفتــه و حتی از فضای 
مجازی اســتفاده کنند.وی تاکید کرد: هرچند که اکنون عمده 
شهرهای کشور در وضعیت نارنجی کرونا قرار دارند، اما این 
وضعیت شكننده است و اگر عدم رعایتی اتفاق بیفتد، مجددا 

شاهد قرمز شدن این شهرها خواهیم بود.

شرایط شکننده کرونا در شهرهای نارنجی
  

سرویس ســلامت // یک اپیدمیولوژیست و عضو 
هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به 
موارد منع مصرف واکسن کرونا، در عین حال درباره 
اقداماتی که ســالمندان باید قبــل و بعد از تزریق 

واکسن کرونا انجام دهند، توضیح داد. 
دکتر محســن شتی ، درباره اقدامات لازم برای سالمندان 
قبل و بعد از واکسیناسیون، گفت: اولا باید توجه کرد که 
واکسیناسیون علیه کووید-۱۹ در کشورهای متعددی از 
دنیا انجام شده و در حال انجام است. میلیون ها نفر واکسن 
تزریق کردند و دســتورالعمل های متعددی هم درباره آن 
وجود دارد. باید توجه کرد واکسیناسیون علیه کووید-۱۹ 
مانند خود بیماری کووید-۱۹ با توجه به اینكه درباره اش 
شواهد علمی به کفایت وجود ندارد، ممكن است تغییر کند 
و شواهد جدیدی به دست آید. این فضایی است که وجود 

دارد و باید به آخرین مستندات و شواهد اعتماد کنیم.
 واکسن زدن بهتر از واکسن نزدن است

وی افزود: به طور کلی تزریق واکســن، بهتر از واکسن 
نزدن است. تاکنون آنچه که شواهد علمی نشان می دهد، 
این است که عوارض واکسن وجود دارد، اما این عوارض 
بسیار کم اســت و عوارض شدید بسیار نادر است. البته 
عوارض خفیف شایع هستند و در همه واکسن ها عوارضی 
مانند درد محل تزریق، بدن درد، سردرد، کوفتگی، تب و 
لرز و سردرد و ... به صورت خفیف دیده می شوند، اما این 
عوارض جدی نیستند و بعد از ۲۴ تا ۴۸ ساعت برطرف 
می شوند. در عین حال عوارض جدی هم به صورت نادر 
گزارش شــده و در حد یک نفر در هــر ۲۰۰ هزار نفر 
بوده است. این عارضه ها بســیار نادرند و به واسطه آن 
افرادی که مشــكلات خاص و حاد پزشكی دارند، مانند 
بدخیمی های سرطان، بیماران پیوندی و... باید با مشاوره 
متخصصین وارد هرگونه مداخله پزشــكی شــوند. اما 
سالمندانی که به طور معمول دارند زندگی شان را می کنند 
و حالا یک فشــار خون، دیابت یا بیماری های اینچنینی 

دارند و تحت درمانند، این ها نگرانی آنچنانی ندارند.
 موارد منع تزریق واکسن کرونا

شــتی ادامه داد: افــردی که قبلا در برابــر دارو، غذا یا 
واکســن های دیگر دچار حساســیت یا آلرژی شــدید 
شــده اند، باید حواس شان باشــد. بر این اساس شوک 
آنافیلاکســی و آلرژی شــدید که فرد را به بیمارستان 
بكشاند، این افراد منع واکسیناسیون دارند. در عین حال 
بیمارانی که بیماری های خــاص، صعب العلاج و جدی 
دارند، با متخصصین شــان مشــورت کنند. سازمان غذا 
و دارو هم برای بیمارانی کــه داروهای خاصی مصرف 
می کنند، بیماری های ویژه ای دارند و... دستورالعمل های 
خاصی داده اســت. البته این ها موارد منع تزریق نیستند، 
بلكه ممكن اســت احتیاطاتی لازم داشــته باشند و باید 
مراعات کنند. به عنوان مثال بعد از تزریق واکســن باید 

به مدت نیم ســاعت تحت نظر باشــند. حتی کسانی که 
آلرژی های خفیف دارند، منع تزریق واکسن کرونا ندارند. 
منع تزریق فقط برای افرادی اســت که سابقه شوک های 
آنافیلاکسی شدید و آلرژی های شدید به واکسن دیگری، 

غذا یا دارو دارند.
وی گفت: در عین حال افــرادی که اکنون بیماری حاد 
تــب دار دارند؛ اعم از کرونا یا هــر بیماری حاد تب دار 
دیگری یا در روند حاد یک بیماری خاص وجود دارند، 
مثلا ســكته قلبی یا مغزی کردند، با مشــورت پزشكان 
معالج باید واکسیناسیون را انجام دهند که معمولا اجازه 
می دهنــد که روند حاد بیماری بگذرد و بعد واکســن را 
برایشان تزریق می کنند. همچنین افرادی که علائم کرونا 
داشته یا تست pcr مثبت دارند، اکنون نباید واکسن بزنند 
و تزریق واکسن شان باید به تعویق افتد. البته اینكه گفته 
می شــود افراد حتما باید تست pcr دهند و بعد واکسن 
تزریق کنند، هیچ جای دنیا چنین توصیه ای نمی شــود و 
هیچ کجای دنیا ابتدا از افراد تست pcr نمی گیرند که بعد 
واکسن بزنند. کشورهایی که میلیون ها تست انجام می شود 

هم چنین کاری انجام نمی شود.
شتی گفت: فردی علائم بیماری دارد سرفه می کند، بدن 
درد دارد، تــب دارد و... به هر حال در شــرایط پاندمی 
کرونا و پیک بیماری ممكن اســت که کرونا باشــد. فرد 
باید به پزشــک مراجعه کند، تحــت درمان قرار گیرد و 
اگر تشخیص کروناست تحت درمان کرونا و قرنطینه قرار 
گیرد. در عین حال تزریق واکســن را هم باید به تعویق 
اندازد.وی ادامه داد: افرادی که فشار خون یا دیابت کنترل 
شده دارند و اکنون دارو می خورند نیز منعی برای تزریق 
واکســن ندارند. اتفاقا توصیه می شود افرادی که بیماری 
زمینه ای دارند، واکســینه شوند. زیرا این افراد در معرض 
خطر کرونای شدید و بستری به دلیل کرونا هستند و لازم 

است که حتما واکسن بزنند. به همین دلیل سالمندان باید 
در خط اول واکسیناســیون قرار گیرند. زیرا اینها افرادی 
هستند که به دلیل ابتلا به بیماری های متعدد زمینه ای، در 
صورت ابتلا به کرونا دچار موارد شــدید شده و ممكن 
اســت منجر به فوت باشد. در عین حال واکسن کرونا از 
ابتلا به کرونا به صورت ۱۰۰ درصد جلوگیری نمی کند، 
اما با درصد بالایی جلوی موارد شدید، بستری و مرگ و 
میر را می گیرد و اتفاقا توصیه می شود که این افراد حتما 

واکسن تزریق کنند.
 بعد از تزریق واکسن کرونا چه کنیم؟ 

وی درباره اقدامات لازم برای ســالمندان بعد از تزریق 
واکسن کرونا نیز گفت: باید استراحت کافی داشته باشند، 
مایعات فراوان مصرف کنند. ممكن اســت در ۲۴ تا ۴۸ 
ساعت اول علائمی داشته باشند. البته در سالمندان حتی 
علائم شــبه آنفلوآنزا کمتر از افراد جوانتر است. تا حد 
امكان از داروی ضدالتهاب استفاده نشود، اگر خیلی اذیت 
شدند یک استامینوفن مصرف کنند. به طور کلی مصرف 

مایعات زیاد و استراحت کافی توصیه می شود.
شــتی گفت: درباره واکسن آســترازنكا که نگرانی هایی 
بابت مشــكلات انعقادی بعد از تزریق این واکسن مطرح 
می شود، باید توجه کرد که این مشكلات انعقادی در حد 
ســه تا چهار نفر در یک میلیون نفر است؛ یعنی شیوع و 
بروزش بسیار کم است و آن هم در روز چهار تا ۲۸ اتفاق 
می افتد. در عین حال گفته می شود اگر کسانی قبلا سابقه 
اختلال انعقادی داشتند، این ها باید با مشورت پزشک این 
واکسن را تزریق کنند و افرادی هم که واکسن آسترازنكا 
می زنند، از روز چهارم بــه بعد مراقب علائم اختلالات 
انعقادی باشند. البته این هم مشكلی ندارد و با آزمایش و 
مداخله به موقع مشــكلی ندارد. یعنی بسیار نادر است و 
در عین حال قابل درمان است.وی تاکید کرد: توصیه دنیا 
این است که بهترین واکسن برای فرد اولین واکسنی است 

که به آن دسترسی پیدا می کند.

اقدامات قبل و بعد از تزریق واکسن در سالمندان

طرح :امیر کاربخش
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داروهای  بیماران میاســتنی )ام جی( به 
چاپ رســید؛ در خصوص مشکلات و بی 
توجهی هایی که به دلیل شــناخته شده 
نبودن بیماری این عزیزان به آنها شده بود 

صحبت کردیم .
  متأســفانه در ســال های اخیر آمار ابتلا به 
ام جی رو به افزایش اســت و شیوع آن پا به 
پای ام اس پیش می رود و نداشتن آمار دقیق 
از تعداد مبتلایان ام جی در کشور باعث شده 
که برنامه ریزی درســتی برای تأمین و توزیع 
داروهای این بیماران صورت نگیرد و در سال 
 گذشته نیز به دلیل شــیوع ویروس کووید۱۹
 و اعمــال تحریم های شــدید اقتصادی این 
مشــكل به مراتب بدتر هم شده بود. در ابتدا 
باید بگویــم بیماری میاســتنی یا MG یک 
بیماری خود ایمن اســت که در آن سیســتم 
 ایمنی بــدن به بافــت های خــودی حمله
مــی کند. به این معنی که سیســتم ایمنی بدن 
علیه ارگان های بدن شــروع به ساختن آنتی 
بادی کرده و ارگان های طبیعی بدن را تخریب 
می نماید. درحالی که سیســتم ایمنی بدن باید 
 علیه میكــروب ها و ویروس ها فعال شــده 
و آن هــا را از بیــن ببرد.بیماری میاســتنی 
گراویس سیستم اعصاب و عضلات را درگیر 
مــی نماید. در این بیماری محل اتصال عصب  
به عضله تخریب می شــود. در نتیجه موجب 
ضعف عضلانی شده. این ضعف ممكن است هر 
عضلهای را درگیر کند. اما معمولا از عضلات 

چشمی شروع می شود.
  بیماری میاستنی گراویس ممكن است در هر 
سنی شروع شــود ولی معمولا بین سال های 
۲۰ تا ۴۰ ســالگی آغاز می گردد؛ همچنین 
میزان ابتلای زنان بیش تر از مردان می باشد. 
این بیماری باعث می شود پیامهای عصبی به 
 خوبــی به عضلات ارادی بدن منتقل نشــوند
 و در نتیجــه موجب ضعف عضلات و اختلال 
در عملكرد آنها شود. این اختلال ممكن است 
از بــدو تولد به صورت مــادرزادی به علت 

مشــكلات پایانه های عصبی عضلانی وجود 
داشته باشــد؛ و یا سالهای بعد در نوجوانی یا 
بزرگســالی به علت اختلال در سیستم ایمنی 
بدن ایجاد گردد. تعداد مبتلایان به میاســتنی 
گراویس مادرزادی به مراتب کمتر از میاستنی 
گراویــس خودایمنی اســت . علت ابتلا به ام 
جی مشخص نیســت و درمان قطعی برای آن 
 نیز وجود ندارد اما مــی توان با مصرف دارو

 و سایر روشــهای درمانی، این بیماری مزمن 
را تــا حد زیادی کنترل کــرد.ام جی با طیف 
گســترده ای از علائم همراه است که هر بیمار 
ممكن است بخشــی از این علائم را با شدت 

های مختلف تجربه کند.
 مشکلاتی که بیماران میاستنی 

همیشه با آن مواجه هستند
  این بیماران علاوه بر دردی که از این بیماری 
شامل حالشان می شــود با عوارض حاصل 
ازمصــرف داروها نیز روبه رو هســتند.افراد 
مبتلا به میاســتنی خود ایمنی احتمال بیشتری 
برای ابتلا به سایر بیماری های سیستم ایمنی 
مانند مشكلات تیروئید و ... را دارند. همچنین 
مصــرف کورتون و داروهــای ام جی ممكن 
اســت با عوارضی مانند اضافه وزن، کاهش 
جذب کلســیم و پوســیدگی دندانها و پوکی 
استخوان همراه باشــد. علاوه بر این استفاده 
از گروه زیــادی از داروهای دیگر مانند آنتی 
 بیوتیک ها، مســكن ها، داروهای بیهوشــی
 و بی حسی موضعی، داروهای قلبی و آریتمی 
و .... می تواند موجب تشدید علائم میاستنی 
گراویس گردد و از این رو درمان بسیاری از 
عفونتها و بیماری هــای دیگر را در مبتلایان 
ام جی دشوارتر می کند.مستینون و پیرامیست 
داروهایی هســتند که در میاســتنی گراویس 
خود ایمنی برای بهبود ارتباط عصبی عضلانی 

استفاده می شوند.
  در صورتی که شــدت بیماری بیشــتر باشد 
علاوه بر آنها داروهای سرکوب کننده سیستم 
ایمنی ماننــد آزارام و سلســپت و پردنیزون 
 تجویــز می گردنــد. در شــرایطی که ضعف 
و علائم ام جی شدیدتر شود درمانهای تزریقی 
مانند ریتوکســی مب، IVIG و پلاســما فرز 
انجام  بیمار  برای  )تعویض پلاســمای خون( 
می شوند. همچنین در مواردی که غده تیموس 
در بیمار بزرگ شــده باشــد ناچار به عمل 

 جراحی تایمكتومی برای برداشتن غده تیموس
 می باشند. میاســتنی گراویس مادرزادی به 
 دلایــل متفاوتی از ام جــی خودایمنی ایجاد

 مــی گردد و لــذا درمانهــای متفاوتی دارد 
که بســته بــه علت آن مــی تواند شــامل 
افدرین،  پیریدین،  آمینو  دی  پیریدوستیگمین، 
از  ترکیبی  یا  کینیدین  فلوکســتین،  آلبوترول، 
این موارد باشــد. پوشــش بیمه های درمانی 
مختلف برای این داروهــا متفاوت بوده و در 
برخی موارد بیماران ناچار به پرداخت هزینه 
های زیادی می باشند.  ازطرفی به دلیل ضعف 
سیستم ایمنی ناشی از مصرف داروها بیش از 
دیگر افراد در معرض ابتلا به کرونا هســتند و 
به دلیل کرونــا مراجعه به دکتر برای کار های 

درمانی خود با مشكل مواجه هستند .
   پس از گذشــت یک ســال زندگی در کنار 
کرونا  و محدودیت هایــی که برای آن ها به 
همراه داشــته اســت باری دیگر به سراغ این 
بیماران رفتیم تا ببینیم در چه وضعیتی به ســر 
می برند و در ابتدا ازهادی یغمایی؛ مدیر عامل 
انجمن میاستنی گراویس هرمزگان خواستیم تا 
در خصوص بازخورد هایی که سال گذشته از 
سوی سازمان غذا و دارو،  پی رومشكل تهیه 
داروی این بیماران صــورت گرفت؛ توضیح 

دهد  .
     هــادی یغمایــی بــا اشــاره بــه اینكه 
همكاری ها از سوی سازمان غذا و دارو بیشتر 
شده است، گفت : مشكل دارو با مدیریت بهتر 
و همكاری سازمان غذا و دارو به نسبت سال 

گذشــته  کمتر شده اســت یعنی کمبود دارو 
همچنان هست اما حداقل مطمئن هستیم همان 
مقدار دارویی که وجود دارد با مدیریتی که از 
سوی ســازمان غذا و دارو صورت می گیرد 
وارد بازار ســیاه نمی شود و به دست بیماران 
می رســد .از طرفی داروی پیرامیست که در 
ســال گذشــته در تهیه آن به مشكل خورده 
بودیــم  و تولید نمی شــد، خوشــبختانه در 
اواخر ســال ۹۹ مجددا تولید شــد و بخشی 
از مشــكلات کمبود داروی بیماران بر طرف 
شد.ولی همچنان  مستلزم تهیه داروی خارجی 
مستینون برای آن دســته از بیمارانی که دارو 
های مشابه ایرانی روی آن ها جواب نمی دهد 
هســتیم که در خصوص وارد کردن این دارو 
باید بگویم با محدودیت هایی همراه است.اما 
با این وجود شرایط از سال گذشته خیلی بهتر 
شده است.  وی در خصوص  آمار این بیماران 
در هرمــزگان بیان کرد: آمــار دقیقی و کلی 
وجود ندارد امــا یكی دیگر از همكاری های 
خوبی که ســازمان غذا و دارو با ما داشته این 
است که هر بیمار مبتلا به ام جی که به سازمان 
 مراجعه می کند را ملزم به عضویت در انجمن 
می کنند و از این طریق آمار دقیق و بیشــتری 
از بیماران ام جی شناخته شده داریم. البته این 
را هم بگویم که برخی بیماران به دلیل تمایلات 

شخصی حاضر به عضویت در انجمن نیستند.
 کرونا و تاثیر آن در زندگی 

بیماران ام جی
   هــادی یغمایی در مورد تاثیر کرونا بر روند 
زندگی این بیماران توضیح داد: کرونا به خود 
مشكلاتی و سختی هایی را برای افراد جامعه 
به همراه داشته اســت اما برای بیماران ما به 
لحاظ  پیگیری درمانی و مراجعه به پزشــک 
مشــكلات دوچندان می شــود؛ لذا به واسطه 
بیمــاری زمینه ای که در برخــی افراد وجود 
دارد و مصــرف داروهایی که سیســتم ایمنی 
بدنشــان را ضعیف می کند ، بیشتر در معرض 
ابتلا به ویروس کرونا هستند.مسئله دیگر دارو 
 اســت که معمولا در شهرستان ها کمتر توزیع 
می شــود و بیمار مجبور است برای دریافت 
دارو به شهر بیاید و این رفت و آمد در شرایط 
کرونا برای آن ها ســخت اســت. از طرفی 
دیگر به خاطر کرونا شــرایط مالی به نسبت 
ســال گذشته بدتر شده و هزینه دارو و درمان 

نســبت به دوران قبل از کرونا بیشتر شده از 
ایــن رو برخی از بیماران بــرای تهیه دارو و 
هزینه درمان خود با مشــكلات مالی مواجه 
شــده اند. حال اگر این بیماران مبتلا به کرونا 
شوند، به واسطه بیماری که دارند و دارو هایی 
که مصــرف می کنند به خاطر تداخل دارویی، 
برخــی از دارو ها برای آن ها قابل اســتفاده 
نیســت؛ در نتیجه درمان آنهــا  از دیگر افراد 

سخت تر و روند بهبودی کند تر است.
 بیماران ام جی، نیازمند واکسن 

کرونا
  وی ادامه داد : یكی از مشكلات فعلی مسئله 
واکسن کرونا برای این بیماران است. با وجود 
آن که بیماری ام جی مرتبط با سیســتم ایمنی 
است و  تا حدودی شــبیه به بیماری  ام اس 
اســت، طبق اولویت بندی که از سوی وزارت 
بهداشــت صورت گرفته اســت جزء بیماران 
خاص محسوب نمی شــوند و واکسنی نیز تا 

کنون به آنها تعلق نگرفته است.
  وی افزود:  طــی مكاتبات و پیگیری هایی 
کــه از طریق معاونت درمــان ، رئیس روابط 
عمومی و سخنگوی دانشــگاه علوم پزشكی 
 خانــم دکتــر نوروزیــان ، مرکز بهداشــت 
 و ...  داشــته ایم همچنان بیماران ام جی در
  اولویت های اعلام شــده قــرار ندارند؛ اما

قول هایــی به ما دادند که امیدواریم در اوایل 
خرداد یا تیر ماه به بیماران ام جی نیز واکسن 

تزریق شود .
 فالیت های انجمن به واسطه 

کرونا محدود شد
  یغمایی در ادامه تصریح کرد : در ابتدا هدف 
از راه اندازی و تاســیس انجمــن معرفی و 
شناســاندن بیماری ام جی از طریق و تحت 
قالب بورشور ها و کلیپ ها بوده است.اما از 
آنجایی کــه این بیماری به لحاظ روحی تمام 
خانــواده را تحت تاثیر قــرار داده و درگیر 
مــی کند جلســات مشــاوره ای به صورت 
گروه درمانی را برگــزار کردیم .کلاس های 
ورزشــی یوگا برای بانوان  و همچنین طرح 
ویزیــت رایگان مغز و اعصاب در ســال ۹۸ 
کــه در کلینیک ابوریحان انجام می شــد را 
داشتیم .طرح بازاچه های خیریه توسط خود 
بیماران و خانواده شان را داشتیم که هم کاری 
 در جهت معرفی انجمن بود و هم به واســطه 

صنایع دستی و غذایی که به فروش می رسید 
کمک هزینه ای برای بیماران و خانواده شان 
بود . متاسفانه بعد از شیوع ویروس کرونا تمام 

این فعالیت ها متوقف شد .
  وی اذعــان کرد: اما برخــی از فعالیت ها 
هرچند با محدودیت امــا به قوت خود باقی 
مانده اســت .برای مثال مشاوره ها طی سال 
گذشــته به صــورت مجازی ادامه داشــته . 
 همچنیــن قبل از ماه مبــارک رمضان توزیع
 بسته های معیشتی برای بیماران ام جی را  در 
سطح استان داشتیم .به علاوه باید این را اضافه 
 کنم که برخی دارو ها تحت پوشــش همه ی 
بیمه ها نیســتند و برخی از بیمــاران که در 
روستا ها هستند نیز تحت پوشش بیمه نیستند 
که انجمن در ســال گذشته برای چند مورد از 
این بیماران به وسیله کمک های مردمی هزینه 
دارو ها را تقبل کرد .یغمایی در آخر با بیان 
اینكه مشــكل اصلی این بیماری این است که 
شناخته شده نیست؛گفت: این بیماری شناخته 
 شده نیســت و بیماری که شناخته شده نباشد 
کم تــر مورد توجــه افراد جامعــه از جمله 
مســئولین مربوطه قرار می گیــرد .از طرفی 
انجمن برای انجام فعالیت هایش نیازمند کمک 
و حمایت های مالی است که یا از سوی مردم 
تامین می شــود یا ارگان ها ونهاد ها باید این 
حمایــت را از انجمن ها بكنند که این بیماری 
به دلیل نا شناخته بودن در هیچ یک از موارد 
فوق برای افــراد در اولویت نبوده برای مثال 
همین بحث واکسن .تا کنون هیچ ارگانی کمک 
 مستقیم و حمایت مالی از ما را نداشته و بیشتر 
حمایت ها مردمی بوده اســت. از مســئولین 
 خواهشــمندیم بیشــتر بــه این بیمــاران و

 نیاز هایشان توجه شود.
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گروه گزارش // مسئول گروه جهادی حامیان ولایت محله 
نخل پیرمرد بندرعباس گفت: این گروه جهادی با جمع آوری 
بازیافت های خشــک و فروش آنها، به تامین هزینه درمان 

بیماران سرطانی کمک می کند.
   عسكری در گفتگو با خبرنگار دریا  با بیان اینكه گروه جهادی 
حامیان ولایت از سال ۸۷ در محله نخل پیل مرد تشكیل و سپس 
در سال ۹۴ به ثبت رسیده اســت، گفت: این گروه جهادی با ۹۰ 
عضو در حوزه های مختلف از قبیل فرهنگی، اشتغالزایی، توسعه 
و ترویج فرهنگ ازدواج آسان در بین جوانان محله، تعمیرات لوازم 
ضروری منزل، تهیه و توزیع جهیزیه و ... فعالیت های چشمگیری 
داشته اســت.وی در ادامه افزود: گروه جهادی حامیان ولایت در 
ماه مبارک رمضان، فعالیت های خود را به ســمت و سوی تامین 
معیشت خانوارهای نیازمند و تهیه و توزیع غذای گرم بین نیازمندان 
تحت عنوان اطعام مهدوی سوق داده است. این طرح از ابتدای ماه 
مبارک رمضان، توســط گروه جهادی حامیان ولایت و با حمایت 
کمیته امداد امام خمینی)ره( استان هرمزگان برگزار شد.مسئول گروه 
جهادی حامیان ولایت محله نخل پیرمرد ادامه داد: در اجرای طرح 

اطعام مهدوی، سه آشپزخانه اعم از آشپزخانه های منطقه یكم سپاه 
پاسداران، شهر غذا و همچنین مدرســه نور، این گروه جهادی را 
همراهی می کننــد و از ابتدای ماه مبارک رمضان تا کنون،بیش از  
۱۰ هزار پرس غذای گرم بین نیازمندان توزیع شده است.عسكری 
در تشریح طرح » نذر نان صلواتی«تصریح کرد:  این گروه جهادی 
با همكاری تمامی نانوایی های محلات حاشیه شهر، روزانه اقدام 
به توزیع نان صلواتی به مبلغ ۱۰ میلیون را اجرا کرده است.وی از 
توزیع بســته های بهداشتی از زمان شروع ویروس کرونا در محله 
نخل پیرمرد خبر داد و اضافه کرد: گروه جهادی حامیان ولایت از 
ابتدای شیوع ویروس منحوس کرونا، اقدام به راه اندازی کارگاه تولید 
ماسک در محل مسجد حمزه)ع( کرده و تا کنون توانسته ۲۰ هزار 
ماسک تولید و بین نیازمندان توزیع کند. این کارگاه تولیدی، همچنین 

تولید ۵ هزار ماسک را از ابتدای ماه رمضان شروع کرده و تا پایان 
این ماه مبارک ادامه خواهد داشت. تا کنون سه هزار ماسک تولید و 
توسط بیمارستان خاتم الانبیاء ضدعفونی و ایزوله شده است.مسئول 
گروه جهادی حامیان ولایت ادامه داد: برای خروجی بهتر فعالیت ها 
در حوزه تولید ماسک، از خواهران خیاط محله نخل پیرمرد جهت 
همكاری بعمل آمد و با فراگیری آموزش دوخت ماسک پارچه ای 
و تولیــد و همچنین فروش آن، به اقتصاد خود و محله کمک کرده 
اند.عسكری به تهیه و توزیع بسته های معیشتی بین خانوارهای بی 
بضاعت و نیازمند محله نخل پیرمرد با کمک دانش آموزان مدرسه 
نور تحت عنوان طرح مواســات خبر داد و گفت: از ابتدای شیوع 
بیماری کرونا تا نیمه شعبان، تعداد ۶۰۰ بسته معیشتی بین نیازمندان 
توزیع شد.وی گفت: گروه جهادی حامیان ولایت علاوه بر تهیه و 

توزیع بسته های بهداشتی و معیشتی بین نیازمندان، از ایتام نیز غافل 
نشــده و با عنوان »حامی یاب« تا کنون توانسته برای ۵۰ یتیم در 
 پنج محله شامل چاهستانی ها، نخل پیرمرد، کوی گلستان، محله 
مینابی ها و همچنین نخل پیرمرد جذب کند.مسئول گروه جهادی 
حامیان ولایت محله نخل پیرمرد در ادامه افزود: بانک رسالت نیز در 
اجرای طرح حامی یاب، این گروه جهادی را همراهی می کند به این 
طریق که برای ۵۰ یتیم دارای حامی، افتتاح حساب کرده و خیرین 
ماهانه مبلغ ۲۵ میلیون ریال به حساب ایتام واریز می کنند.عسكری 
بیان کرد: گروه جهادی حامیان ولایت محله نخل پیرمرد در اجرای 
طرح شهید سلیمانی؛ با تشكیل یک اکیپ ۱۰ نفره، مایحتاج بیماران 
را خریداری و در اختیارشان قرار می دادند. البته این گروه جهادی 
در طرح مزبور؛ اغلب در زمینه حمایتی و نظارتی فعالیت کرد و با 

تهیه و توزیع بســته های معیشتی و تولید آب میوه های طبیعی و 
همچنین تهیه داروی امام موسی کاظم)ع( به درمان بیماران کرونایی 
کمک کرد.وی افزود: به همت خیرین،یک دستگاه اکسیژن ساز به 
ارزش ۵۰۰ میلیون راله خریداری شده که هم اکنون در اختیار مسجد 
چهارده معصوم)ع( قرار گرفته است. البته این دستگاه در صورت نیاز، 
در اختیار سایر محلاتقرار می دهیم.مسئول گروه جهادی حامیان 
 ولایت محله نخل پیرمرد از ایجــاد مزون لباس عروس با عنوان 
»ســفره های آســمانی« در مكانی در جوار مسجد حمزه)ع( در 
سال گذشــته خبر داد و گفت: تمامی ملزومات برگزاری مراسم 
جشن ازدواج آســان در این مزون فراهم شده و از ابتدای فعالیت 
تا کنون، موفق شده زمینه ازدواج آسان برای ۵۰ الی ۶۰ زوج جوان 
 فراهم کند. چندین شهر و روستا نیز از امكانات این مزون استفاده
 کرده اند. حتی به دلیل مســافت طولانی، بــا حمایت این گروه 
جهادی، مزون لباس عروس در برخی شهرها و روستاها راه اندازی 
شده است.عســكری با بیان اینكه به دلیل مهاجرپذیر بودن محله 
 نخل پیرمرد، گروه جهــادی حامیان ولایت دائم درحال برگزاری 

دوره های آموزشی است، گفت: این گروه جهادی در زمینه کاهش 
آمار طلاق و اعتیاد، فســاد و سایر آسیب های اجتماعی، اقدام به 
برگزاری دوره های آموزشــی و مشاوره های رایگان کرده است.

وی با اشــاره به اینكه فقر سبب از بین رفتن ایمان می شود، تاکید 
کرد: چهار محله چاهستانی ها، نخل پیرمرد، کوی گلستان و محله 
مینابی ها به دلیل آسیب پذیر بودن نباید به حال خود رها شود. از 
 این رو تا قبل از شــیوع ویروس کرونا، چهارشنبه های هر هفته، 
کلاس های آموزشی ویژه خانواده های بدسرپرست دارای معضل 
اعتیاد و مطلقه برگزار می شد.مسئول گروه جهادی حامیان ولایت 
محله نخل پیرمرد گفت: از تمامــی خانوارهای مددجوی محله 
درخواست کردیم بازیافت خشــک را جمع آوری و تحویل این 
 گروه جهادی بدهند و در ازای آن، بسته های بهداشتی و معیشتی 
دریافت کنند. گروه جهادی حامیــان ولایت اقدام به جمع آوری 
ایــن بازیافتی ها کرده و از محل فروش آنها، هزینه درمان بیماران 
سرطانی را پرداخت می کند. البته در زمینه تعمیر وسایل سرمایشی 

خانوارهای نیازمند نیز هزینه می کند

مسئول گروه جهادی حامیان ولایت محله نخل پیرمرد بندرعباس عنوان کرد 

از خرید پسماند خشک تا پرداخت هزینه درمان بیماران سرطانی

قرارگاه های تحول محلات ) نوبت دوم (  // گروه گزارش 
ســپاه در حوزه های مختلــف به مرکزیت 
مساجد محلات در حال فعالیت هستند، در 
این بین یک قرارگاه تحول محلات ازدواج 
آســان جوانان را هدفگذاری و برای اجرای 
جشــن و تهیه لباس عــروس و داماد هم 

برنامه ریزی کرده است. 
  امــروزه اغلب جوانان، دلیــل گریز از ازدواج 
را مشكلات اقتصادی و نداشتن بنیه مالی کافی 
عنوان می کنند، نداشــتن کار مناسب و درآمد 
ثابت، عدم توانایی مالی برای برگزاری مراســم 
آبرومند عروســی و تامین خواسته های طرف 
مقابل، عدم تمكــن مالی برای تامین جهیزیه از 
نمونه های پررنگ در زمینه مشكلات اقتصادی 

است.
  در چنین شرایطی، تشویق جوانان به برگزاری 
ازدواج آســان به عنوان بهتریــن راهكار برای 
کاهش ســن ازدواج جوانان مهمترین امر است، 
ازدواج آسان ازدواجی بنا شده بر پایه و اساس 
آن بر ساده زیستی و دوری از تجملات است.در 
این میان، قرارگاه تحول محلات، امكان برگزاریی 
جشــن ازدواج متوســط و آبرومنــد را برای 
زوج های علاقمند فراهم کرده اند که جوانان در 
صورت تمایل می توانند از مراسم عقد تا عروسی 
خود را زیر نظر ایــن پایگاه ها برگزار و تا حد 
زیادی در هزینه های خود صرفه جویی کنند، این 
پایگاه ها، تمام خدمات عقد تا عروسی را به طور 
کامل و در ساده ترین شكل ممكن به زوج های 

جوان محلات ارائه می دهند.
  پایــگاه ام الحبیبه قرارگاه تحول کوی آیت الله 
شهید غفاری شــهر بندرعباس به عنوان اولین 
پایگاه در هرمزگان است که این توانایی را داشت 
تا از طریق رایزنی با مسئول بسیج جامعه زنان 
سپاه ناحیه بندرعباس، یک مزون در پایگاه بسیج 
راه اندازی کند.به منظور آشنایی بیشتر مخاطبان با 
فعالیت های پایگاه ام الحبیبه قرارگاه تحول کوی 

آیت الله شهید غفاری شهر بندرعباس، به سراغ 
خانم فخری مسئول این پایگاه رفتیم و دقایقی 
را با وی به گفتگو نشستیم که ماحصل آن را در 

ادامه می خوانیم:
مسئول پایگاه ام الحبیبه قرارگاه تحول کوی آیت 
الله شهید غفاری شهر بندرعباس گفت: به منظور 
راه اندازی مزون ریحانــه در پایگاه ام الحبیبه 
قرارگاه تحول کوی آیت الله شهید غفاری شهر 
بندرعباس، درخواستی به بسیج جامعه زنان سپاه 
ناحیه بندرعباس ارائه شد و با توجه به آشنایی 
کامل با انواع آســیب های اجتماعی موجود در 
محلات، با این درخواست موافقت و این مزون در 
محله آیت الله غفاری راه اندازی شد.وی افزود: 
از بدو راه انــدازی این مزون در محل پایگاه ام 
الحبیبه قرارگاه تحول کوی آیت الله شهید غفاری، 
برکات زیادی برای ساکنین محله به همراه داشته 
است، برگزاری مراسم در پایگاه و مسجد باعث 
خیر برکت شــد و موفق شدیم با یاری خداوند 
و کمک خیــران و مردم، به زوج های جوانی که 
چندین سال از برگزاری مراسم عروسی درمانده 
بودند و توانایی تشكیل زندگی جدید را نداشتند 

دست یاری برسانیم.
  فخری گفت: اقدام خداپســندانه مزون ریحانه 
در محله، باعث شد زوج های جوان با برگزاری 
 ازدواج آســان بیشــتر به زندگی امیدوار شوند

 و بداننــد که بــه راحتی و بــا کمترین بودجه 
می توانند زندگی جدیدی شروع کنند.وی تصریح 
کرد: مزون ریحانه مســتقر در پایگاه ام الحبیبه 
قرارگاه تحول کــوی آیت الله غفاری نه تنها در 
بحث ازدواج آســان بلكه در مواردی دیگر از 
 قبیل معشیت، درمان، جهیزیه و تامین لوازم خانه
 و تعمیر ســاختمان خدماتی ارائه شده است.
 مســئول پایگاه ام الحبیبه قرارگاه تحول کوی 
آیت الله شــهید غفاری گفت: موفق شــدیم با 
همكاری دفتر نیكوکاری در همین محله، با انجام 
فعالیت ها و برنامه هایی در زمینه تامین مایحتاج 

مــردم این محله نیز ورود کنیم.وی ادامه داد: در 
این مزون ۸۰ دســت لباس عــروس و عقد و 
حنابندان موجود است و دو مزون نیز در جایی 
دیگر با پایگاه ام الحبیبه قرارگاه تحول کوی آیت 
الله شــهید غفاری همكاری لازم را دارند و در 
صورت عدم موجودی لباس مورد نظر زوج های 
جوان در مــزون ریحانه، آنان به دو مزون دیگر 
معرفی می شوند که همكاری کامل را با ما دارند.

فخری تاکید کرد: مــزون ریحانه همچنین این 
توانایی را نیز دارد که برای خانواده های مراجعه 
کننده و همراهان عروس و داماد نیز در صورت 
نیاز، لباس مناسب مراسم تهیه و در اختیار آنها 
قرار دهــد.وی تصریح کرد: علاون بر دو مزون، 
دفترخانه ازدواج و دو آرایشــگاه مردانه در این 
زمینه همــكاری لازم را با ما دارند حتی تزئین 
ماشــین عروس نیز توســط بچه های پایگاه و 
مسجد همین محل تامین می شود و ماشین های 
خود را در اختیار زوج های جوان قرار می دهند.

مسئول پایگاه ام الحبیبه گفت: مزون ریحانه علاوه 
بر زوج های جوان در شهرستان بندرعباس، در 

دیگر شهرستان های اســتان نظیر حاجی آباد، 
جاسک، قلعه قاضی و فین خدمات ارائه می دهد 
و سپس با راهنمایی و حمایت مزون ریحانه و 
اهدای لباس عروس، آنها نیز موفق به راه اندازی 
مزون هایی در شهرســتان های مزبور شدند.وی 
اظهار داشت: مزون ریحانه از بدو راه اندازی تا 
کنون، توانســته ۴۰۰ نوع خدمات در همه نقاط 
استان از قبیل تامین لباس عروس و داماد، سفره 
عقد، برگزاری مراســم حنابندان را به زوج های 
جوان ارائه دهد.  فخری تاکید کرد: انتظار می رود 
مسئولان همچون گذشته با همكاری و همدلی 
پای کار بیایند و ما را در تجهیز و به روزرسانی 
امكانات این مزون یاری دهند، چراکه بعد از یک 
سال اســتفاده از لباس های عروس و داماد، نیاز 
است به روز شــوند.به گزارش  تسنیم ؛وی در 
پایان گفت: درخواست دیگری که از مسئولان 
مربوطه داریم، این اســت که بــه منظور ارائه 
خدمات بهتر به زوج های جوان و خانواده های 
نیازمند، مزون ریحانه را به مكانی مناسب مجزا از 

پایگاه انتقال دهیم.

قرارگاه تحول محلاتی که ازدواج آسان به زوج های کم بضاعت هدیه می دهد

یکــی از مشــکلات فعلی مســئله 
واکســن کرونا برای ایــن بیماران 
اســت. با وجود آن کــه بیماری ام 
جی مرتبط با سیســتم ایمنی است 
و  تا حدودی شــبیه بــه بیماری  ام 
اس اســت، طبق اولویت بندی که 
از ســوی وزارت بهداشت صورت 
گرفته اســت جزء بیمــاران خاص 
محسوب نمی شوند و واکسنی نیز 
تا کنون به آنها تعلق نگرفته است.

,,

وضعیت بیماران میاستنی ) ام جی( بعد از گذشت یک سال کرونایی


